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عناوینخبرها

باید به تخلفات ارزی صادرکنندگان و واردکنندگان 
متخلف رسیدگی و نام آن ها افشا شود

افزایش 3۰ درصدی تولید در ایران خودرو

تولید محصولات جدید سایپا روی پلتفرم دانشگاهی

سیاست خارجی حوزه دعوای گروهی و جناحی نیست

 3هزار میلیاردتومان از اموال
 بابک زنجانی تحویل وزارت نفت شد

تولید شمش فولادی در سال ۱4۰۰ به 55 میلیون تن خواهد رسید

فولاد مبارکه به اقتدار اقتصاد ملی می اندیشد

مالیات بر سود سهام منتفی است

صرفه جویی 6۰ میلیون یورویی در صنعت حفاری نفت کشور

 تشکیل هیات حسابرسی برای برگشت ارز 
حاصل از صادرات 

نیاز به کمک شرکت های خارجی نداریم

شماره 
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هفته فرهنگ مالیاتی گرامی باد

صفحه۱

گرانی چرا  ؟!
در مرحله نخست به شرایط حساس 
سابقه  بی  رشد  مورد  در  آمده  پیش 
در  که  روز  شبانه  یک  در  ها  فوتی 
آخرین لحضات نگارش با خبر شدیم 
، اما چرا  فوتی ها  به 200 نفر رسید 
 19 کووید   ، می کنند  لجبازی  بعضی 
– ویروس کرونا ، مرگ و میر شوخی 
ندارد لطفاً با رعایت فاصله اجتماعی 

خواهشاً ماسک بزنید.
بالاچیست  تیتر  از  خواننده   برداشت 
» گرانی چرا «  ، آیا واقعاً  قدرت کنترل 
قیمت در کلیه نیازمندیهای مصرف کننده و تولیدکننده وجود 
خویش  حمایتی  وظایف  راستای  در  متولی  سازمانهای   ، دارد 
های  سازمان  اینکه  یا  دارند  را  قاطع  برخورد  اعمال  قدرت 
شانه  مسئولیتهایشان  کشیدن  دوش  به  از  کدام  هر  مربوطه 
ها  کالا  کلیه  تقریباً در مورد  قیمتها  افزایش    . کنند  خالی می 
و خدمات چه در بخش خصوصی و چه دولتی معضلی است که 
گریبانگیر اقشار مختلف جامعه شده است، لیکن در این میان 
قشر نیازمند جامعه و حقوق بگیران دولتی، خصوصی، که قشر 
اعظم جامعه فعلی ایران را تشکیل می دهند، بیشترین فشار را 

در این رابطه تحمل می کنند.
آثار سوء ناشی از تداوم سیر صعودی غیر منطقی قیمت ها، کار 
را به جایی رسانیده که باید نمایندگان ملت در مجلس شورای 
امر  در  هدفمند،  و  خاص  اقشار  از  حمایت  منظور  به  اسلامی 

کنترل قیمت ها دخالت نمایند. 
در همین رابطه وظایف سازمان ها ذیربط چیست؟! 

باید هر کدام از اقلام صادراتی یا وارداتی و به ضرس قاطع تولید 
کننده را کنترل  و نگذاریم واسطه های از خدا بی خبر زندگی 

مردم را تحت الشعاع سختی ها قرار دهند.
 اما مسئولان دلسوز نظام باید بیش از پیش این زالو صفتان را 
به میز محاکمه کشیده ، امید آن که قانون حق و حقوق مردم 

مظلوم را بستانند  انشاء ا...
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تمامی دســتگاه های دولتی طبق ضوابط و مقررات اعلام شده، 
موظف به عرضه سهام شرکت های خود در بورس هستند/ هیجان 
زدگی کاذب نباید بورس را متاثر کند/ رشــد شاخص های بورس 

باید طبق پایه های علمی دقیق و بر اساس منطق بازار سرمایه پیش 
برود/ دولت برای صادرکنندگانی که در موعد مقرر به تعهدات ارزی 

خود عمل کرده اند، مشوق و امتیازات ویژه در نظر می گیرد
رئیس جمهور در جلسه ستاد اقتصادی دولت، مدیریت بازار 
سرمایه و افزایش عرضه های اولیه را اقدامی اصولی و دقیق جهت 
ایجاد ثبات، توسعه و رونق بخشی به بازارهای مالی و اقتصاد کشور 

دانست. 
صادرکنندگانی که از عرضه ارز حاصل از صادرات در موعد 

مقرر خودداری کرده اند، تحت پیگرد قرار می گیرند 
مدیریت بازار ســرمایه و افزایش عرضه های اولیه اقدامی 
اصولی جهت ایجاد ثبات، توسعه و رونق بخشی به بازارهای مالی 

و اقتصاد است
حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی با بیان اینکه 

این اقدام دولت مورد اســتقبال نخبگان، فعالان اقتصادی و مردم 
قرار گرفت، گفت: در این مساله دو نکته حائز اهمیت ویژه است که 
اولین نکته، رویه سازی و تداوم جدی عرضه سهام بنگاه های بزرگ 
و متوسط به ویژه بنگاه های دولتی در بورس با یک برنامه و طرح 
دقیق برای مردم محور شدن اقتصاد کشور و خروج جدی دولت از 
بنگاه داری، شفافیت بخشی به اقتصاد و تولید کشور است که رونق، 

پویایی و فسادزدایی جدی را در پی خواهد داشت.
دکتر روحانی افزود: از این نظر تمامی دستگاه های دولتی 
طبق ضوابط و مقررات اعلام شده، موظف به عرضه سهام شرکت 
های خود در بورس هستند و تداوم بنگاه داری و مالکیت اموال مازاد 
از سوی دستگاه های دولتی برای شکوفایی اقتصاد، لازم است سریع 
تر به بخش خصوصی و مردم واگذار شــود و به خصوص سازمان 
بورس باید نســبت به اجرای تعهدات شرکت ها مبنی بر تکمیل 

سهام شناور آنها اقدام کند.
رئیس جمهور با توضیح این موضوع که نکته دوم مورد نظر 
باید توسط مسئولین وزارت اقتصاد و سازمان بورس با دقت، ظرافت 
و حساســیت بالا تعقیب شود، اظهارداشت: نظارت دقیق بر بازار 
ســهام و متعادل ســازی عرضه و تقاضای سهام در بورس و رشد 
منطقی سهام از طریق تسهیل پذیرش و رفع موانع حقوقی پذیره 
نویســی ها و صندوق پروژه نکته مهم دوم است که باید به دقت 

مدنظر قرار گیرد.
دکتر روحانی بــا تاکید بر اینکه هیجان زدگی کاذب نباید 
بورس را متاثر کند، تصریح کرد: از این نظر رشد شاخص های بورس 
باید طبق پایه های علمی دقیق و بر اساس منطق بازار سرمایه پیش 

برود.
رئیس جمهور خاطرنشان کرد: مدیریت بازار بورس باید با 

اعمال مقررات احتیاطی لازم و مراقبت دقیق به جامعه و مردم این 
اطمینان را بدهد که سرمایه گذاری آنها در بورس استحکام لازم 

را دارد، لذا بهتر است در این زمینه با جدیت بیشتر عمل کنند.
دکتر روحانی ســاماندهی بازار سرمایه و نوسانات ارزی را از 
مباحث مهم و تعیین کننده ای دانست که در روزهای اخیر فضای 
اقتصادی کشور را تحت تاثیر قرار داده است و گفت: از عوامل مهمی 
که می تواند نوســانات را کنترل کند، عرضه ارز صادرکنندگان به 
بازار است. دولت با تفکیک کسانی که به قصد سوداگری و منفعت 
طلبی از عرضه ارز حاصل از صادرات در موعد مقرر و طبق ضوابط 
خودداری کرده اند، با همــکاری مراجع قضایی این افراد را مورد 
پیگرد قرار خواهد داد و در عین حال برای کسانی که در موعد مقرر 
نســبت به تعهد خود عمل می کنند مشوق ها و امتیازات ویژه در 

نظر خواهد گرفت.   

تفاهمنامۀ »احداث خط دوم راهآهن سنگان- تربت حیدریه-
جندق-بافق« و »حمــل ریلی مواد اولیۀ معدنی و محصولات 
صنایع معدنی سنگان« با حضور سرپرست وزارت صمت، وزیر  
راه و شهرسازی، رئیس هیئت عامل ایمیدرو، مدیرعامل گروه 
فولاد مبارکه، مدیرعامل راهآهن جمهوری اســلامی ایران و 

شهردار تهران به امضا رسید.
به گزارش خبرنگار فولاد، در این تفاهمنامه که به امضای 
رئیس هیئــت عامل ایمیدرو، مدیر عامل فولاد مبارکه و مدیر 
عامل راه آهن جمهوری اسلامی ایران رسید، از این پروژه 8 هزار 
میلیارد تومانی بهعنوان شاخصترین خط ریلی کشور نام برده 
شد و مقرر است سرمایهگذاری آن از سوی شرکتهای فعال در 
ناحیۀ معدنی سنگان انجام گیرد و راهبری پروژه بر عهده فولاد 

مبارکه باشد.
در این مراسم، مدرس خیابانی، سرپرست وزارت صمت 
تصریــح کــرد: فــولاد مبارکــه دو هفتــه پیش بــا حضور 
رئیـــسجمهوری، فاز اول گنــدلهســازی سنگان را  آغاز کرد 
و  امروز  نیز شاهد آغاز توسعۀ حمل ریلی هستیم و از این بابت 

بسیار تشکر میکنیم.
درآمدهای معدنی، بار کاهش درآمد نفت را به دوش میکشند

وی ضمن قدردانی از اقدامات ایمیدرو برای توسعۀ ریلی 
ســنگان تصریح کرد: تحول عظیمی در حوزۀ فولاد مبارکه و 

خوزستان و ذوبآهن انجام گرفته است.
حســین مدرســخیابانی در ادامه به وجود ۶8 نوع مادۀ 
معدنی در  کشور  و سهم ۲ درصدی ایران از کل ذخایر معدنی 
جهان اشاره کرد و گفت: معتقدم بخش معدن میتواند جایگزین 
بخش نفت باشد و هماکنون نیز درآمدهای معدنی بار کاهش 

درآمدهای نفتی را به دوش میکشد.
وی بیان داشت: سال گذشته درمجموع ۵۷ میلیون تن از 
تولیدات زنجیرۀ فولاد صادر شد که نیاز به حملونقل و برنامههای 

توسعۀ زیرساخت دارد.
سرپرست وزارت صنعت، معدن و تجارت خاطرنشان کرد: 
شاید مهمترین موضوع در زنجیرۀ فولاد، لجستیک و حملونقل 
آن باشد، زیرا معادن مربوطه در کشور پراکندهاند و دسترسی 

به مراکز تولید و مصرف دشوار است.
به گفتۀ مدرسخیابانی سهم حمل ریلی در کشور بهشدت 

کم است و به دلایلی همچون صرفهجویی در مصرف سوخت، 
کاهش تصادفات جادهای، دسترســی آســان و...  بهشدت به 

افزایش این سهم نیازمندیم.
تولید بدون زیرساخت امکان توسعه ندارد

مدرسخیابانی یادآور شد: این طرحهای توسعهای، کمک 
لجســتیکی به بخــش تولید اســت و تولید بدون توســعۀ 
زیرساختهای لجستیکی و    زیرساختهای تجاری امکان نخواهد 

داشت.
وی اظهــار داشــت: درحالیکه مجمــوع ذخایر معدنی 
جمهوری اســلامی ایران حدود ۵۳ میلیارد تن است، اما فقط 
برای ۷۰۰ میلیون تن آن مجوز بهرهبرداری داشتهایم و تنها  از 
۵۰۰ میلیون تن آن بهرهبرداری میشود که حمل همین مقدار 
نیز از طریق جادهای امکانپذیر نیســت و بر این اساس توسعۀ 

ریلی از اهمیت زیادی برخوردار است.
سرپرست وزارت صمت افزود: در همۀ حوزههای صنعتی، 
وابســتگی به خارج و ارزبری وجود دارد که قابل دفاع نیست و 

امروز توســعۀ داخلیسازی یکی از مهمترین برنامههای وزارت 
صنعت است. برنامۀ امسال، کاهش ارزبری ۳.۲  میلیارد دلاری 

در بخش صنعت و معدن است.
وی در پایان تأکید کرد: راه نجات اقتصاد کشور، تولید است 
که با  اتکا به داخلیسازی و بومیسازی،  و تکیه بر جوانان، مراکز 

تحقیقاتی و مراکز دانشبنیان میسر میشود.
کاستیهای زیرساختهای لجستیک برطرف میشود

وزیر راه و شهرســازی نیز در این مراسم گفت: با حرکت 
جهشی سعی داریم کاستیهای بخش لجستیک و زیرساخت 
حملونقل را رفع کنیم؛ اگرچــه در این فرایند، با مزاحمتهای 

دشمنان مواجهیم.
محمد اسلامی با اشاره به تفاهمنامۀ راهآهن با شرکتهای 
سرمایهگذار سنگان برای ساخت 8۰۰ کیلومتر خط دوم ریلی 
با اعتبار 8 هزار میلیارد تومان در شــرق کشور افزود: این خط 
موجب میشــود ظرفیت ۷ میلیون تنی جابهجایی بار در این 

منطقۀ معدنی به ۲۰ میلیون تن افزایش یابد.
اسلامی گفت: ظرفیت جابهجایی بار از سنگان به سمت 
نقاط مصرف )شرکتهای معدن و صنایع معدنی( که تا   11۰۰ 

کیلومتر مسیر را شامل میشود، افزایش مییابد.
وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه برای ساخت خط دوم 
این محور ریلی درستترین تصمیم را گرفتهایم، گفت: این مسیر  
ریلی جدید با ســرمایهگذاری شرکت داخلی ساخته میشود و 

خبری از خارجیها نیست.
فولاد مبارکه، راهبر شاخصترین پروژۀ خط ریلی کشور

خداداد غریبپور رئیس هیئت عامل ایمیدرو دیگر سخنران 
حاضر در این آئین گفت: فولاد مبارکه، راهبر شاخصترین پروژۀ 

خط ریلی کشور است.
معاون وزیر صنعــت، معدن و تجارت با بیان اینکه فولاد 
مبارکه در احداث پروژۀ فوق بهعنوان راهبر عمل خواهد کرد، 
افزود: فولاد مبارکه 9 میلیون تن از فولاد کشور  را تولید میکند 
و برنامۀ افزایش سرمایۀ 1۰ هزار میلیارد تومانی را در دستور کار 

دارد.
غریبپور اظهار داشــت: ایمیدرو برنامۀ افزایش سرمایۀ 
شرکتها از محل سود انباشته بهمنظور تأمین مالی طرحهای 

توسعهای را هدفگذاری کرده است.

وی افزود: مبارکه ۲ میلیارد یورو سرمایهگذاری پیش رو 
دارد و این مهم از محل افزایش سرمایۀ این شرکت محقق خواهد 
شد. با راهاندازی مسیر سنگان - بافق، 4۰ درصد از حمل ریلی 

کشور از سنگان انجام میشود.
غریبپور افزود: در منطقۀ سنگان ۲۰ میلیون تن محصول 
تولیدی خواهیم داشــت که عمدتا به مرکز   و جنوب کشــور 
)شرکتهای مبارکه، فولاد خوزســتان، فولاد کاوه جنوب و...( 
منتقل خواهد شــد. با راهاندازی این پروژه، انتقال محصولات 

تولیدی سنگان به شرکتهای مصرفکننده تسهیل میشود.
رئیس هیئت عامل ایمیدرو در بخش دیگری از سخنانش 
یادآور شــد: برنامۀ احداث جادۀ تربت-ســنگان به طول 1۵1 
کیلومتر و همچنین اتوبان لامرد به پارسیان به طول 4۰ کیلومتر 
از پروژههای مشــترک معدن و صنایع معدنــی و  وزارت راه و 

شهرسازی است.
وی افــزود: در بخــش زیربناها نیاز بــه 9 میلیارد یورو 
سرمایهگذاری است که به همت بخش خصوصی تأمین میشود 

و این رویه حاکی از مشارکت شرکتها و دولت است.
غریــب پور تأکید کرد: ایمیدرو زمینهســاز توســعه با 

مشارکت بخش خصوصی است.
احداث خط دوم راهآهن سنگان- تربت حیدریه-جندق-

بافق، تحقق اهداف چشمانداز 14۰4 در صنعت فولاد و دستیابی 
به تولید ۵۵ میلیون تن فولاد را تسهیل خواهد کرد

مدیرعامل فولاد مبارکه در این خصوص گفت: توســعۀ 
متوازن از   راهبردهای اصلی مدیریت شرکت است، بهویژه اینکه 
توســعۀ ریلی مزایای زیادی دارد، ازجمله  تسهیل دستیابی به 

اهداف افق 14۰4 و تولید ۵۵ میلیون تن فولاد در کشور .
وی در ادامه گفت: امروز با امضای تفاهمنامۀ توسعۀ ریلی، 
در کوتاهترین زمان ممکن شــاهد کاهــش قابلتوجه قیمت 
تمامشــدۀ محصول، کاهش حجم ترافیک جادهای و  افزایش 

سرعت حمل مواد اولیه خواهیم بود.
وی ضمن قدردانی از همراهی و حمایت مسئولین اظهار 
داشت: نگاه فولاد مبارکه به توسعۀ ملی است . بهطور قطع این 
پروژه 8۰۰ کیلومتری در مســیر خود، اتفاقات خوبی را برای 
معادن و صنایع ذیربط رقم خواهد زد و  زمینۀ انتقال محصولات 
تولید سنگان به شرکتهای فولاد   مبارکه، فولاد خوزستان، فولاد 

کاوه جنوب را فراهم خواهد کرد.
مدیرعامل گروه فولاد مبارکه خاطرنشان کرد: مجتمع 
فولاد  سنگان برنامۀ تولید 1۷ میلیون تن کنسانتره و 1۵ میلیون 
تن گندله را در دستور کار دارد و این خط ریلی تأثیر قابلتوجهی 

در دستیابی به این هدف دارد.

صادرکنندگانی که از عرضه ارز حاصل از صادرات در موعد مقرر خودداری کرده اند، تحت پیگرد قرار می گیرند

امضای تفاهم نامۀ احداث شاخص ترین خط ریلی کشور 

مهدیمیرحیدری
مد                    یر عامل و سرد                        بیر
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مرکز فرماندهی و کنترل تهدیدات زیستی 
در ستاد کل تشکیل شود

رعایت قواعد بهداشتی مقابله با کرونا در 
جلسات کاری توسط رهبر انقلاب

به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی قوه قضائیه آیت 
ا.. سید ابراهیم رئیسی در جلسه شورای عالی قوه قضاییه 
گفــت : هم بــه تخلفــات ارزی صادرکننــدگان و 
واردکنندگان متخلف باید رسیدگی شود هم نام آن ها 

باید افشا شود.
رئیس قوه قضاییه در واکنش به گزارش های 
مطرح شــده در جلسه شــورای عالی قوه قضاییه 
درخصوص کوتاهی برخی مسئولان در انجام وظایف 
قانونی خود در حادثه مرکزپزشکی سینا و حادثه نطنز 
گفت: سیاست قطعی دستگاه قضایی پیگیری و مواخذه 

مسئولی است که به وظایف خود عمل نکرده است.
وی افزود: به سازمان قضایی نیرو های مسلح، 
سازمان بازرسی و دادستانی گفته ام که طبق قانون باید 
مدیرانی را که به مسئولیت خود عمل نکرده اند مواخذه 
کنند. ایشان با بیان اینکه گاهی ترک فعل ها از انجام 
برخی اقدامان پر ضررتر است، گفت: عدم مدیریت بازار 
و نوسان قیمت ها مردم را آزرده کرده است و برای ایجاد 
ثبات در بازار نیاز به کارجهادی و طرح جامع اقتصادی 

داریم.  شرایط کنونی اقتصادی مردم را رنج می دهد 
رئیــس قوه قضاییــه گفت: شــرایط کنونی 
اقتصادی، مدیریت نشــدن قیمت ها و نوســان های 
قیمت ها در بازار، مردم را آزرده کرده است و رنج می دهد.
آیت ا...  ســید ابراهیم رئیسی افزود: کار دشمن، 
دشمنی است و تلاش دشمن در این زمینه بار اولش نیست 
و همواره به دنبال اخلال در نظام اقتصادی کشــور بوده 
است. وی گفت: راهکار برون رفت از این شرایط خلاف آن 
چه بعضی افراد تصور می کنند اینگونه نیست که مذاکره 
و نگاه کردن به خواسته های اروپایی ها و آمریکایی ها باشد.

رئیس قوه قضاییه افــزود: امروز برای همگان 
مشخص شده که این راه غلطی است و باید به دستان 

پرتوان زنان و مردان این کشور دل بست.
آیــت ا...  رئیســی گفت: همــان گونه که در 
فرمایش های حکیمانه رهبر معظم انقلاب اسلامی هم 
شنیده ایم، هیچ مشکلی نیست که راهکار و راه حل در 
درون کشور نداشته باشد و برای رفع مشکلات اقتصادی 
نیز باید به دنبال یافتن راه حل ها در درون کشــور و 
ظرفیت های ملت بود. وی افزود: برای ایجاد ثبات در 
مدیریت بازار کشور، نیازمند کار جهادی و تلاش جدی 
هستیم و در این مسیر داشــتن طرح هایی کارآمد 
ضروری اســت و در گام بعد آن چه ضرورت دارد این 

است که چنین طرح هایی باید تبیین شود.

رئیس قوه قضاییه گفت: دولتمردان باید با مردم، 
صاحب نظران و نخبگان اقتصادی کشور حرف بزنند.

آیت ا...  رئیســی افزود: آن چه در این مســیر 
ضروری است اولاً داشتن طرح یا طرح هایی روشن و 
مشخص برای برون رفت از مشکلات اقتصادی و پس 
از آن تبیین این طرح برای مردم و نخبگان است، زیرا 
اگر در درباره مشکلی با مردم و نخبگان صحبت شود 

قطعاً همراهی خواهند کرد.
وی گفت: در این مســیر باید با هر آن چه بی 
انضباطی مالی در کشور را به دنبال می آورد، برخورد 
شود. رئیس قوه قضاییه افزود: امروز دستگاه قضا مصمم 
است که با مساعدت بخش بانکی و پولی کشور اجازه 
ندهد افرادی تعهدات مالی خود را انجام ندهند و برای 

کشور مشکل ایجاد کنند.
آیت ا...  رئیسی گفت: نباید اجازه داد اعتبارات به 
افرادی سپرده شــود که توانایی بازپرداخت ندارند و 

تضمین لازم را هم ارائه نمی کنند.
 تاکید رئیسی بر رسیدگی سریع به پرونده های 

قضایی با وجود اوضاع کرونایی 
رئیس قوه قضاییه تاکید کرد: با وجود اینکه کشور 
گرفتار شــیوع بیماری کروناست، اما مجموعه های 
قضایی سراسر کشور باید به گونه ای کار کنند که هیچ 

پرونده ای برای رسیدگی معطل نماند.
آیت ا... ســید ابراهیم رئیسی ضمن تشکر از 
همکاران قضایی خود در سراســر کشور که با وجود 
مشــکلات کرونایی برای انجام وظایف خود تلاش 
می کنند، افزود: همه تلاش ما این است که دادسرا ها و 
مجتمع های قضایی سراسر کشور به پرونده ها به موقع 
رسیدگی کنند و این شرایط موجب اطاله دادسری 
نشــود. وی در این حال تاکید کــرد: رعایت اصول 
بهداشتی برای تضمین سلامتی همکاران قضایی و نیز 
مردم مراجعه کننده به واحد های قضایی ضروری است.

رئیس قوه قضاییه گفت: مدیران و مسئولان 
قضایی سراسر کشور باید به نحوی کاری را مدیریت 
کنند که ضمن بررسی به موقع و سریع پرونده ها، حفظ 

سلامت همکاران و مردم تضمین شود.
آیت ا... رئیسی افزود: این مسئله نیازمند برنامه 
ریزی است و چنانچه در این برنامه ریزی امکاناتی لازم 
شد، واحد های استانی از مرکز درخواست کنند تا به 
کار دادرســی لطمه ای نخورد و دادرســی به موقع 

صورت گیرد.

باید به تخلفات ارزی صادرکنندگان و واردکنندگان 
متخلف رسیدگی و نام آن ها افشا شود

سعید محمدفرمانده قرارگاه سازندگی 
خاتم الانبیاء)ص( از همکاری بیش از 
۵۰۰۰ پیمانکار با این قرارگاه خبر داد و 
گفت: در هیچ حــوزه ای نیاز به کمک 

شرکت های خارجی نداریم.
ایشان در مراسم آغاز همکاری مشترک 
شورای اسلامی شهر رشت و شهرداری 
این شــهر بــا  قــرارگاه ســازندگی 
خاتم الانبیاء)ص( با اشاره به اینکه فعالیت های این قرارگاه باعث 
افزایش روحیه خودباوری در کشور شده است، اظهار داشت: هر 
کار ســختی توسط نیروهای جوان و بومی در کشور قابل انجام 
است و در هیچ حوزه ای نیاز به کمک شرکت های خارجی نداریم.

 وی با بیان اینکه این قرارگاه در بخش های مختلف صنعت و نفت 
و گاز و پتروشیمی، صنایع دریایی و کشتی سازی، فعالیت ها و 
پروژه های پیچیده شــهری و نیروگاهی و سدسازی را به اجرا 
رسانده و پروژه های بزرگی را اجرا کرده است، گفت: بسیاری از 
پروژه هایی که امروز تسهیل کننده امور زندگی مردم تهران است 
توسط این قرارگاه اجرا شد.در استان گیلان نیز اقداماتی از جمله 
حضور در پروژه راه آهن رشت به آستارا که با حضور رئیس جمهور 
تفاهم نامه آن امضا شد انجام دادیم و در همین حوزه راه آهن در 
بخش دیگر بدون قرارداد در ۲ نقطه کارگاه های خود را تجهیز 

کردیم که با انعقاد قرارداد پروژه تسریع می شود.
وی پروژه پلرود شهرستان رودسر را مورد توجه قرار داد و اظهار 
داشت: این پروژه ۷4 درصد پیشرفت فیزیکی دارد و بیش از 8۰ 
میلیارد تومان  مطالبات قرارگاه اســت و قول دادیم که تا پایان 
امســال پروژه را تکمیل کنیم و نوبخت رئیس سازمان برنامه و 
بودجه هم قول تامین اعتبار داد.هدف ما این است که مشکلات 
شهر رشت را حل کنیم و ابتدا باید بحث رودخانه ها را ساماندهی 
کرده و همینطور پل سازی در شهر رشت که با تکمیل نقشه ها 
وارد فــاز عملیاتی می شــوند. فرمانــده قرارگاه ســازندگی 
خاتم الانبیــاء)ص(  گفت :هــزار و۵۰۰ میلیــارد تومان برای 

رودخانه های شهر رشت در نظر گرفته شده است.تسنیم

درپی حادثه ی بسیار تلخ آتش سوزی در یکی از مراکز درمانی 
تهران که به جان باختن جمعی از شهروندان انجامید حضرت 
آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اســلامی با صدور پیام 
تســلیت، دستگاههای مسئول را موظف کردند ضمن بررسی 
موضوع، تدابیر لازم را برای کاســتن از آسیبها و خسارتها بکار 

گیرند.
متن پیام رهبر معظم انقلاب به این شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم
حادثه ی بســیار تلخ آتش سوزی در یک مرکز درمانی را که به 
جان باختن تعدادی از مردم عزیزمان انجامید به خانواده های 
مکرّم آنان صمیمانه تسلیت عرض میکنم و تسلّا و آرامش قلبی 
آنان و رحمت الهی برای درگذشتگان را از خداوند متعال مسئلت 
میکنم. دستگاههای مســئول باید همه ی تلاش خود را برای 
جلوگیری از وقوع چنین حوادث دلخراش و نیز تدابیر لازم برای 
کاستن از آسیب ها و خسارتهای آن به کار گیرند و مانع چنین 
ضایعات بی جبرانی شــوند. بررسی درست این حادثه ی مرکز 
درمانی نیز باید به وسیله ی دستگاههای مسئول سریعاً انجام 

گیرد.
سیّد علی خامنه ای
11 تیر ماه 1۳99
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پیام تسلیت رهبر معظم انقلاب اسلامی درپی جان باختن 
تعدادی از مردم در حادثه تلخ آتش سوزی:

دستگاههایمسئولمانعچنینضايعات
بیجبرانیشوند

علی نیکزاد نایب رئیس مجلس شورای اسلامی:

 اولويتارزیرعايتنشدهاست

رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه آژانس بین المللی اتمی نباید 
برای تکمیل حلقه اطلاعاتی و جاسوسی کشورهای متخاصم در کشور هر 
کاری را انجام دهد، بر ضــرورت تلاش مضاعف وزارت امور خارجه برای 
تسهیل مبادلات تجاری و ارزی جهت رفع مشکلات اقتصادی کشور تاکید 

کرد. 
به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت، دکتر محمدباقر قالیباف در 
نشست علنی مجلس شورای اسلامی خطاب به محمدجواد ظریف وزیر 
امور خارجه، گفت: نکته ای که امروز دغدغه و محل نگرانی مردم و نمایندگان 
مجلس است، ریشه در مشکلات و سختی های اقتصادی دارد و این در حالی 
است که مردم از ابتدای انقلاب اسلامی تاکنون پیوسته نشان دادند که هزینه 
استقلال کشور را هرچه باشد می پردازند و حتی اگر نیاز باشد جان خود و 
فرزندانشان را هم در این راه تقدیم می کنند و حتی اگر بنا باشد سختی های 
اقتصادی را هم تحمل می کنند کما اینکه دیدیم در طول 4۰ سال درتمام 
عرصه ها امتحان خوبی پس دادند و همیشه کمک مدیران و مسئولان در 
مقاطع مختلف بودند و در آینده هم خواهند بود.آنچه امروز مردم و نمایندگان 
مجلس توقع دارند این است که هزینه اضافی بر آن ها وارد نکنیم و در تصمیم 
گیری ها چه در سیاست های اقتصادی، داخلی و خارجی به گونه ای عمل 

کنیم که هزینه بیش از اندازه به مردم وارد نشود.
ما امروز در حوزه سیاست خارجی به این موضوع باور داریم که اگر 

بخواهیم دستگاه دیپلماسی مسائل سیاست خارجی را پیگیری کرده و 
تحقق بخشد اولین چیزی که بدان نیاز دارد تولید قدرت است چرا که وقتی 
قدرت داشته باشیم می توانیم در مقابل دشمن بایستیم و موفق شویم و در 
چرخه چانه زنی و فشار آن ها قرار نگیریم و عقب نشینی و وادادگی پیدا 
نکنیم.بخش عمده ای از تولید قدرت در کشور در حوزه توان و کار اقتصادی 
است و همان طور که وزیر امور خارجه نیز بدان اشاره کرد وزارت امور خارجه 
در این مورد می تواند نقش کلیدی داشته باشد، کما اینکه در تغییر ساختار 
و رویکرد در این دولت حوزه معاونت اقتصادی را تشکیل داده ایم.البته شاید 
توقع بنده این بود که وزارت امور خارجه به وزارت امور خارجه و تجارت بین 
الملل تبدیل شود چراکه امروز جنگ ما اقتصادی است و در حوزه مسائل 
ارزی با وجود تمام سختی ها انتظار می رود وزارت امور خارجه شرایطی را 
فراهم کند که اگر نتوانستیم به دلیل مشکلات ناشی از برجام سرمایه گذار 
خارجی وارد کشور کنیم، به گونه ای اقدام شود که پول مردم که نزد برخی 
کشورها باقی مانده که سالیان سال در این کشور معاملات اقتصادی را تجارت 
می کردند در این شرایط سخت ارزی انتقال ارز را به کشور با تلاش مضاعف 
انجام دهد.کرونا در مبادلات مرزی اشکال ایجاد کرد اما الان فرصتی فراهم 
شده که آن را جبران کنیم بنابراین وزارت امور خارجه در بحث اقتصادی، 
همکاری مرزی و تبادلات تجاری باید بیش از گذشته فعال باشد.آژانس بین 
المللی انرژی اتمی و شورای حکام باید این را بدانند در حوزه سیاست خارجی، 

جمهوری اسلامی و نمایندگان مجلس هرگز به آژانس اجازه نخواهند داد 
که دستش باز باشد و بدون محدودیت هرچه می خواهد انجام دهد و به 
دنبال این باشد که حلقه های اطلاعاتی و جاسوسی کشورهای متخاصم را 
تکمیــل کند.ما در مقابل این زیاده خواهی آژانس به طور جدی خواهیم 
ایستاد و از وزارت خارجه می خواهیم که در این شرایط سیاست های کاهش 
دهنده تعهدات برجامی که تصمیم گیری شده را اجرا کند و هم زمان با آن 

همکاری با آژانس را در چارچوب تعهدات ادامه دهیم که حق ملت است.
وی  با بیان اینکه انشاا... وزارت خارجه بتواند در حوزه اقتصادی که 
مهم ترین عنصر در تقویت تولید قدرت ملی است، وظیفه خود را به درستی 

انجام دهد از وزیر امور خارجه برای حضور در این جلسه قدردانی کرد.

آژانس بین المللی انرژی اتمی نباید برای تکمیل حلقه اطلاعاتی کشورهای متخاصم تلاش کند

 وزارت امور خارجه باید برای تسهیل مبادلات ارزی تلاش مضاعفی داشته باشد

محمد رضا پور ابراهیمی رئیس کمیسیون اقتصادی 
مجلس شورای اســلامی گفت: بازنگری در اجرای 
سیاســت های کلی اصــل 44 قانون اساســی از 

اولویت های مجلس یازدهم است.
وی به تشریح چگونگی اجرای قانون بند ج 
سیاست های کلی اصل 44 قانون اساسی ابلاغی مقام 
معظم رهبری پرداخت و گفــت: عملکرد اجرای 
سیاست های کلی اصل 44 در بخش اقتصادی با توجه 
به گذشــت حدود 1۵ ســال از ابلاغیه مقام معظم 
رهبری، بیانگر نقاط قوت و ضعف و مشکلات و مسائل 

گوناگون است.
به گزارش اعتبار به نقل از صدا و سیما ایشان 
گفت: در ارزیابی اجرای سیاست های کلی اصل 44 
ابتدا باید به اهداف این سیاست ها نگاه کنیم چرا که 
هدف اصلی از ابلاغ آن این بود که دولت تصدی گری 
در اقتصاد را کاهش بدهد و خروجی آن منجر به این 
شود که مردم متولی فعالیت های اقتصادی کشور 
باشند و دولت تنها سیاست گذار باشد از سوی دیگر با 
واگذاری بنگاه های اقتصادی از طرف دولت بخشی از 
این انتقال مالکیت نیز به مردم منتقل شود.بر اساس 
بررسی هایی که ما از نحوه اجرای این قانون داریم و اخیرا 
نیز در فرمایشات مقام معظم رهبری در جمع فعالان 
اقتصادی مطرح شد، رضایت کاملی از این قضیه وجود 
ندارد.موضع ما در زمینه اجرای سیاست های کلی اصل 
44 این است که باید بازنگری در آن صورت گیرد و این 

ضروری است.
وی  بازنگری در اجرای این سیاســت ها را از 
اولویت های مجلس یازدهم دانست و افزود: چیزی که 
امروز در کشور شاهد آن هستیم این است که اگر چه 
ظاهرا دولت ســهم خــود در اقتصــاد را با اجرای 
سیاست های اصل 44 کاهش داده، اما در عمل حوزه 
تصمیم دولت همچنان به قوت خود باقی است.بخش 
عمده ای از ســهام شرکت های بزرگ دولتی که در 
اجرای این سیاســت واگذار شده، به دست بخش 
خصوصی واقعی نرسیده و در اختیار نهاد های عمومی 
غیر دولتی که به شکلی با دولت در ارتباط هستند قرار 
گرفته است.به عنوان مثال مجموعه های بزرگی همانند 
صندوق تامین اجتماعی، صندوق فولاد کشور و خیلی 

از صندوق ها و بیمه عشــایر و روســتاییان و سایر 
صندوق هایی که در حوزه بیمه ای کشور کار می کنند 
اگر چه صندوق های غیر دولتی محسوب می شوند، اما، 
چون اداره آن ها توســط دولت انجام می شود، عملًا 
حضور آن ها در بحث تملک شرکت هایی که مشمول 
واگذاری شده اند،  بیانگر این است که دولت از یک سو 
شرکت ها را واگذار کرده و از سوی دیگر دوباره آن ها را 
دریافت کرده است.با این تفاوت که امروز، نحوه اداره 
این شــرکت ها متفاوت شده اســت به گونه ای که 
شرکت هایی در حوزه نفت، پتروشیمی و صنایع که 
پیش از این در حوزه های خود فعالیت می کردند الان 

فعالیت آن ها در بخش های دیگر مشاهده می شود.
اجرای سیاست های اصل 44 قانون اساسی اگر 
چه در ظاهر و به صورت شکلی کاهش سهم دولت در 
اقتصاد را به دنبال داشته، اما عملا دولت با تصمیمات 
خود کیفیت اداره آن ها را تنزل داده و این شرکت ها از 

سوی دولت اداره می شوند.
از نظر ما بخشی که در قالب سهام عدالت به 
مردم واگذار شد، جزئی از حدود ۵۰ شرکت بورسی و 
غیر بورسی را شامل می شود که بزرگترین شرکت های 

کشور هستند و بخش عمده ای از آن سهام همچنان 
در اختیار دولت است و واگذاری به مفهوم واقعی تحقق 

پیدا نکرده است.
معادل ۵۰ درصد از ارزش سهامی که قرار بود 
با اضافه شدن دوره زمانی پرداخت اقساط از محل سود 
شرکت ها به صورت کامل به مردم واگذار شود، الان 

مجددا در اختیار دولت قرار دارد.
تقریبا نیمی از ارزش سهام عدالت که ارائه آن 
در سال 84 و 8۵ شروع شد، کماکان در اختیار دولت 
باقی مانده حتی اگر آن ۵۰ درصد هم در اختیار مردم 

قرا ر گیرد.
فکر می کنیم با تشکیل صندوق ها و نحوه اداره 
سرمایه گذاری استانی و نیز ورود دولت برای اداره آنها، 
مجددا مسیر ناکارآمدی بنگاه های اقتصادی استمرار 

پیدا خواهد کرد.
وی در ادامه، بار دیگر با تاکید بر اینکه بازنگری 
در اجرای سیاست های کلی اصل 44 قانون اساسی 
ضرورت اجتناب ناپذیر اســت گفت: ما باید بخش 
خصوصی واقعی را در اقتصاد کشور تقویت کنیم و 
اعتقاد داریم که اگر سهامی در قالب سهام عدالت یا 

روش هــای دیگری به مردم واگذار می شــود آن ها 
خودشان تصمیم بگیرند.

اینکه اداره آن ها را از طریق صندوق هایی انجام 
بدهیم که این صندوق ها محل غیر تخصصی و محل 
لابی ها و رایزنی های غیرکارآمد می شود، عملاً اداره آن 
بنگاه های بزرگ را دچار چالش خواهد کرد و نرخ بهره 
وری را کاهش داده و در نهایت موجب کاهش رشد 

اقتصادی کشور می شود.
ایشان با تاکید بر اینکه این موضوع باید در دستور 
کار مجلس و دولت قرار گیرد افزود: فرمایشات اخیر 
مقام معظم رهبری در اعلام نارضایتی از اجرای این 
سیاست ها کاملا مشهود است.این مقدمه ای برای ورود 
به مجموعه کاهش سهم دولت در اقتصاد بوده، اما 
بررسی آسیب ها و مشکلاتی که در طی مسیر داشتیم 
کمک خواهد کرد تا بتوانیم تصمیمات آینده را اتخاذ 

کنیم.
از جمله اولویت هایی که در مجلس و کمیسیون 
اقتصادی داریم، این است که در اجرای این قانون مهم 
که اساس حرکت فعالیت های کشور را تحت تاثیر قرار 

می دهد بتوانیم بازنگری کنیم.
وی در عین حال به بخش هایی که اجرای اصل 
44 قانون اساسی در آن ها موفق بوده نیز پرداخت و 
گفت: در بخش هایی که واگذاری ها به بخش خصوصی 
رسیده و شرکت های بزرگی این واگذاری ها را پذیرفته 
اند و بخش خصوصی واقعی این شرکت ها را سر و سامان 
دادند و طرح توسعه را در آن ها اجرا کردند و ظرفیت 
اشتغال آن ها به چند برابر رسیده است موفق بوده ایم.

براورد ما این است که حداکثر 1۰ درصد از کل 
مجموع واگذاری هایی که در اجرای سیاست های اصل 
44 در کشور شکل گرفته توانسته کمک کند تا اهداف 
کاهش ســهم دولت در اقتصاد، افزایش بهره وری و 
کارایی، افزایش ظرفیت تولید و اشــتغال در کشور 

تحقق یابد و 9۰ درصد دیگر در هاله ای از ابهام است.
البته به دلیل اینکه بخش عمده ای از این امر با 
نهاد های عمومی غیردولتی در اقتصاد کشور مرتبط 
است، طبیعتاً این موضوع نیازمند گزارش دقیق و 
جامعی است تا بتوانیم آثار و پیامد های ناشی از آن را 

در اقتصاد بررسی کنیم.

بازنگری در اجرای اصل ۴۴، از 
اولویت های مجلس یازدهم

سرلشکر سید یحیی صفوی دستیار ویژه و مشاور نظامی فرمانده کل قوا 
پیشنهاد داد که یک مرکز تحت عنوان مرکز فرماندهی و کنترل تهدیدات 

زیستی در ستاد کل نیروهای مسلح تشکیل شود.
وی با بیان اینکه هفتم تیرماه یک روز ســیاه در تاریخ ملت ایران 
است گفت: اقدام تروریستی منافقین در به شهادت رساندن شهید بهشتی 
و ۷۲ تن از یارانش و همچنین جنایت هولناک صدام در انداختن بمب های 
شــیمیایی در سردشت، دو رویدادی بودند که هفتم تیر ماه را به روزی 

سیاه در تاریخ ملت ایران تبدیل کرده اند.
ایشان با بیان اینکه جنایت های صدام که با استفاده از سلاح های 
شیمیایی انجام می شد با سکوت سازمان های بین المللی و چراغ سبز 
آمریکا و اروپا همراه بود افزود: صدام در طول هشت سال دفاع مقدس، 
هزار و 8۰۰ تن گاز خردل و ۶۰۰ تن گاز سارین را علیه ملت و رزمندگان 

ما به کار گرفت.
دســتیار ویژه و مشاور نظامی فرمانده کل قوا ادامه داد: صدام در 
طول جنگ تحمیلی مجموعاً ۲۵۲ مرتبه از سلاح ممنوعه شیمیایی علیه 
ملت و رزمندگان ما استفاده کرد که در نتیجه آن 1۰۷ هزار نفر مجروح 

و بیش از 8 هزار نفر شهید شدند.
وی با بیان اینکه تقویت و توسعه ظرفیت و ارتقا آمادگی های دفاعی 
برای مقابله با تهدیدات احتمالی شیمیایی، زیستی و اکوتروریستی باید یکی 
از راهبردهای پدافند شیمیایی در کشور باشد، گفت: ایجاد و توسعه سامانه 
یکپارچه و هوشمند و همچنین رصد و پایش محیطی برای آشکارسازی، 
هشدار و ارزیابی انواع تهدیدات شیمیایی، میکروبی و محیط زیستی، باید 
به صورت جدی در دستور کار سازمان پدافند غیرعامل کشور باشد.توسعه 
دیپلماسی پدافند شیمیایی و مقابله با کرونا در جهت تقویت همکاری با 
کشورهای دوست و انتقال تجارب در حوزه های منطقه ای و بین المللی و 
همچنین مدیریت و فرماندهی یکپارچه توسط قرارگاه پدافند شیمیایی در 
هنگام وقوع تهدیدات احتمالی، باید در دستور کار سازمان پدافند غیرعامل 
باشد،اگر در ماجرای مقابله با کرونا، نیروهای مسلح به کمک دولت نمی آمدند 
مقابله با کرونا برای دولت بسیار مشکل تر از آنچه می شد که تا امروز انجام 
شده است،فرمان مقام معظم رهبری برای کمک نیروهای مسلح به دولت 
برای مقابله با کرونا و در پی آن تشکیل قرارگاه امام رضا )ع(، سبب شد که 
روند مقابله با کرونا در کشور شتاب بسیار خوبی بگیرد،ما در حال حاضر یک 
معاونت تحت عنوان معاونت بهداشت و درمان در ستاد کل نیروهای مسلح 
داریم و پیشــنهاد مشخص من این است که یک مرکز تحت عنوان مرکز 
فرماندهی و کنترل تهدیدات زیستی در ستاد کل نیروهای مسلح تشکیل 
شود.همایش »مطالبات حقوقی ایران از حامیان رژیم بعث عراق« زمستان 
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رئیس پلیس پیشگیری ناجا مهارت و دانش کارکنان کلانتری ها را دو الزام 
اساسی در طرح چابک سازی و تخصصی شدن کلانتری ها و پاسگاه ها 

دانست و بر ضرورت توجه به آن تاکید کرد.
سردار مهدی معصوم بیگی رئیس پلیس پیشگیری ناجا در بازدید از ستاد 
پلیس پیشگیری تهران ضمن تقدیر و تشکر از زحمات همکاران در پلیس 
پیشگیری تهران، اظهار کرد: چابک سازی کلانتری ها و عملیاتی شدن 
آن ها دو محور اساسی است که باید با جدیت دنبال شود. تخصصی شدن 
کلانتری ها در این چابک سازی به عنوان یک محور اساسی مدنظر است 
که برای آن برنامه ریزی های خوبی انجام شده است. با این برنامه، کلانتری ها 
و پاسگاه ها هم چابک تر و هم عملیاتی تر می شوند و هم ماموریتشان را 
تخصصی تر دنبال می کنند.افزایش مهارت و دانش کارکنان کلانتری ها دو 
الزام اساسی در طرح چابک سازی و تخصصی شدن کلانتری ها و پاسگاه ها 
مدنظر قرار داده شده است و سعی می کنیم برنامه های جدیدی را اجرا 

کرده تا سهم و نقش کلانتری ها درماموریت ها بیشتر شود.
اجرای ماموریت ها با اقتدار و رافت از موضوعاتی است که باید مورد توجه 
باشد چراکه به گفته مقام معظم رهبری ما نمی توانیم اقتدار را از رحمت و 
رافت کارکنان جدا کنیم. ما هم مظهر اقتدار هستیم و هم مظهر رحمت 
نظام، انجام ماموریت ها، توامان باید با رحمت و رافت باشد چراکه این دو 
موضوع از هم جداشدنی نیستند.مردم از ناجا انتظار اقتدار دارند ولی همزمان 
می بایســت رئوف و مهربان و یار و یاور باشند و از نیروی انتظامی یاوری 
می خواهند؛ اگر بخشی که اقتدار است را بگیریم و بخش رحمت را رها کنیم 

نقص در کار به وجود به می آید و برعکس.
براساس اعلام سایت پلیس، رئیس پلیس پیشگیری ناجا گفت: مهمترین 
اولویت کلانتری ها، پیشگیری از جرم است و باید از تمام ظرفیت ها کمک 
گرفت؛ بحث ساماندهی نگهبانان محله و مسئول سازی سازمان ها نیز 

می تواند بسیار مفید باشد.

2الزاماساسیبرایکلانتریها

متاسفانه امنیت غذایی مدنظر نیست
علی نیکزاد نایب رئیس مجلس شــورای اســلامی خطاب به 
سرپرست وزارت صمت، گفت: متاسفانه اولویت ارزی رعایت 

نشده و امنیت غذایی مدنظر قرار نگرفته است. 
 به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت، علی نیکزاد در نشست علنی 
مجلس شورای اسلامی در خصوص گزارش عملکرد سرپرست 
وزارت صنعت، معدن و تجارت، گفت: اینکه گفته می شود در 
ستاد تنظیم بازار 14 نفر هستند و هرکدام از وزرا یک رأی دارند 

باید شفاف شود.
نایب رئیس مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: در واقع بازار را 
با وزارت صنعت، معدن و تجارت می شناسند و این انتقاد وارد 
است که اولویت ارزی رعایت نشده و امنیت غذایی مدنظر قرار 

نگرفته است.
وی خاطرنشان کرد: همه باید پاسخگوی مردم باشند از این رو 
رئیس جمهور و مسئولان در این حوزه تصمیم مناسبی را اتخاذ 

کنند.

من حتما ماسک میزنم...
رهبر انقلاب

رهبر انقلاب اسلامی در ارتباط تصویری روز هفتم تیرماه 99 با مسئولان 
قضایی نسبت به عدم استفاده از ماسک توسط برخی مسئولین که در 

اجتماعات حاضر می شوند، گلایه کردند.
بــه گزارش خبرگزاری حوزه رهبر انقلاب اســلامی در ارتباط 
تصویری روز هفتم تیرماه 99 با مسئولان قضایی نسبت به عدم استفاده 
از ماسک توســط برخی مسئولین که در اجتماعات حاضر می شوند، 
گلایه کردند و گفتند: اگر دو سه نفر دور من باشند، بنده هم حتماً ماسک 
میزنم، کما اینکه آدم می بیند این ماسک زده نمی شود؛ خب وقتی که 
شما که مسئول دولتی هستید، در یک اجتماع مردمی ماسک نمی زنید، 
این جوانی هم که در خیابان دارد راه می رود و حوصله ی ماسک ندارد، 

تشویق می شود که نزند.
پایگاه اطلاع رسانی KHAMENEI.IR در پی این تذکر و توصیه 
رهبر انقلاب درخصوص استفاده از ماسک، تصویری از جلسه ی کاری اخیر 
ایشــان را که نشان دهنده اهتمام حضرت آیت الله خامنه ای به استفاده از 

ماسک و رعایت قواعد بهداشتی توصیه شده است، منتشر می کند.
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مهدی غضنفری وزیر اســبق صنعت، 
معدن و تجارت بــا تأکید براینکه طی 
4۰سال گذشته به اهداف بخش صنعت 
و معدن دست نیافته ایم، گفت: یکی از 
مشکلات بخش صنعت این است که به 
حیاط خلوت دولت ها تبدیل شده است. 
وی با رد این موضوع که بخش صنعت و 

معدن طی 4۰ ســال گذشته رشد متوازنی نسبت به سایر بخش 
های اقتصادی داشته است، گفت: در بسیاری از حوزه های حکمرانی 
به چشم اندازهایی که انتظار می رفت، دست پیدا نکردیم.براساس 
چشم اندازی که برای بخش صنعت داشتیم قرار بود به نرخ رشد 8 
درصدی در این بخش برسیم که محقق نشده است. کاستی هایی 
در عمل داریم و همین باعث شده است که اقتصاد ایران به نتایج 
دلخواه نرسد.ایشان با بیان اینکه سیاست ها در بخش های صنعتی 
و معدنی از دولتی به دولت دیگر تغییر کرده است، گفت: این تغییر 
سیاست ها در دولت های مختلف سبب شدند که به اندازه کافی در 
این بخش ها جلو نرویم.بعضی صنایع به مناطقی رفتند که برای 
فعالیت در آنجا مناسب نبودند. محصول کیفی در بعضی صنایع 
تولید نشده است از سویی در فناوری های به روز کاستی هایی داریم.

یکی دیگر از مشکلات در بخش صنعت و معدنی علاوه بر مشکلات 
مورد اشاره در مواجهه با دولت این است که انبوهی از بوروکراسی 

ها وجود دارد./ فارس

عملکرد کروز در داخلی سازی از مهندسی معکوس به طراحی قطعات 
ارتقا پیدا کرده است. مجتبی نظری، مدیر ارتباطات شرکت صنایع 
تولیدی کروز با اشاره به اجرای ۳۲ پروژه داخلی سازی مجموعه های 
قطعات در این شرکت گفت: شرکت صنایع تولیدی کروز در اوج شرایط 
سخت تحریمی و افزوده شدن مشکلات پیرامون ویروس کرونا ضمن 
اشتغا ل زایی هزار نیروی متخصص، پروژه های متعددی را با محوریت 
ساخت داخل و خودکفایی در کلاس کیفی و استانداردهای روز دنیا به 
انجام رساند که در این زمینه فعالیت خود را با مهندسی معکوس آغاز 
کرد و در گذر زمان با ارتقای تحقیق و توسعه در این مجموعه، توانست 
۳هزار قطعه را همگام با دانش و تکنولوژی روز دنیا طراحی و بومی سازی 
کند. وی افزود: در ســه ماه نخســت سال جهش تولید، به رغم همه 
مشکلات ایجادشده از ناحیه ویروس کرونا و کمبود نقدینگی، هر آنچه 
در توان شرکت کروز بوده، به کار گرفته شده است تا در تحویل قطعات 

طبق جدول زمانی به خودروسازی های داخلی خللی پیش نیاید. 
نظری تاکید کرد که خودروسازان داخلی در تامین قطعات هیچ گاه یک 
سورس نداشته اند و معمولا از منابع متفاوت از جمله تولیدکنندگان و 
همچنین از واردات استفاده می کنند و فقط افزایش میزان عمق ساخت 
داخل در کروز سبب سهم بیشتر این مجموعه در تامین قطعات مورد 
نیاز خودروسازان شده است. نظری با اشاره به اینکه کروز در طراحی 
ساخت داخل قطعات هزینه های زیادی را پرداخته است، تصریح کرد: 
هم اکنون توان ساخت روزانه ۳۵۰۰ عدد ECU با طراحی کامل نرم 
افزاری و داخلی ســازی ۷۰ درصدی سخت افزاری داریم و هر آنچه 
خودروسازان سفارش های معمول داشته باشند، تهیه و ارائه می کنیم.  
مدیر ارتباطات کروز در ادامه خاطرنشان کرد: این شرکت در سه ماه 
نخست سال 99 بیش از 1۰ میلیون قطعه برای رفع نیاز خودروسازان 
تامیــن کرد و به رغم اینکه در دریافت مطالبات خود به دلیل کمبود 
نقدینگی خودروسازان دچار مشکل جدی بوده، با این حال پاسخ نیازها 
و افزایش تولید در خودروسازان را همراهی کرده است. وی تاکید کرد: 
یکی از مشکلات اصلی قطعه سازان هم اکنون تهیه مواد اولیه داخلی 
است تا آنجا که برای تامین مس، فولاد و آلومینیوم در داخل کشور علاوه 
بر پرداخت قیمت بر اساس افزایش قیمت جهانی و مبنای دلار آزاد باید 
به صــورت پیش پرداخت یا نقد این مــواد را تهیه کنند و هیچ گونه 
تسهیلاتی در این زمینه برای تولیدکنندگان داخلی وجود ندارد. نظری 
با تاکید بر اینکه به داخلی سازی و ارتقای سطح کمی و کیفی صنعت 
قطعه بیش از گذشته ادامه خواهیم داد تا در تحقق شعار جهش تولید 
نقش داشته باشیم افزود: کروز یک تولیدکننده داخلی است و در بعد 
کیفیت همواره برترین تولیدات را در سطح کشور و بازار جهانی ارائه 

کرده است.

 ســعید مدنی/ کارشــناس ارشد 
صنعت خودرو

صنعت خودرو این روزها درحالی با دراختیار 
داشتن حدود یک میلیون نفر نیروی کار، با کرونا 
و آثار مخرب آن دست وپنجه نرم می کند که با 
گذشت بیش از پنج ماه از شیوع آن، برخلاف 
ســایر صنایع همچنان برای حفظ  اشتغال 
موجود و نیروی انسانی خود تلاش می کند؛ 
به طوری که تا به امروز هیچ گونه تعدیل نیرویی در این صنعت رخ نداده است.

سهم نیروی انسانی در هزینه های تولید خودرو از عواملی است که این روزها 
هم زمان با افزایش نرخ تورم و قیمت ارز به یکی از هزینه های ناچیز صنعت خودرو 
تبدیل شده؛ اما با این حال یکی از ایرادات وارده به این صنعت، نیروی انسانی 
مازاد آن اســت؛ هرچند که صنعت خودرو در دوران کرونا توانســت جزو 
معدودصنایعی باشد که درحفظ نیروی انسانی خود موفق عمل کند. هرچند 
کارشناسان صنعت  خودرو سهم نیروی انسانی در هزینه های تولید خودرو را 
۲۰ درصد و پایین تر از سایر عوامل عنوان می کنند، اما با این حال درشرایطی 
که نرخ ارز دراین مدت به شکل فزاینده ای رو به افزایش بوده است، حذف یا 
کاهش نیروها نیز می توانست کمکی به بهبود اوضاع این صنعت کند؛ اما 
درحال حاضر این اتفاق نیفتاده است.وی بااشاره به آمار مربوط به سهم نیروی 
کار در هزینه خودرو گفت: »درحال حاضر حدود ۵ تا ۲۰ درصد هزینه تولید 
خودرو به  نیروی کار مرتبط است و با توجه به روند افزایش نرخ تورم، نرخ ارز و 
افزایش نهاده های تولید، درصد سهم نیروی انسانی درهزینه تولید خودرو 
به مراتب کمتر از سایر هزینه هاست.« ایشان اظهار داشت»زمانی که قیمت 
دلار درمدت زمان اندکی سه برابر می شود و به مراتب شاهد افزایش قیمت 
نهاده های تولید هستیم، سهم ۵ تا ۲۰ درصدی نیروی انسانی در هزینه تولید 
خودرو آنچنان چشمگیر نخواهد بود که درعین حال با افزایش بهره وری این 

هزینه کاهش می یابد.

 ضرورت حفظ اشتغال افزایش 3۰ درصدی تولید در ایران خودروخبـــــر
در اوج بحران بیکاری

گفتگو

هفته نامه اقتصادی ایران

تولید محصولات جدید سایپا روی پلتفرم دانشگاهی
تولید محصولات جدید سایپا روی پلتفرم دانشگاهی/ تولید 
L9۰ ایرانی در سایپا در حال پیگیری است/ تولید خودروي 

مشترک سایپا و دانشگاه علم و صنعت
 تولید محصولات جدید سایپا روی پلتفرم دانشگاهی/ تولید

L9 ۰ ایرانی در سایپا در حال پیگیری است/ تولید خودروي 
مشترک سایپا و دانشگاه علم و صنعت

مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا گفت: پلتفرم طراحی شده 
در پژوهشکده خودرو دانشگاه علم و صنعت بر مبنای پلتفرم 
  L9 ۰ بوده و به همین دلیل تولید داخلی خودرو  L9 ۰ پایه
روی این پلتفرم بین سازمان گسترش و نوسازی صنایع ایران، 
دانشــگاه علم و صنعت و گروه خودروسازی سایپا در حال 

بررسی و پیگیری است.
به گزارش سایپانیوز، سیدجواد سلیماني در نشست راهبردی 
"جهش تولید علم و صنعت در گام دوم انقلاب" که در دانشگاه 
علم و صنعت برگزار شد، تصریح کرد: دانشگاه علم و صنعت 
زحمات بسیار زیادی براي طراحي خودروي ملي کشیده است، 
فعالیتي که براي این خودرو صورت گرفته به جهت فني ارزش 
زیادي دارد، اما سئوال این است پروژه اي که براي آن این همه 

زحمت کشیده شده، چرا هنوز نهایي نشده است؟

سلیمانی با بیان اینکه قرار بود خودروي طراحي شده دانشگاه 
علم و صنعت در سال 9۵ تولید شود اما هنوز وضعیت موتور و 
گیربکس آن مشخص نیســت، افزود: زماني که استراتژي 
خودروي ملي مشخص و فعالیت براي تحقق آن شروع شد، 
روند مناسبي براي آن تدوین نشد، زیرا این پروژه توسط چند 
دانشگاه دنبال می شد و عدم هماهنگی لازم، سبب شد پروژه 

به صورت متوازن پیشرفت نکند.
سلیماني افزود: در توافقی که به تازگی با سازمان گسترش و 
نوســازي صنایع ایران و دانشــگاه علم و صنعت مذاکرات 
تخصصي صورت گرفته تا در صورت امکان، از پلتفرم طراحی 
شده در پژوهشکده خودرو دانشگاه علم و صنعت بر مبناي ۰ 

L9  استفاده کنیم.
مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا با اشاره به اینکه دانشگاه 
علــم و صنعت براي پروژه خودروي ملــي از نظر نرم افزاري 
فعالیت سنگیني انجام داده که قابل تقدیر است، گفت: تمام 
هدف و سعي ما این است که خودروي طراحي شده از سوي 
دانشگاه علم و صنعت اجرایي شود و زمان براي اجراي آن از 
دســت نرود؛ پروژه اي که به خوبي پیش رفته است را نباید 

مسکوت گذاشت؛

وي افزود: گروه خودروسازي سایپا با دانشگاه علم و صنعت 
مذاکــرات متعددي انجــام داده و چندین زمینه همکاري 
مشــترک مورد بررسي قرار گرفته است و از طرفي قرار شده 
سایپا از امکانات مختلف دانشگاه علم و صنعت استفاده کند 
که البته این امر دو طرفه دنبال خواهد شد و جامعه دانشگاهي 

هم مي تواند از پتانسیل هاي موجود گروه سایپا بهره ببرد.
مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا گفت: همکاري دیگري 

که با دانشگاه علم و صنعت دنبال خواهیم کرد
استفاده از نیروهاي نخبه این دانشگاه در سایپا است؛ از این رو 
دفتر مشترکي در سایپا و دانشگاه علم و صنعت تاسیس خواهد 

شد تا فعالیت هاي توسعه اي را دنبال کند.

بخش صنعت به حیاط خلوت 
دولت ها تبدیل شده است 

جزئیات پرداخت بدهی ۱۰هزار میلیاردی 
تامین اجتماعی به وزارت بهداشت

مجتبی نظری، مدیر ارتباطات شرکت صنایع تولیدی کروز
 تحویل قطعات مطابق

 زمانبندی به خودرو سازان 
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مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو گفت: 
برنامه پیش فروش محصول پروژه K1۳۲ با موعد 

تحویل بهمن امسال، به زودی اعلام خواهد شد.
افزایش ۳۰ درصدی تولید در ایران خودرو 

ایکوپرس_ فرشــاد مقیمی در حاشــیه 
برگزاری میز چهارم ساخت داخل قطعات خودرو 
گفت: تا به امروز سه میز خودکفایی برگزار کرده ایم 
که نتیجه قراردادهــای آن، کاهش ارزبری 1۲۷ 
میلیون یورویی بوده است. قراردادهای میز چهارم 
نیز به 4۰ میلیون یورو کاهش ارزبری منجر خواهد 

شد.
وی از اضافه شدن ۲۰ سازنده به همکاران 
ایران خودرو در ساخت داخل قطعات در میز چهارم 
خبر داد و گفت: این تعداد به ۳9 سازنده قراردادهای 

قبل ملحق شده اند.
مقیمی بــا بیان این که چهــار میز دیگر 
خودکفایی تا پایان امسال برگزار می شود، افزود: 
نخستین قطعه داخلی سازی شده در قراردادهای 
میز چهارم، مرداد امســال و آخرین قطعه نیز در 
اردیبهشت سال آینده به ایران خودرو ارایه خواهد 

شد.
وی تصریح کرد: با برنامه ریزی ســازمان 
گسترش و نوسازی صنایع ایران، ارزش قرارداها را 
به ۳۰۰ میلیون یورو کاهش ارزبری افزایش خواهیم 

داد.

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو گفت: 
بخشی از این قراردادها برای خودکفایی در مواد اولیه 
مورد نیاز است، روزی خواهد رسید که وابستگی به 
منابع خارجی به حداقل خواهد رسید و حتی صفر 

خواهد شد.
وی عرضه محصول جدید ایران خودرو با 
سطح داخلی سازی بالای 9۲ درصد را اقدام مهمی 
در صنعت خودروی کشور خواند و گفت: خودروی 
دیگری را نیز با رویکرد ســاخت داخل به زودی 

رونمایی خواهیم کرد.

مقیمی از افزایش ۳۰ درصدی تولید امسال 
ایران خودرو تا دهم تیرماه، نسبت به مدت مشابه 
سال گذشته خبر داد و گفت: تا پایان سال، رقم های 

بالاتری در جهش تولید رقم خواهیم زد.
بازدید معاون اول رییس جمهور از 

دستاوردهای ایران خودرو در نهضت 
ساخت داخل

به مناســبت روز ملی صنعت و معدن، 
قطعه سازان کشور توانمندی های های خود را 

در حــوزه داخلی ســازی در محــل دایمی 
نمایشــگاه بیــن المللی تهران بــه نمایش 

گذاشتند.
بازدیــد معاون اول رییــس جمهور از 
دستاوردهای ایران خودرو در نهضت ساخت 

داخل
      ایکوپــرس - در این نمایشــگاه که با 
هدف معرفی قطعاتی که در شرایط تحریمی 
به دست سازندگان خلاق ایرانی بومی سازی 
شده است، برپا شده بود، از ۳۳ صنعتگر داخلی 

تقدیر به عمل آمد.
گــروه صنعتــی ایــران خــودرو نیز 
دستاوردهای صنعتی خود که حاصل نهضت 
داخلی سازی غیور مردان متخصص و خبره 
این گروه صنعتی و زنجیره تامین است را دراین 
نمایشگاه به نمایش گذاشت. این خودرو ساز 
با اعــلام و نمایش نیازمندی هــای فناورانه  
محصولات خود مشارکت صنعتگران  و شرکت 

های دانش بنیان را خواستار شد.
گفتنی است معاون اول رییس جمهوری،  
سرپرســت وزارت صنعت، معدن و تجارت، 
رییس کمیســیون صنایع مجلس شــورای 
اســلامی و مدیر عامل گــروه صنعتی ایران 

خودرو از این نمایشگاه بازدید کردند.

صادق جاهدخطیبی مدیرعامل شــرکت گسترش 
صنایع ومعادن ماهان به مناسبت روز صنعت و معدن 
گفت: توسعه رفتارهای تولیدگرایانه وایجاد زیرساخت 
های مناسب ازعوامل اصلی تحقق جهش تولید هستند.  
به گزارش اعتبار به نقــل از روابط عمومی گروه مالی 
گردشــگری، وی خاطرنشان ساخت: امروز مدیران و 
سیاستگذاران اقتصاد کشور باید به این مهم که اصلی 
ترین خواست رهبرمعظم انقلاب اسلامی است، توجه 
کامل داشته باشند و برنامه ریزی ها به گونه ای باشد که 

فضا برای تولید بیشتر و کارآفرینی مهیا شود.
ایشــان همچنین بر ضرورت حــذف رفتارهای ضد 
کارآفرینی وضد تولید در محیط کار تاکید کرد و افزود: 
تحقق جهــش تولید دربخش صنعت ومعدن زمانی 
حاصل می شود که شرایط فعالیت بخودی خود از سوی 
تصمیم گیران فراهم شده باشــد وموانع پیش روی 

کارآفرینان برداشته شود.
جاهدطیبی ادامه داد: اکنون موانع مهمی بر ســرراه 
توسعه و کارآفرینی وجود دارد که مهم ترین آن نداشتن 
شناخت ازمنابع داخلی و فرصت های آماده است. به 
عنوان مثال ایران یکی از 1۵ کشور جهان به لحاظ دارا 

بودن ذخایر غنی و 
متنوع ترین منابع 
معدنی اســت اما به 
برخــی  دلیــل 
ناهماهنگی ها و بعضا 
سوء مدیریت، از این 
منابع خدادادی به 
خوبی استفاده نشده 

است.
وی تصریح کرد: تا زمانی که مولفه های مهم و اصیل 
دراقتصاد  و صنعت که همانا فرصت سازی، تببین مسیر 
برای تولید و کارآفرینی، ایجاد انگیزه در کارآفرینان، 
استفاده بهینه از منابع و... محقق نشود، تحقق شعار 
امسال به خوبی محقق نخواهد شد و این فرصت متعالی 

از بین خواهد رفت.
هلدینگ گسترش صنایع و معادن ماهان )سهامی عام( 
به عنوان یکی از بزرگ ترین شرکت های سرمایه گذاری 
گروه مالی گردشگری، باهدف سرمایه گذاری در طرح ها 
و پروژه های تخصصی حوزه صنعت و معدن کشــور 

تاسیس شده است.

توسعه رفتارها و بهبود محیط کار، از عوامل اصلی 
تحقق جهش تولید هستند 

مصطفی سالاری مدیرعامل سازمان تامین 
اجتماعــی، در ارتباط بــا آخرین وضعیت 
پرداخت مطالبات وزارت بهداشت و مراکز 
درمانی غیر دانشگاهی، در مورد چالش های 
گذشته و پیش روی سازمان تأمین اجتماعی، 
گفت: با دو هدف اصلی که جز تأکیدات دولت 
بود کار را در سازمان شروع کردیم که هدف 
اول، حل و فصل بدهکاری سازمان به وزارت بهداشت اعم از مراکز درمان 
عمومی و خصوصی، پاراکلینیک ها و مراکز درمانی غیردانشگاهی بود که 
پیامد این کار اعتباربخشی به دفترچه های بیمه درمانی است،با انجام به 
موقع تعهدات نسبت به مراکز درمانی حرمت و احترام بیمه شدگان خود 
را حفظ می کنیم تا اتفاقی همچون پرت کردن دفترچه روی بیمه شده 
رخ ندهد که این مورد یکی از دغدغه های شخص وزیر بود،این در حالی 
است که مراکز درمانی هزینه های خاص خود را دارند و هم بیمه شدگان 
هزینه می کنند و در نتیجه سازمان با عمل به تعهداتش نسبت به مراکز 

درمانی امنیت خاطر برای همه ایجاد می کند.
وی از ساماندهی سرمایه گذاری های سازمان به عنوان یکی دیگر 
از چالش های سازمان یاد کرد و افزود: پرداخت مطالبات مراکز درمانی 
طرف قرارداد و بازگرداندن اعتبار به دفترچه های درمانی بیمه شدگان از 
اهدافی اســت که در این مدت دنبال شده است،در راستای هدف اول، 
ســازمان به وزارت بهداشت و مراکز درمانی و پاراکلینیکی تابعه وزارت 
بهداشت حدود 1۰ هزار میلیارد تومان بدهکار بود که تا پایان اسفند این 

بدهکاری صفر شد. 
ایشــان با عنوان این مطلب که پرداخت بدهی 1۰ هزار میلیارد 
تومانی انباشت شده به وزارت بهداشت به دو طریق صورت پذیرفت، افزود: 
حدود ۵ هزار میلیارد تومان اسناد خزانه بابت مطالبات سازمان از دولت 
اخذ شد و مابقی بدهکاری به صورت نقدی به وزارت بهداشت پرداخت 
شد،این اتفاقی شگرف بود که در سازمان تأمین اجتماعی رخ داد، چرا که 
ســازمان در شرایط عادی قادر به چنین کاری نبود و به تبع آن شرایط 
اقتصادی، وضعیت درآمدی و منابع مالی سازمان تحت تأثیر منفی قرار 
می گرفت،مطالبات مراکز درمانی دانشگاهی را تا اسفند سال گذشته به 
روز کردیم و پرداخت منظم و به روز این مطالبات برای حفظ و ارتقاء اعتبار 
دفترچه های درمانی و بر اساس تأکید رئیس جمهور تداوم خواهد داشت 
و ماهیانه حدود 1۵۰۰ میلیارد تومــان به مراکز درمانی طرف قرارداد 
پرداخت می شود،در پرداخت مطالبات مراکز درمانی غیردانشگاهی طرف 
قرارداد نیز دو ماه تأخیر داریم که امیدواریم به زودی رفع شود،اکنون نیز 
در حال مذاکره با وزارت بهداشت در رابطه با اجرای نسخه الکترونیک و 
بحث استحقاق ســنجی شمول بیمه ای بیمه شدگان هستیم که این 
موضوع در مدیریت هزینه ها بسیار کاربردی و کمک حال سازمان خواهد 

بود.

 چگونگــی راه اندازی مجتمع های قضایی 
تصادفــات رانندگی و امور بیمه ای در نشســت 
مشترک معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم 
قوه قضاییه با رئیس بیمه مرکزی مورد بررسی قرار 

گرفت.
محمدباقــر الفــت، معــاون اجتماعی و 
پیشــگیری از وقوع جرم قوه قضائیه در نشست 
مشترک با رئیس بیمه مرکزی و اعضای سندیکای 
بیمه گران با اشاره به اینکه رئیس قوه قضائیه به 
دنبال نزدیک کردن مابه ازای ریالی دیه به واقعیت 
است گفت: رئیس قوه قضائیه می گوید دیه در هر 
زمانی باید متناسب با زمان سنجیده و پرداخت 
شود،اصول مسئولیت مدنی به ما تکلیف کرده که 
هیچ زیانی جبران نشده باقی نماند،با ایجاد مجتمع 
قضائی و تجمیع خدمــات در یک مکان، جلوی 
بســیاری از مفاسد را خواهیم گرفت، اگر تمامی 
مراحل رسیدگی به پرونده های مربوط به تصادفات 
در یک مــکان اتفاق بیفتد، نفــع اصلی متوجه 
شرکت های بیمه خواهد بود، باید از ظرفیت های 

قانون مجازات اسلامی به نفع شهروندان استفاده 
کنیم و منافع شرکت های بیمه را هم حفظ کنیم 

و از ورشکستگی آنها جلوگیری کنیم.
وی در پایان با بیان اینکه آســیب شناسی 
نقطه قوت عملکرد مجموعه هاست، اظهار کرد: 
بایــد نقاط ضعف و قوت این مجتمع های قضائی 

شناسایی و نسبت به رفع آن ها اقدام شود.
فرزاد فرهادی راد، مدیرکل پیشگیری های 
قضائی معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم 
قوه قضائیه نیز در این نشســت گفت: تشــکیل 
مجتمع قضائی تصادفات رانندگی و امور بیمه ای 
علاوه بر افزایش ســرعت خدمت رسانی به بیمه 
گذاران موجب اعتماد مردم به قوه قضائیه و صنعت 
بیمه خواهد شد، حجم روز افزون وسایل نقلیه در 
شــهرهای بزرگ، کثرت وقوع تصادفات و ورود 
پرونده های مربوط به آن ها در مراجع قضائی، آثار 
زیان بار و خســارات ناشــی از جرایم و تخلفات 
رانندگی، عدم استقرار نهادهای مرتبط با موضوع 
در کنار واحدهای قضائی رسیدگی کننده، محدود 

سازی و ترمیم سریع آلام و دردهای مالی، جانی و 
روحی مردم و حجم روزافزون وســایل نقلیه در 
شــهرهای بزرگ از جمله ضرورت های تشکیل 
مجتمع قضائی تصادفات رانندگی و امور بیمه ای 
است، تسریع در رسیدگی، ایجاد وحدت رویه در 
آرا، جلوگیری از سردرگمی مراجعان، پیشگیری 
از جرایم و تخلفات رانندگی، پیشگیری از جرایم 
جعل، تبانی و … علیه شرکت های بیمه، استفاده از 
تمامی ظرفیت نهادهای مرتبط، حفظ حقوق و 

تکریم شأن بیمه گذاران، رسیدگی تخصصی به 
جرایم و تخلفات رانندگی، متمرکز شدن پرونده 
به منظور ســهولت رســیدگی، حضور نماینده 
شرکت بیمه در جلسات رسیدگی و آموزش دقیق 
قضات رسیدگی کننده به پرونده های مطروحه در 
مجتمع از جمله اهداف شکل گیری این مجتمع 

است.
غلامرضا سلیمانی، رئیس کل بیمه مرکزی 
ایران نیز در این نشست با اشاره به اینکه ۲۰ درصد 

ســوانح غیر واقعی و ساختگی هستند، گفت: در 
چند مــاه اخیر تصادفات کمتر شــده اما تعداد 

فوتی ها و شدت خسارات کاهش نیافته است.
افزایش نرخ بیمه مســاوی است با افزایش 
نرخ بیمه نامه که این مساله موجب فرار بیمه ای 

خواهد شد.
وی با اعلام موافقت خود نسبت به راه اندازی 
مجتمع های قضائی تصادفــات رانندگی و امور 
بیمه ای گفت: ما از این پیشنهاد حمایت می کنیم.
ایشان با اشــاره به اینکه این مجتمع های 
قضائی باید دارای ویژگی هایی باشند که بتوانند 
پاســخگوی انتظارات باشند، گفت: ساختار این 
مجتمع ها باید متقن باشــد و با تغییر مدیریت 

فرایند رسیدگی به پرونده ها تغییر نکند.
در پایــان نشســت تصمیم گرفته شــد 
کارگروهی مشترک تشکیل و چگونگی راه اندازی 
این مجتمع ها تدوین شود. اولین مجتمع قضائی 
تصادفات رانندگی و امور بیمه ای در سال 1۳9۲ 

در استان خوزستان راه اندازی شده است.    

مجتمع قضایی تصادفات رانندگی و امور بیمه ای تشکیل می شود 
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نفتشد

زهرا نژادبهرام عضو هیات رییسه شورای 
شهر تهران گفت: اگر قرار است پادگان ها 
از شهر خارج شوند و در آنها ساخت وساز 
صورت گیرد، شــرایط دشــواری ایجاد 
می شــود؛ این وضعیت خیلی بد است و 
معتقدم با این شــرایط پادگان ها جای 
خودشان باقی بمانند بهتر است.مبنای خروج پادگان ها قانون 
است؛ انتظار ما از نمایندگان مجلس این است که اگر نسبت به 
این قانون مساله دارند، اصلاحاتی درباره آن انجام دهند.مصوبه 
خروج پادگان ها در دهه 8۰ تعیین شــد و یکی از جدی ترین 
دلایل تصویب آن در مجلس شورای اسلامی، خطرات احتمالی 
وجود پادگان ها در شــهرها بود زیرا در پادگان ها ادوات نظامی 
وجــود دارد اما برای خروج از شــهر، زمین و مکان جایگزینی 
ندارند. این در حالی است که قانون صراحتا اعلام کرده که ارزش 

زمین به صورت تفکیک نشده،
۳۵  درصد ارزش کاربری مسکونی تفکیک شده و همجوار 
املاک موضوع خریداری یا توافق، منظور شود تا آنها نیز بتوانند 
از ایــن طریق پــادگان دیگری برای خود ایجــاد کنند.عضو 
کمیسیون شهرسازی و معماری شورای شهر تهران درباره اینکه 
شــهرداری به دلیل اینکه پــول خرید زمین را نــدارد اجازه 
ساخت وســاز می دهد، به پادگان ۰۶ ارتش اشاره کرد و گفت: 
شــهر تهران دارای طرح تفصیلی است که همه مکان های آن 
پهنه بندی شده، بر این اساس پادگان ۰۶ نیز در پهنه S یعنی 
»تجاری« قرار گرفته است. طبق طرح تفصیلی باید به ۵۰ هکتار 
زمین این پادگان مجوز تجاری داده می شد و برای یک میلیون 
و 8۰۰ مترمربع توافق اولیه صورت گرفته بود اما مدیریت شهری 
ســابق با انجام مذاکراتی آن را به یک میلیون و ۲۰۰ متر مربع 
کاهش داد. در مدیریت شهری فعلی نیز مذاکراتی انجام شد و 
میزان ساخت وســاز در زمین پادگان را به ۶۰۰ هزار متر مربع 
تقلیل دادیم.اگر قرار است پادگان ها از شهر خارج شوند و در آنها 
ساخت وساز صورت گیرد، شرایط دشواری ایجاد می شود ولی 
عملا این اتفاق افتاده اســت زیرا شــهرداری امکان خریداری 
زمین ها را ندارد و پادگان ها نیز می گویند اگر می خواهید از شهر 
خارج شــویم که قانون نیز آن را تعیین کــرده باید پول آن را 
بپردازید بنابراین شــهرداری چاره ای نــدارد جز اینکه امکان 
ساخت و ســاز بدهد چراکه در غیر این صورت باید پول آن را 
بپردازد.این وضعیت خیلی بد اســت و من هم معتقدم با این 
شرایط پادگان ها جای خودشــان باقی بمانند بهتر است زیرا 
می تــوان از آنها برای مدیریت بحران اســتفاده کرد اما قانون، 

دغدغه خطرآفرینی آنها را برای شهر مدنظر داشته است.     

خبـــر

محمدجواد ظریف وزیر امور خارجه گفت: در 
شرایط سیال گذار بین المللی که الان ۳۰ سال 
است در این شرایط قرار داریم، مهمترین نکته 
فهم دقیق و عدم اشــتباه اســت، هر کس در 
شــرایط گذار در تاریخ اشــتباه کرده، دچار 

مشکلات اساسی شده است. 
به گزارش اعتبــار به نقل از خانه ملت، 
محمدجواد ظریف در نشست علنی مجلس 
شورای اسلامی در تشریح گزارشی درخصوص 
تحــولات بین المللی و سیاســت جمهوری 
اسلامی ایران گفت: در ابتدا باید بگویم که من 
اولین بار است که در مجلس جدید حضور پیدا 
می کنم، در اینجا باید به اعضا، رئیس و هیات 
رئیسه مجلس تبریک عرض کنم و برای همه 
نمایندگان محتــرم از خداوند متعال توفیق 
خدمت به مردم بزرگ ایران را مســئلت دارم.
امروز دنیا شاهد یک تحول عمده در روابط بین 
الملل است که شاید در 1۰۰ سال گذشته یا 
لااقل در ۷۰ ســال گذشته بعد از پایان جنگ 
جهانی دوم بی ســابقه است. این تغییرات در 
روابط بیــن الملل بنیادین بــوده و ماهیت 
بسیاری از مفاهیم و روابط بین الملل در حال 
تغییر است.این تحولات از پایان امپراطوری 
شرق شروع شد، البته غربی ها فکر می کردند 
که این پایان یعنی پیروزی جبهه غرب، اما به 
سرعت فهمیدند که شرایط جدیدی بر روابط 
بین الملل حاکم شده و غرب هنوز تاوان اشتباه 
برداشتی که در ابتدای دهه 9۰ میلادی کرد، 
را می پردازد. آنچه که مهم اســت در شرایط 
سیال گذار بین المللی که الان ۳۰ سال است 
در این شــرایط قرار داریم و پایانی برای این 
شرایط دیده نمی شود، مهمترین نکته در این 
وضعیت فهم دقیق و عدم اشتباه است، هر کس 
در شــرایط گذار در تاریخ اشتباه کرده، دچار 
مشکلات اساسی شده و برخی حکومت ها نیز 
در این وضعیت به پایان رسیدند.متاسفانه ایران 
هم در تاریخ معاصر در مقاطع گذار به دلایل 
مختلفی علی رغم اهمیت موقعیت ژئوپولتیک 
و اســتراتژیک، نتوانســته تا قبل از انقلاب 
اسلامی نقش بسزایی را در این شرایط ایفا کند، 
فرصت ها از دست رفته، شاید به خاطر آنکه در 
گذشــته جهت گیری های جهانی شناخته 

نشده و کنش گری فعال و شاید انسجام داخلی 
نداشته اســت. همچنین مهمتر از تمام این 
مسائل این بوده که نخبگان جامعه ما در شرایط 
گذار نه تدبیر و نه شجاعت کافی داشته اند تا 
در شــرایط گذار بتوانند وضعیت کشور را به 
شــکلی مدیریت کنند تا این شرایط به نفع 
کشور تمام شود.امروز شرایط گذار دو مشخصه 
مهم دارد؛ مشــخصه اول “شــدن مداوم” یا 
“سیالیت” همه جانبه ائتلاف های کوتاه مدت 
و فرصــت طلبانــه و تحــول در مفاهیــم 
است،جابه جایی مراکز و کانون های قدرت در 
روابط بین المللی حرکت از جهانی که همه چیز 
آن در غرب اتفــاق می افتد از اتفاقات مهم تا  
تصمیم گیری های مهم همه غرب محور بود، به 
جهانی که امروز پســاغربی شده است یعنی 
جهانی که در آن غــرب محور تمام تحولات 
بین المللی نیست،موضوع اول تحول در مفاهیم 
است همه مفاهیم بین المللی و روابط سیاسی 
دچار تحول بنیادین شده است نه اینکه مفاهیم 
قبلی نابود شــده اســت اما مفاهیم جدیدی 
جایگزین شده است که فرصت ویژه ای را برای 
کشورهایی نظیر جمهوری اسلامی ایران ایجاد 
کرده و امام راحل )ره( اولین فردی بود که این 
تحول را تشــخیص داد اگر نامه ایشــان به 
گورباچف را ملاحظه کنید می بینید که در آن 
این تحول را تشخیص دادند و به دنبال ایشان 
سلف صالح مقام معظم رهبری )مدظله العالی( 
همین روش را ادامه دادند.آنچه که تحول پیدا 
کرده این است که امنیت و قدرت دچار تحول 

شــده و مفاهیم جدیدی می تواند امنیت ساز 
باشند و امنیت را ایجاد کنند، دوم اینکه جهان 
فقط غرب نیســت و حتی در درون غرب یک 
جنگ داخلی بین قدرت و نظام لیبرالی جهانی 
شــکل گرفته اســت، قدرت های غیرغربی 
برآمدند همچون چین و کشورهای تازه ظهور 
و همین نگرانی آمریکا از ابتدای دهه 9۰ بوده 
و همه سیاست هایی که آمریکا دنبال کرده به 
این دلیل بوده اســت که فکر می کرده در این 
شرایط انتقالی اگر سریع نجنبد امکاناتش را از 

دست می دهد.
برای اینکه آمریکا بتواند شرایط قدیم را 
نگه دارد امروز به عنوان یک قدرت ارتجاعی که 
تلاش می کند شرایط گذشته را که به نفعش 
بوده است نگه دارد و از رو آمدن مفاهیم جدید 
قدرت جلوگیری کند این است که تمام دنیا را 
امنیتی کند کما اینکه اگر امروز ملاحظه کنید 
می بینید که آمریکا کرونا را هم امنیتی کرده 
است یعنی با چین برخوردی می کند که انگار 
ویروس کرونا تحول امنیتی است گرچه برخی 
تئوری هایی در مورد امنیتی بودن کرونا از هر 
دو طرف وجود دارد اما آمریکا به دلیل دیگری 
این را امنیتی سازی می کند که بتواند خود را 
حفظ کند.در کنار آن جمهوری اسلامی را با 
عنوان یک قدرتی که می تواند در شرایط جدید 
با شناخت صحیح از این وضعیت انتقالی برآید 
تلاش می کند که امنیتی کند. در این شرایط 
یک فضا برای کنشگری ایران به وجود آمده و 
مــا باید این را بپذیریم، اگر در شــرایطی هم 

می شد گفت که امر محتوم در دنیا وجود دارد 
گرچه بر اســاس تفکر اســلامی ما معتقد به 
محتوم بودن و جبر نیســتیم اما امروز تفکر 
محتومی بر پایه همه مبانی روابط بین الملل 
غلط است و هیچ امر محتومی در جهان وجود 
ندارد و همه چیز در حال شدن است، انسان و 
کشورها به عنوان قدرت های کنشگر می توانند 
تأثیرگذار باشند. هرگونه محتوم  انگاری یعنی 
یک تصمیم در برابر قدرت. محتوم انگاری خطر 
جدی که جوامــع را تهدید می کند و ما باید 
بپذیریم که کنشگر هستیم و تأثیرگذاریم و 

می توانیم آینده خودمان را شکل بدهیم.
امروز شرایطی ایجاد شده است که نه تنها 
کشــورها بلکه یک فرد انســانی می تواند در 
تحولات بین المللی تأثیرگذار باشــد، در این 
شرایط که جمهوری اســلامی با یک قدرت 
واقعی معنایی که امــام راحل آن را به خوبی 
درک کرده بود و به خوبی هم از آن اســتفاده 
کــرده بودنــد و مقام معظم رهبــری هم در 
سیاســت های داهیانه شــان آن را پیگیری  
می کنند جمهوری اسلامی یک قدرت در حال 
برآمدن اســت و برای همین امر آمریکا یک 
جنگ تمام عیار به عنوان نماینده نظام قبلی و 
کسی که می خواهد آن روابط کنشگری قبلی 
را حفظ کند بر جمهوری اسلامی حاکم کرده 

است.
در این جنگ تمام عیار آمریکا می خواهد 
چنــد کار انجــام دهد کــه مهمترین آن یک 
برساخته است و در واقع یک مفهوم سازی است 
و آن این اســت که از ایران یک تهدید امنیتی 
ایجاد کند. وقتی از ایران یک تهدید امنیتی ایجاد 
کرد موضوع ایران می شود مکان ها و حوزه هایی 
که آمریکا در آنها اقتدار دارد مثل شورای امنیت 
و یا به حوزه های امنیتی اقتصاد بکشاند و بتواند 
از ضرب های امنیتی در اقتصاد جهانی کما اینکه 
یکــی از کارهای مهمی که در زمان اوباما انجام 
داد با علم به اینکه در حال از دست دادن قدرت 
خود اســت ضرب  هــای اقتصــادی جهانی را 
امنیتی ســازی کرد مثل بحث هــای مبارزه با 
پولشــویی و مبارزه با تأمین مالی تروریسم و 

اقداماتی از این قبیل که توانست...
ادامه در صفحه ۶

ایران در رای اختلاف گازی با ترکمن گاز 
جریمه نشد

سخنگوی وزارت نفت ایران گفت: در رای 
اختلاف گازی با ترکمن گاز هیچ جریمه و 

خسارتی در کار نیست.
وزارت نفت ایران روز گذشــته در صفحه 
توییتر خود به نقل از دکتر کســری نوری 
مدیر کل روابط عمومی وزارت نفت نوشت: 
در رای اختلاف گازی با ترکمن گاز هیچ 

جریمه و خسارتی در کار نیست.
وی با تاکید بر اینکه رقم بدهی مورد اشــاره در این دادگاه از سال 88 
تعیین شــده، ادامه داد: ترکمن ها مبلغی بابت کمیت و کیفیت گاز 

جریمه شدند که از بدهی شرکت گاز کسر می شود.
نوری تاکید کرده که مهندس زنگنه آمادگی دارد به کمیسیون انرژی 

مجلس گزارش دهد.
به گزارش ایرنا، درحالیکه ایران در این دادگاه محکوم نشده و حتی در 
اختلاف با ترکمن گاز در زمینه کیفیت گاز تحویلی نیز برنده دادگاه 
بوده، اما برخی رسانه ها، مبلغ بدهی تایید شده توسط دادگاه را به عنوان 

خسارت ایران به ترکمن گاز عنوان می کنند.
درحالی برخی رســانه ها از محکومیت ایران به پرداخت خسارت ۲ 
میلیارد دلاری به ترکمنســتان خبر داده  بودند که پیگیری ها نشان 
می دهد این عدد نه به عنوان محکومیت ایران در دادگاه بلکه بخش 
عمده آن مربوط به بدهی ایران به ترکمنستان برای واردات گاز از سال 

8۶ تا 9۲ بوده است.
اختلاف گازی بین ایران و ترکمنســتان به سال 1۳8۶ باز می گردد. 
ســرمای بی سابقه ایران را فرا گرفته بود و درست در بزنگاه تامین گاز 
زمستانی در شمال کشور،  ترکمنستان بدون اعلام قبلی شیرهای گاز 

صادراتی خود به ایران را بست.
در آن زمان از آنجا که هنوز فازهای پارس جنوبی به مدار تولید نیامده 
بود و تولید گاز ایران از این میدان مشترک به ۲8۰ میلیون متر مکعب 

در روز می رسید،  ایران به گاز ترکمنستان نیاز داشت.
از همین رو مذاکرات برای برقراری مجدد جریان گاز صادراتی به ایران 

در دولت نهم آغاز شد و حتی در مواردی به دولت دهم نیز رسید.
ترکمنستان از نیاز ایران در آن سال ها استفاده کرد و قیمت گاز صادراتی 
را تقریبا تا ۳ برابر بالا برد. موضوعی که مورد توافق دو طرف قرار گرفت.

اما این افزایش قیمت باعث شد تا ایران در سال های بعد و در دولت دهم 
با بدهی انباشته ای مواجه شود،  بدهی که در ادامه به عنوان میراثی شوم 

به دولت تدبیر و امید رسید.
با وجود آنکه برخی رســانه ها در داخل کشور ایران را محکوم دادگاه 
معرفی می کنند و از غرامت ۲ میلیارد دلاری صحبت به میان می آید 
اما براساس اعلام روابط عمومی وزارت نفت، با وجود پیگیری های انجام 
شده توسط شرکت ملی گاز ایران برای حل اختلافات مالی بین طرفین 
از طریق مذاکره، شرکت ترکمن گاز تصمیم به ارجاع اختلاف به داوری 

بین المللی گرفت.

هفته نامه اقتصادی ایران

سیاست خارجی حوزه دعوای گروهی و جناحی نیست
شهرداریپولخريدزمینپادگانها
راندارد،ناچارپروانهساختمیدهد

مهدی عبوری معاون وزیر راه و شهرسازی و مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری از 
افزایش سقف تسهیلات نوسازی بافت فرسوده در تهران تا ۳۵۰ میلیون تومان خبر داد و 
گفت: صدور پروانه در بافت های فرسوده رایگان است،1۰۰ هزار واحد مسکونی از 4۰۰ 
هزار واحدی که در راستای طرح اقدام ملی مسکن، ساخت آنها از سوی وزارت راه و 
شهرسازی برنامه ریزی شده، در بافت فرسوده و محلات هدف بازآفرینی شهری قرار دارد 
که این 1۰۰ هزار واحد از محل تسهیلات تبصره ای و به صورت خود مالکی در سراسر 
کشور احداث می شود. تا به امروز ۲۷ هزار نفر به شعب بانک عامل بخش مسکن در 
سراسر کشور معرفی شده اند و با 1۲ هزار و ۶۰ نفر از آنها، بانک عامل، قرارداد منعقد کرده 
است.این تسهیلات در سراسر کشــور متفاوت اســت؛ به این صورت که در تهران، 
»کلانشهرها و مراکز استان ها« و شهرهای زیر ۲۰۰ هزار نفر، رقم تسهیلات اعطایی، 
مختلف است، در تهران برای آن دسته از متقاضیانی که می خواهند این تسهیلات را 
دریافت کنند و به صورت خود مالکی، اقدام به نوسازی کنند،۵۰ میلیون تومان تسهیلات 
با نرخ سود 9 درصد و ۵۰ میلیون تومان هم تسهیلات نوسازی بافت فرسوده با نرخ سود 
18 درصد دریافت می کنند؛ همچنین 4۰ میلیون تومان هم تسهیلات 4 درصد به آن 
دسته از متقاضیانی که خواهان دریافت وام ودیعه مسکن برای انتقال به مسکن اجاره ای 

در مدت زمان تخریب و نوسازی ملک مسکونی خود هستند، پرداخت می شود.

وامنوسازیبافت
فرسوده3۵۰ميليون
تومانشد

مهدی عبوری

محمود محمودزاده معاون مسکن وزیر راه و شهرسازی در تشریح مصوبه ساماندهی بازار اجاره 
گفت: در شرایطی که موجر قصد اجاره دادن ملک خود را داشته باشد، موظف است قرارداد خود را 
مطابق نرخ مصوب اعلام شده و با مستأجر ساکن در واحد مسکونی تمدید کند.، ضمن تشریح 
مصوبه ساماندهی بازار اجاره گفت: مطابق مصوبه اعلام شده از سوی رئیس جمهوری، قراردادهای 
اجاره به طور خودکار و با نرخ  ۲۵درصد برای شهر تهران، ۲۰ درصد برای کلانشهرها و 1۵ درصد 
برای سایر شهرهای کشور تمدید می شود.معاون مسکن وزیر راه و شهرسازی در بیان الزامات در 
نظر گرفته شده برای موجران، تصریح کرد: در شرایطی که موجر قصد اجاره دادن ملک خود را 
داشته باشد، موظف است قرارداد خود را مطابق نرخ مصوب اعلام شده و با مستأجر ساکن در واحد 
مسکونی تمدید کند. وی با اشاره به در نظر گرفتن حق مالکیت موجر، بیان کرد: در شرایطی که 
موجر قصد فروش واحد مسکونی خود را داشته باشد، پس از فروش از مبادی ثبت رسمی، موظف 
به دادن مهلت ۲ ماهه به مستأجر است و در این مدت قوه قضائیه نسبت به صدرو حکم تخلیه اقدام 
نخواهد کرد. محمودزاده در توضیح بسته حمایتی از مستأجران و تسهیلات ودیعه مسکن، گفت: 
مدل ارائه شده از سوی وزارت راه به منظور حمایت از مستأجران بوده و به این نحو است که ودیعه 
مسکن اعطا شده به مستأجر به عنوان بخشی از رقم رهن واحد مسکونی در اختیار موجر قرار 
می گیرد؛ پس از آن، سود ودیعه از سوی مستأجر در اقساطی به بانک بازپرداخت شده و بعد از اتمام 

قرارداد، پرداخت اصل مبلغ ودیعه از سوی موجر به بانک عامل انجام می شود./فارس

جزئياتپرداخت
تسهيلاتودیعه
مسکن

 محمود محمودزاده

نخستین هتل ۵ ستاره مازندران پس  از انقلاب اسلامی با حضور وزیر میراث فرهنگی، 
صنایع دستی و گردشگری در شرایطی افتتاح شد که هنوز سایه کرونا با آینده ای 
نامعلوم بر بخش گردشگری سنگینی می کند. ماسک های روی صورت حاضران در 
مراسم نشان می دهد که امید به رونق گردشگری همچنان با بیم کرونا همراه است. از 
همین رو است که وزیر میراث فرهنگی سخنان خود را با خبر نارضایتی رئیس 
جمهوری از عدم ســرعت بخشیدن به پرداخت تســهیلات از سوی بانک ها به 
کرونازدگان اقتصادی این بخش آغاز می کند. به گفته علی اصغر مونسان، دولت بسته 
۵۰ هزار میلیارد تومانی برای حمایت از بخش های آسیب دیده از کرونا تصویب کرد تا 
برای حمایت از این بخش ها به آنها اعطا شود. متأسفانه با وجود تأکید رئیس جمهوری 
به وزرا و بانک های عامل اما پرداخت این تسهیلات به کندی انجام می شود. آن طور که 
مونسان می گوید: »حسن روحانی در تازه ترین جلسه هیأت دولت از همه وزرا خواسته 
که پرداخت تسهیلات را تسریع بخشند.« با وجود سنگینی سایه کرونا بر صنعت 
گردشگری ایران همچنان پروژه های اقتصادی این حوزه در حال تکمیل شدن 
هســتند. و»در حال حاضر بیش از ۲ هزار و ۵۰۰ پروژه گردشگری در حال اجرا 
هستند که از این تعداد ۵۰۰ پروژه مربوط به بخش هتلینگ است.« براساس آمارهای 

وزیر گردشگری تا پایان امسال ۲۲۰ پروژه افتتاح و به بهره برداری خواهد رسید.

نارضایتیرئيسجمهوریاز
کندیتخصيصتسهيلاتبه
آسيبدیدگاناقتصادیکرونا

علی اصغرمونسان

دکتر فرهاد دژپسند وزیر امور اقتصادی و دارایی طی پیامی، روز مالیات و آغاز هفته فرهنگ 
مالیاتی را به مؤدیان خوش حساب مالیاتی و همکاران سازمان امور مالیاتی کشور تبریک گفت. 
وزیر اقتصاد در این پیام تصریح نموده است: بحمدا... کارکنان، کارشناسان و مدیران سازمان امور 
مالیاتی کشور با اراده ای قوی و تلاشی جهادی در این مسئولیت خطیر به خوبی نقش آفرین 
بوده اند و گواه این موضوع، رکورد بی نظیر در چهارده سال اخیر در زمینه تحقق 1۰۲ درصدی 
درآمدهای مالیاتی در سال 1۳98 است که شایسته تقدیر و روز مالیات و آغاز هفته فرهنگ 
مالیاتی را به مؤدیان خوش حساب مالیاتی و همکاران سازمان امور مالیاتی کشور تبریک گفت. 
بحمدا... کارکنان، کارشناسان و مدیران سازمان امور مالیاتی کشور با اراده ای قوی و تلاشی 
جهادی در این مسئولیت خطیر به خوبی نقش آفرین بوده اند و گواه این موضوع، رکورد بی 
نظیر در چهارده سال اخیر در زمینه تحقق 1۰۲ درصدی درآمدهای مالیاتی در سال 1۳98 
است که شایسته تقدیر است/ در بخشی از این پیام آمده است: برای تحقق درآمدهای مالیاتی در 
سال جاری اقدامات ارزشمندی با رعایت تسهیل فعالیت کسب و کارها مبتنی بر جدیدترین 
فناوری های نوین، بعمل آمده است، به نحوی که حمایت های ویژه از فعالان اقتصادی در قالب 
بخشودگی جرایم قابل بخشش مالیاتی، امهال مالیاتی و ارایه تسهیلات ویژه به مشاغل آسیب 
دیده از کرونا صورت گرفته است/ دژپسند در ادامه این پیام، هوشمندسازی نظام مالیاتی را به 

عنوان یکی از برنامه های مهم وزارت اقتصاد مورد تأکید قرار داده است.

بزرگداشتروزمالياتو
آغازهفتهفرهنگ
مالياتی

فرهاد دژپسند

رضا تازیکی مدیر اجرایی طرح ملی تکاپوی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
با اشاره به اینکه جزو ۳ کشور تولید  کننده پوشاک هستیم اما فقط ۵۰ درصد 
پوشاک داخل را تأمین می کنیم، گفت: 4 صنعت کفش، پوشاک، لوازم خانگی 
و مبلمان پتانسیل بالایی در جهش تولید و اشتغالزایی دارند. رضا تازیکی در 
گفت و گو با تسنیم با بیان اینکه در حال حاضر حدود ۵۵۰ هزار نفر در صنعت 
پوشاک مشــغول کار هســتند، گفت: بیش از 9۷ درصد کارگاه های تولید 
پوشاک، کوچک هستند و تنها ۳ درصد آنها بالای 1۰۰نفر و فقط یک کارخانه 
بالای هزار نفر در این زمینه در کشور وجود دارد. وی افزود: گران تمام شدن 
قیمت کالای داخلی باعث افزایش قاچاق و عدم رقابت پذیری می شــود، ما 
می توانیم تعرفه ها را هوشــمند کنیم. طبق آمار ستاد مبارزه با قاچاق کالا، 
سالانه ۲/۵ میلیارد دلار قاچاق پوشاک در کشور انجام می شود که این میزان 
قاچاق برابر با ایجاد بیش از ۷۰۰ تا 8۰۰ هزار نفر شغل در کشور است. مدیر 
طرح ملی تکاپو با اشاره به اینکه در صنعت کفش مرکز طراحی کفش تبریز را 
در دستور کار داریم، گفت: ظرفیت اشتغالزایی در صنعت کفش هم بالا است. 
در حال حاضر نیازمند حدود 4 تا ۵ هــزار نیروی کار متخصص در صنعت 

کفش برای کوتاه مدت هستیم. 

قاچاقپوشاک۸۰۰
هزارشغل
راازبينبرد

رضا تازیکی

عیسی کلانتری رئیس سازمان حفاظت محیط زیست گفت: برای کاهش آلودگی هوا در 
کشور دو مساله کیفیت سوخت و خودروهای داخلی مهم است که درحال حاضر وضع 
سوخت نسبت به قبل خیلی بهتر شده است. وی با بیان اینکه پیش از این نیز گفته بودیم 
نمی توانیم جلوی خودروسازها را بگیریم، افزود: اخیرا دادستان کل کشور نامه ای برای ما 
فرستاده و گفته به دلیل تحریم ها، خودروسازان نتوانســته اند تکنولوژی های ارتقای 
استانداردها را وارد کنند، بنابراین ما مجوز بدهیم که خودروها با استاندارد یورو4 عرضه شوند. 
ایشان با اشاره به اینکه ما بین بد و بدتر گیر کرده ایم، گفت: خودروسازان می گویند به دلیل 
تحریم ها امکان وارد کردن کاتالیست را ندارند. در این شرایط سازمان محیط زیست یا باید 
خودروسازی را تعطیل کند یا مجوز دهد که خودروها با استانداردهای قبلی تولید شوند. وی 
با اشاره به فشارهای موجود در دولت و جاهای دیگر مبنی بر اینکه »می خواهید به خاطر 
یورو۵ جلوی تولید خودرو را بگیرید و چند صد هزار نفر را بیکار کنید« تاکید کرد: اگر فقط 
صرفا محیط زیست مهم باشد من می توانم کارخانه های خودروسازی را ببندم و تعداد زیادی 
را بیکار کنم.وی در نهایت با تاکید بر اینکه سازمان محیط زیست روی ارتقای استاندارد 
خودروها به یورو۵ ایستاده ، گفت: امسال فقط به حدود هزار و ۲۰۰ خودروی یورو4 که سال 
گذشته تولید شده اما به دست متقاضی نرسیده بودند، مجوز عرضه دادیم؛ این در حالی 

است که مابقی خودروهای تولیدی طی امسال باید استاندارد یورو۵ را پاس کنند.

اصرارسازمانمحيط
زیست
بر»یورو۵«

عیسی کلانتری

عبدالمجید پورسعید مدیرعامل بانک ایران زمین با بیان این که حدود سه سال و نیم است که 
بانک ایران زمین در مسیر تحول دیجیتال در حرکت است، گفت: بانک ایران زمین باور دارد 
که باید با ایجاد پلتفرم باز و ارائه API به استارت آپ ها و فین تک ها امکان ارائه سرویس ها و 
خدمات جدید و متفاوت را به مشتریان فراهم کند. به عقیده او، سازمان هایی که سریع تر و 
زودتر بتوانند در این مسیر گام بردارند، موفق تر خواهند بود. وی با بیان این که توسعه بانکداری 
دیجیتال در بانک ایران زمین با سرعتی مناسب در حال اجراست، اظهار داشت: حمایت از 
کسب و کارهای نوین و نیز استفاده از ایده های نو در مرکز نوآوری ایران زمین می تواند تحولی 
مناسب در بانکداری دیجیتال ایجاد کند. از این رو بانک با تاسیس مرکز نوآوری تلاش کرده تا 
با حمایت از شرکت های دانش بنیان و استارتاپ ها به اقتصاد دیجیتالی کشور نیز کمک 
موثری کند. مدیر عامل بانک ایران زمین ضمن ابراز خرسندی از همکاری مرکز نوآوری ایران 
زمین و سازمان فناوری اطلاعات ایران بیان داشت: این تعاملات و همکاری های می تواند 
ضمن سرعت بخشی اقدامات در این زمینه موجب توسعه و رشد اقتصادی کشور با حمایت از 
کسب و کارهای نوین شود. در پایان این مراسم در حضور مدیرعامل بانک ایران زمین و معاون 
وزیر ارتباطات و رییس سازمان فناوری اطلاعات ایران تفاهم نامه همکاری میان مرکز نوآوری 
ایران زمین و سازمان فناوری اطلاعات به نمایندگی فرهاد اینالوئی معاونت فناوری اطلاعات 

بانک ایران زمین و شهلا ناصری معاون سازمان فناوری اطلاعات ایران امضا شد.

تبادلخدماتوامکاناتبا
امضایتفاهمنامهباسازمان
فناوریاطلاعاتایران

عبدالمجید پورسعید

در صورتي که بانک ها قصد دارند معادل بخشي ازتسهیلات را به صورت وثیقه نقدي و در قالب 
سپرده بپذیرند، باید سود علي الحساب به آن سپرده بپردازند.بر اساس مفاد بخشنامه هاي پیشین 
طي سال هاي گذشته، بلوکه کردن بخشي از تسهیلات اعطایي به مشتریان، در قالب انواع سپرده ها 
توسط بانک ها و مؤسسات اعتباري غیربانکي ممنوع است.در این میان، بر اساس گزارش هاي 
دریافتي، برخي بانک ها و مؤسسات اعتباري غیربانکي براساس توافق بین مؤسسه اعتباري و 
تسهیلات گیرنده و قبل از اعطاي تسهیلات، معادل بخشي از مبلغ تسهیلات اعطایي را به صورت 
وثیقه نقدي و در قالب سپرده قرض الحسنه جاري یا سپرده قرض الحسنه پس انداز مسدود کرده و 
توثیق مي کنند. گرچه این رویه منوط به آن که قبل از اعطاي تسهیلات باشد و با توافق و رضایت 
تسهیلات گیرنده انجام شود، منع مقرراتي ندارد؛ لیکن به منظور پیشگیري از تخطي از حداکثر 
نرخ سود تسهیلات بانکي مصوب شوراي پول و اعتبار، در صورتي که وفق توافق بین مؤسسه 
اعتباري و تسهیلات گیرنده و قبل از اعطاي تسهیلات، بخشي از وثایق به صورت نقدي و در قالب 
مسدود کردن سپرده توثیق مي شود، سپرده یاد شده باید در قالب حساب سپرده سرمایه گذاري 
مدت دار بوده و با احتساب و پرداخت سود علي الحساب به آن، معادل نرخ سود متناظر با دوره 
زماني آن سپرده که هم اکنون در شبکه بانکي کشور مبناي عمل است، انجام پذیرد. بر این اساس 
ضروري است مراتب با لحاظ مفاد قانوني مرتبط به تمام واحدهاي ذیربط بانک ها  یا مؤسسات 

اعتباري غیربانکي ابلاغ شده و بر حسن اجراي آن نظارت دقیق به عمل آید. 

بلوکهکردنبخشياز
تسهيلاتبانکي
ممنوعاعلامشد

بانک مرکزی ج.ا.ایران

مصطفی رجبی مشهدی، سخنگوی صنعت برق با بیان این که سوخت اصلی نیروگاه 
های کشور گاز است، گفت: وزارتخانه های نفت و نیرو تعاملی تنگاتنگ در همه حوزه 
های مشترک از جمله تأمین سوخت نیروگاه ها دارند.  با هدف بهره گیری از تمام 
ظرفیت های ایجاد شده برای تأمین برق و نیروگاه های احداث شده توسط همه 
دستگاه ها،  در حال هماهنگی برای استفاده از واحدهای نیروگاه های وزارت نفت در 
ایام پیک تابستان هستیم. وزارتخانه های نفت و نیرو در فصل زمستان نیز همکاری 
های خوبی برای تأمین سوخت کشور انجام داده بودند و با بهره گیری از تجارب 
گذشته، هم اکنون در حال برنامه ریزیبرای استفاده از واحدهای نیروگاهی احداث شده 
توسط وزارت نفت هستیم.استفاده از ظرفیت های ایجاد شده در حوزه انرژی کشور 
برای تأمین برق در فصل تابستان، باعث خواهد شد تا از ایجاد هزینه های بیشتر 
جلوگیری شود. برخی از واحدهای پتروشیمی و پالایشگاهی کشور به منظور تأمین 
نیاز داخلی برق خود اقدام به احداث نیروگاه کرده بودند که پس از هماهنگی و  تعامل 
برای بررسی فنی نحوه اتصال نیروگاه های وزارت نفت به شبکه،از ظرفیت های مذکور 
برای تأمین برق کشور در پیک تابستان کمک گرفته شود.همه ظرفیت های لازم را 
برای تأمین برق پایدار مردم به کار خواهیم  گرفت که البته بهره گیری از این  پتانسیل 

ها در سایه تعامل و همکاری بین دستگاهی امکان پذیر شده است.    

نيروگاههایوزارت
نفتبهکمکتأمينبرق
تابستانمیآیند

مصطفی رجبی مشهدی

به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی معاونت امور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، 
جلسه هیات امنای موسسه جدید معاونت امور فرهنگی )موسسات ادغام شده نمایشگاه های 
فرهنگی ایران، خانه کتاب و بنیاد شعر و ادبیات داستانی ایرانیان( به صورت غیرحضوری 
برگزار شد. در این جلسه اعضای هیات مدیرۀ موسسه جدید منصوب شدند که عبارتند از: 
ایوب دهقانکار، علیرضا اسماعیلی، سعید جلالی، حسین سیفی، محمدمهدی ایمانی پور، 
محمدجواد مرادی نیا و محمد ناصرزاده شریفی.  همچنین در این جلسه با تصمیم اعضا، ایوب 
دهقانکار به عنوان مدیرعامل موسسه جدید انتخاب شد.   بر اساس این گزارش، ساماندهی و 
تغییر ساختار در موسسات تابعه معاونت فرهنگی برای بهره گیری بیشتر از فضای مجازی در 
فعالیت های فرهنگی،  استفاده از ظرفیت های مغفول قانونی برای پویایی اقتصاد فرهنگ و 
تلاش برای ایجاد فرصت های اقتصادی جدید در ســطح ملــی و بین المللی ، ارتقای 
فعالیت های ادبی و به ویژه حفظ و توسعه زبان فارسی و صرفه جویی در هزینه های اجرا و 
افزایش بهره وری در اداره موسسه، از رویکردهای اصلی در ساختار جدید است.  اعضای 
هیئت امنای موسسۀ جدید که با تایید و امضای وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی منصوب 
شده اند عبارتند از: سر کار خانم لادن حیدری و آقایان محمد علی مهدوی راد، محمد مهدی 
معراجی، مسعود کرباسیان، احمد مسجد جامعی، علی اصغر کاراندیش، هومان حسن پور 

محمدرضا بایرامی، اسماعیل امینی، محمدرضا بهمنی و محسن  جوادی.      

انتخابمدیرعاملوهيئت
مدیرۀموسسهجدید
معاونتامورفرهنگی

وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی

بانک صادرات ایران از ابتدای سال تا نیمه تیرماه 99 با پرداخت بیش از 14 هزار میلیارد ریال وام 
قرض الحسنه ازدواج و تهیه جهیزیه، زمینه ازدواج بیش از ۲8 هزار نفر را فراهم کرد. این بانک از 
ابتدای سال 99 تا نیمه تیرماه سال جاری با پرداخت بیش از 14 هزار و ۶8۳ میلیارد ریال وام 
قرض الحسنه ازدواج و تهیه جهیزیه، ۲8 هزار و 4۷8 نفر را راهی خانه بخت کرد. طی سال 98 نیز 
تعداد 11۳ هزار و ۵۰ عروس و داماد با دریافت وام قرض الحسنه ازدواج و تهیه جهیزیه بانک 
صادرات ایران به ارزش بالغ بر ۳۵ هزار و ۲۲4 میلیارد ریال موفق به ازدواج شدند.روند پرداخت 
وام قرض الحسنه ازدواج و تهیه جهیزیه در بانک صادرات ایران طی سال های گذشته به صورت 
مستمر انجام شده و نقش مهمی در عمل به مسئولیت اجتماعی و حمایت از فرهنگ سازی و 
تشویق ازدواج جوانان داشته به نحوی که این بانک از ابتدای سال 9۷ تا پایان سال 98 با پرداخت 
بالغ بر ۵۳ هزار میلیارد ریال وام قرض الحسنه، زمینه ازدواج ۲۲9 هزار و ۲۵1 عروس و داماد را 
فراهم کرده است.بانک صادرات ایران در راستای عمل به مسئولیت های اجتماعی خود و حمایت 
از اقشار آسیب پذیر جامعه، اعطای وام های قرض الحسنه برای ازدواج، اشتغالزایی سرپرستان 
خانواده های تحت پوشش کمیته امداد، بهزیستی و معرفی شدگان وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی، پرداخت تسهیلات مسکن اقشار ویژه، بهسازی و نوسازی مسکن روستایی و بافت 
فرسوده، پرداخت وام به آسیب دیدگان حوادث غیرمترقبه از جمله سیل سال گذشته، حمایت از 

بنگاه های کوچک و متوسط و سایر وام های ضروری را همچنان در دستور کار دارد..

پرداختبيشاز٢۸هزارنفر
وامقرضالحسنهازدواجتا
نيمهتيرماه99

بانک صادرات ایران

میثم زالی دبیر ستاد تسهیل و رفع موانع تولید از تصویب مصوبه ای برای رفع 
محدودیت های اعمال شــده درباره واحدهای تولیدی دارای بدهی به تأمین 
اجتماعی خبر داد. میثم زالی گفت: سازمان تأمین اجتماعی و ادارات کل استانی 
این سازمان باید به استناد ماده 4۶ قانون تأمین اجتماعی در مرحله صدور اجراییه 
در صورت تعیین تکلیف بدهی یا ترتیب پرداخت بدهی حداکثر در تقسیط ۶۰ 
ماهه توسط کارفرمایان مشمول تأمین اجتماعی با دریافت سفته یا چک به عنوان 
تضمین بازپرداخت بدهی، نسبت به رفع محدودیت های اعمال شده درباره رفع 
توقیف یا بازداشت اموال و دارایی ها، ممنوع الخروجی، انسداد حساب ها، کارت 
بازرگانی و تسهیلات بانکی اقدام کند. وی افزود: پس از ابلاغ مصوبه توسط سازمان 
تأمین اجتماعی به ادارات کل این سازمان در استان ها، کارفرمایان با تعیین تکلیف 
بدهی خود به تأمین اجتماعی یا مشخص شدن ترتیب بدهی خود، سفته یا چک 
خود را در اختیار سازمان تأمین اجتماعی قرار می دهند و محدودیت های واحد 
تولیدی مرتفع می شود. دبیر ستاد تسهیل و رفع موانع تولید همچنین گفت: 
حداکثر اختیارات تأمین اجتماعی در این باره تقسیط ۶۰ ماهه است. تقاضای 
جدی مــا از کارفرمایان نیز انجام تعهــدات به موقع بازپرداخــت پس از این 

تعیین تکلیف و جلوگیری از خلل در روند بازپرداخت اقساط بدهی است. 

رفعمحدودیتهای
واحدهایتوليدیبدهکار
بهسازمانتأميناجتماعی

میثم زالی
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هفته نامه اقتصادی ایران

۴۵ درصد تولید ناخالص داخلی در وزارت صمت محقق می شود

تولید شمش فولادی در سال ۱4۰۰ به 55 میلیون تن خواهد رسید
حسین مدرس خیابانی سرپرست وزارت صنعت، 
معدن و تجارت گفت: وزارت صمت 4۰ تا 4۵ درصد 
سهم تولید ناخالص داخلی، بیش از ۳۳ درصد سهم 
اشتغال و ۷۵ درصد سهم صادرات غیرنفتی را در 

بر می گیرد. 
 به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت، حسین 
مدرس خیابانی در نشست علنی مجلس شورای 
اسلامی ضمن ارائه گزارشی از وزارت صنعت، معدن 
و تجارت اظهار داشــت: این وزارتخانه سهم قابل 
توجهی در اقتصاد کشــور دارد و حدوداً 4۰ تا 4۵ 
درصد ســهم تولید ناخالص داخلی، بیش از ۳۳ 
درصد سهم اشــتغال و ۷۵ درصد سهم صادرات 
غیرنفتی را در بر می گیرد.در حوزه صنعت، ۷۲ هزار 
واحد بزرگ و کوچک داریم که حدود ۲.۵ میلیون 
اشــتغال را در کشــور رقم می زنــد، ۶۰ درصد 
واحدهای صنعتی در 9۰۰ شهرک صنعتی حضور 
دارند و حدود 4۰ درصد از واحدهای صنعتی خارج 
از شهرک های صنعتی قرار گرفته اند و همه تلاش 
ما این است که در حوزه  جهش تولید، بخش عمده 
ای از این واحدها که به صورت غیرفعال یا نیمه فعال 

هستند را فعال کنیم.
یکی از کارهای ما در ســه ماهه اخیر تامین 
مــواد اولیه کارخانجات بود که یــک ماه به دلیل 
محدودیت های ارزی این موضوع با وقفه روبرو شده 
بود و در خردادماه تلاش کردیم با هماهنگی بانک 
مرکــزی از منابع ارز حاصل از صادرات، مواد اولیه 
کارخانجــات را تامین کنیم. در حاشــیه امنیت 
نیســتیم، اما تلاش می کنیم کــه این روند ادامه 
یابد.۵۳ میلیارد تن ذخایر معدنی کشف شده داریم 
که در حال حاضر حدود 11 هزار معدن پروانه بهره 
برداری دارند که ســالانه حدود ۵۰۰ میلیون تن 
برداشــت می کنیم. منابع معدنــی ما در 4 حوزه 
معادن فلزی، غیرفلزی، سنگ های ساختمانی و 
سنگ های تزئینی می باشند.جامعه بزرگ اصناف 
بــا حدود ۳ میلیون واحد صنفی که ۶ میلیون نفر 
شاغل در این حوزه را شکل می دهد و با نرخ حدود 
تکفل ۲۰ میلیون نفر در حوزه اصناف مشــغول 
هستند و جامعه بزرگ صنفی چه قبل از انقلاب و 
چه بعد از جنگ اثرات قابل توجهی در حوزه اقتصاد 
و امنیت داشــت و در شــرایط فعلی هم بهترین 

حماسه اش در همراهی با مجموعه دولت و در کنار 
مردم بودن اســت.باید تلاش کرد که اصنافی که 
بیش از همه آســیب دیدند را یاری دهیم و کمک 

کنیم.
وی بــا بیان وجود بیــش از ۳۳ هزار کارت 
بازرگانی در کشور ادامه داد: سال 98 صادرکنندگان 
ما که بخش عمده آنها از تولیدکنندگان هســتند 
حماسه خوبی آفریدند و 41.۳ میلیارد دلار حجم 
صادرات کشور که به یکصد کشور دنیا با شدیدترین 
تحریم ها و محدودیت های بین المللی رکورد وزنه 
صادرات در این سال زده شد و بیش از یکصد و سی 
و پنج میلیون تن حجم انواع کالاهای صادراتی شد 
که تنها ۵۷ میلیون تن صادرات در حوزه زنجیره به 

ارزش 9 میلیارد دلار بود.
همه تلاش مجموعه وزارت صمت مخالفت 
با هرگونه واردات است و بیش از 1۵۰۰ ردیف تعرفه 
در سال گذشته مسدود شده و امسال هم این عدد 
در ۳ ماهه اول حدود ۲۵۰۰ ردیف کالای مشابه یا 
غیرضرور را اضافه کردیم و ترکیب واردات به کشور 
به گونه ای است که 8۵ درصد کالاهای کشور مواد 
اولیه و نهادهای تولید و 1۵ درصد کالاهای مصرفی 
که حدود ۷ درصد آن مربوط به کالاهای اساســی 

است.
در مجموعه صنعت و معدن در ســال 98 
علیرغم اینکه بســیاری از بخش ها رشد را تجربه 
نکردنــد در بخش معــدن 1.9 درصد و در بخش 
صنعت ۲.1 درصد رشد داشتیم و میزان جوازهای 

تأسیس در این ۳ ماه یعنی در شدیدترین تحریم ها 
حدود ۲۵ درصــد جوازها در حوزه تعداد از لحاظ 
سرمایه گذاری ۳۷.۳ درصد و 18.1 درصد در حوزه 
اشتغال مجموعه جوازهای تأسیس شده است.با 
فرمان مقام معظم رهبری جهش تولید به عنوان 
اولویت ترین موضوع در دســتور کار همه نهادها و 
دســتگاه ها قرار گرفته اســت و به عنوان تکلیفی 
همگانی مطرح است و البته وزارت صمت هم نقشی 
تعیین کننده دارد و مســئولیت سنگینی از باب 
تحقق جهش تولید دارد.در ابتدای اسفندماه 98 
در حالی که برای چند محموله کوچک دچار مشکل 
بودیم به نقطه ای رسیدیم که با یک بسیج همگانی 
و میدان دادن به مردم و نهادهای انقلابی جهادی و 
نیروهای مسلح و ستاد اجرایی فرمان امام با استفاده 
از ظرفیت داخلی با تغییر خطوط و ســه شــیفته 
کردن مجموعه تولید گامی بزرگ برای تولیدات 

برداشتیم.
سرپرســت وزارت صنعت، معدن و تجارت 
گفت: ماحصل اقدامات انجام شده در دوران کرونا 
این اســت که امروز از روزی ۲۰۰ هزار عدد تولید 
ماســک به تولید روزی ۶ میلیون رســیدیم و از 
واردکننده به صادرکننده دســت یافتیم و تمامی 
کارخانجات و خیاط خانه ها امروز ۷۰۰  هزار دست 
لباس پرســتاری را دپو و صادرات خواهیم کرد و 
بسیاری از تجهیزات کرونایی مانند مانیتور علائم 

حیاتی و دستگاه اکسیژن ساز را صادر می کنیم.
وی با بیــان اینکه ارقام عملکردی در حوزه 

جهش تولید طی ۳ ماهه اول سال قابل تقدیر است، 
افزود: خودرو اولین حوزه ای بود که تحریم شــد و 
کره ای ها و فرانسوی ها کشور را ترک کردند اما ما 
در ســه ماهه اول امسال بعد از دو سال رشد منفی 
خودرو با افزایش تولید به بیش از ۲۰۰ هزار خودرو 
بیش از 8 درصد تولید خودرو در سه ماهه اول سال 
را شاهد بودیم و ۵۵ درصد تحویل خودرو انجام شد 
و بیش از۷1 درصد تعهدات ما کم شــده اســت و 
امســال بیش از 4۰ درصد رشد برنامه تولید یک 
میلیون و ۲۰۰ هزار دستگاه خودرو در برنامه تولید 
ما قرار دارد. این افزایش را در حوزه های دیگر شاهد 
هستیم و امسال بیش از 11۵ درصد افزایش رشد 
تولید لباسشویی و ۵۰ درصد رشد تولید تلویزیون، 
۳۲ درصد رشد تولید آلومینیوم را در سه ماهه اول 
امسال داشــتیم.هفته آینده ۲۰۰ میلیون دلار از 
مجموعه کالاهــای وارداتی در حوزه لوازم خانگی 
حذف می شود، همچنین مجموعه هماهنگی هایی 
با نهادهای عمومی پیش رو در این حوزه همچون 
مجموعه هوافضا، وزارت دفاع، بنیاد مستضعفان و... 
داشــتیم و در پلتفرم مشــترک با دانشگاه علم و 
صنعت و وزارت دفاع و مجموعه هوافضا کارهایی 
انجام داده ایم.بیش از 1۳ هزار طرح نیمه تمام بالای 
۶۰ درصد داریم و از این مقدار 4 هزار طرح صنعتی 
بالای 8۰ درصد است که ۲۰۰ طرح بزرگ صنعتی 
هفته به هفته راه اندازی می کنیم، تا آخر شهریور 
ســال 14۰۰ حدود ۲۰۰ طــرح بزرگ صنعتی و 
معدنــی هر هفته کلید می خــورد که 1۷۰ هزار 
میلیارد محل ســرمایه گذاری این طرح ها است. 
همچنین بالغ بر ۵۰ هزار نفر به صورت مستقیم و 
۵۰۰ هزار نفر به صورت غیرمستقیم در این پروژه 
ها ایجاد اشتغال می شود.برنامه سوم وزارت صمت 
در حوزه صادرات غیرنفتی است که سال گذشته 
41 میلیارد دلار صادرات داشتیم، اما امسال علی 
رغم همه محدودیت ها، 8۰ درصد مرزهای تجاری 
بازگشایی شــده و ۷۵ درصد بازارچه های مرزی 
فعال هســتند، بنابراین می توان گفت تجارت به 
حالت عادی خود بازگشته است و امیدواریم شکاف 
4۲ درصدی که در دو ماه اول سال ایجاد شد، اصلاح 

شود.
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وزیر نیرو در آیین بهره برداری همزمان از 1۰ 
پروژه صنعت آب و برق استان های فارس و 
کرمانشاه، از سر مایه گذاری 14 هزار و ۳۰۰ 
میلیارد تومانی بخش خصوصی برای ساخت 

نیروگاه های خورشیدی در کشور خبر داد.
به گــزارش اعتبار به نقــل از پایگاه 
اطلاع رســانی وزارت نیــرو، »رضا اردکانیان« بیان کــرد: نتیجه این 
سرمایه گذاری، 8۳4 مگاوات نیروگاه تجدیدپذیر در مدار است و 9۵ درصد 
اقدام های دولت در این بخش تاکنون محقق شده است. وی با اشاره به 
بهره برداری از ۶ پروژه نیروگاه خورشیدی با سرمایه گذاری بخش خصوصی 
در استان فارس گفت: تاکنون در چارچوب پویش سه نیروگاه خورشیدی 

به بهره برداری رسیده که با طرح های امروز به 9 نیروگاه می رسد.
در زمان حاضر 1۶۰ شرکت خصوصی برای ساخت تجهیزات و 
بهره برداری نیروگاه های خورشیدی در کشور فعالیت دارند.وعده کردیم 
امسال ۲۵۰ طرح را با سرمایه گذاری بالغ بر ۵۰ هزار میلیارد تومان افتتاح 
کنیم که تاکنون ۲۵ پروژه با سرمایه گذاری 9 هزار و 1۰۰ میلیارد تومان 
به ثمر رسیده است.تابستان سال گذشته حتی تا آستانه جیره بندی آب 
در شهر شیراز رفته بودیم که شرایط با همراهی مردم در مصرف، مدیریت 
شد؛ اما این دغدغه از امسال تا سال های بعد مرتفع است.این طرح بزرگ 
شامل خطوط لوله، تصفیه  خانه آب، ایستگاه های پمپاژ و تونل است که 

مشکل آب شرب و بهداشت جمعیت قابل توجهی را برطرف می کند.
دسترسی به آب پایدار در ایران از متوسط جهانی بسیار بالاتر است
امروز 1۵ درصد جمعیت شهری دنیا با وجود تمام تلاش های انجام 
شده هنوز به آب پایدار دسترسی ندارند و ۳۷ درصد جمعیت روستایی 
بدون دسترسی هستند. در کشور ما 99.9 درصد جمعیت شهری به آب 
ســالم و پایدار دسترسی دارند و در روستاها هم این نسبت 8۲.۵ درصد 
است و از متوسط جهانی بسیار بالاتر هستیم.در جمعیت شهری همپای 
کشورهای توسعه یافته در جمهوری اسلامی ایران در زمینه شبکه های 
آب برای شرب و بهداشت کار شده و برای روستاها هم فعالیت های خوبی 
در حال انجام است. رضا اردکانیان در پاسخ به این سؤال رئیس جمهوری 
که با این رقم در هیچ شهری نیست که آب سالم و پایدار نداشته باشیم، 
گفت: قطعاً همین طور اســت. سیر تبدیل روستاها به شهر را به لحاظ 
تقسیمات کشور داریم وقتی حد نصاب جمعیت به حدی می رسد که طبق 
مقررات واجد شرایط شهر شدن می شوند، هنوز در نقاط پراکنده ای برای 
تحقق آنچه ما به آن دسترسی پایدار می گوییم نیاز به کار دارد و این رقم 
حدود یک دهم درصد است.طرح آبرسانی به شیراز شامل تصفیه خانه 
بزرگی است که سی و هفتمین تصفیه خانه به بهره برداری رسیده در دولت 
تدبیر و امید بوده و تا پایان دولت به رقم ۵4 تصفیه خانه آب خواهیم رسید.
این بدان معناست که دولت تدبیر و امید در پایان دوره کاری خود برای 
مردم گزارش خواهد کرد که در کمتر از هر دو ماه در این هشت سال به طور 

متوسط یک تصفیه خانه آب وارد مدار بهره برداری شده است. 

سرمایه گذاری۱۴ هزار و ۳۰۰ میلیارد تومانی 
برای ساخت نیروگاه های خورشیدی 

 اقدامات شهرداري در حوزه سرمایه گذاري ها قابل قبول است، به طوري که فقط در ۳ ماه گذشته 
۵۰۰ میلیارد تومان قرارداد سرمایه گذاري منعقد شده است. دکترسید مرتضي سقائیان نژاد، شهردار 
قم در نشست خبري با رسانه هاي استان با اشاره به برگزاري نخستین جشنواره رسانه اي »شهر ما«، 
اظهار کرد: مسائل و مشکلات زیادي در قم وجود دارد که شهرداري به بخشي از آنها نپرداخته و نیاز 
است که رسانه ها به کمک شهرداري بیایند تا این مشکلات شناسایي شود. شهردار قم با تاکید بر 
اینکه بیش از 8۰ درصد فعالیت هاي شهر متعلق به شهرداري است، گفت: شهرداري ها به صورت 
متنوع درگیر در شهر هستند و نزدیک به ۳۷۲ وظیفه دارند، در صورتي که شاید یک وزارتخانه 
کمتر از ۳۰ وظیفه داشته باشد.سقائیان نژاد با یادآوري اینکه موضوع شناسي در امور شهري مهم 
است، گفت: مثلث مردم،شهرداري و خبرنگاران در پیشبرد اهداف شهر بسیار موثر است. وي با 
یادآوري اینکه موضوع شهر باید کمتر دچار مسائل سیاسي شود، افزود: اگر چالش ها و مشکلات 
پیام هایش به مدیریت شهري منتقل شود قطعا مدیریت شهري مي تواند با برنامه آنها را رفع کند و 
به مرور به توسعه شهري پایدار و خوب برسد. شهردار قم با بیان اینکه امروز بیش از ۷۰ درصد مردم 
شهرنشین هستند، گفت: این شهرداري ها که امور اکثریت مردم را بر عهده دارند، باید مجموعه اي 
ملي و شهري در اختیار داشته باشند. سقائیان نژاد افزود: حل مشکلات ترافیکي، اقتصاد شهري، 
سرمایه گذاري، هویت و کالبد شهر، بازآفریني، سیما و منظر و معماري ایراني اسلامي، برنامه 

محوري براي ارتقاي کیفیت زندگي جزو کارهایي است که باید شهرداري به آنها بپردازد. 

انعقاد۵۰۰ميليارد
تومانقرارداد
سرمایهگذاريدرقم

سید مرتضي سقائیان نژاد

سامانه احراز هویت سجام در شعب پست بانک ایران با حضور حسین فهیمی مدیرعامل شرکت 
سپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار و تســویه وجوه)سمات( و علیرضا ماهیار مشاور وی، رضا 
باقری اصل دبیر شورای اجرایی فناوری اطلاعات کشور، بهزاد شیری مدیرعامل، اعضای هیأت 
مدیره و جمعی از مدیران این بانک به صورت رسمی در شعبه مستقل مطهری تهران افتتاح و 
مورد بهره برداری قرار گرفت. به گزارش روابط عمومی پست بانک ایران: دکتر شیری ضمن خیر 
مقدم و تقدیر از گسترش همکاری ها با شرکت سپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار و تسویه وجوه 
اظهارداشت: شبکه گسترده این بانک درسطح کشور آماده ارائه خدمات بازارسرمایه و بورس به 
هموطنان به ویژه در مناطق روستائی و کم برخوردار کشور است.وی افزود: درحال حاضر بیش از 
4۰۰ شعبه و ۶ هزار باجه بانکی روستائی درسطح کشور فعال است و با راه اندازی سامانه احراز 
هویت ســجام در این بانک، 9۵ درصد جمعیت روستائی کشور که به شبکه ملی اطلاعات 
دسترسی دارند می توانند از این طریق به احراز هویت و دریافت کدبورسی دسترسی داشته باشند.
امروز این اتفاق راه دسترسی روستاییان به خدمات بورسی را ازطریق شعب پست بانک ایران فراهم 
نموده و به زودی این مهم در باجه های روستایی نیز میسر خواهد شد.همچنین فهیمی ضمن 
تقدیر از این اقدام ارزشمند پست بانک ایران تصریح کرد: خوشبختانه از طریق شبکه گسترده 
این بانک، دسترسی به بازارسرمایه و سرمایه گذاری در بورس برای هموطنان زحمتکش و 

دوست داشتنی در مناطق روستائی دوردست کشور فراهم خواهد شد.

رونمائیازسامانه
احرازهویتسجامدر
شعبپستبانکایران

بهزاد شیری

بانک مسکن زمان اجرای طرح »میثاق« که با هدف بخشودگی جرایم بانکی مشتریان اجرا 
می شود را تمدید کرد. مالک آزادیان، رییس اداره کل پیگیری وصول مطالبات بانک مسکن با 
اشاره به اینکه با توجه به شرایط خاص ناشی از شیوع کرونا و ضرورت کاهش ترددهای 
غیرضروری شهروندان به شعب بانک ها، پیش از این نیز اجرای طرح میثاق تا پایان خرداد 99 
تمدید شده بود، گفت: با تصمیم کمیسیون عالی وصول مطالبات بانک مسکن، طرح میثاق 
برای بخشودگی جرایم بدهکاران این بانک تا پایان تیرماه تمدید شد.به گفته ایشان، مشتریانی 
که از ابتدای تیرماه به بعد تا پایان تیرماه نسبت به پرداخت تمام یا بخشی از مانده بدهی خود 
اقدام کنند، مشمول بخشودگی جرایم بانکی بابت دیرکرد پرداخت مطابق با ضوابط طرح 
میثاق خواهند شد. وی خاطرنشان کرد: الزامی برای مراجعه حضوری مشتریان به شعب برای 
بهره مندی از این بخشودگی وجود ندارد و آنها می توانند از طریق هر یک از درگاه های اینترنتی 
بانک مسکن نیز به صورت غیرحضوری نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام کنند و از این 
بخشودگی بهره مند شوند؛ به این ترتیب الزامی به ارائه درخواست مکتوب به شعب برای 
بهره مندی از مزایای طرح میثاق نیز نیست. وی با بیان اینکه طرح میثاق بانک مسکن با هدف 
کاهش مطالبات غیرجاری این بانک طراحی شده است، گفت: این طرح حاوی امتیازهایی به 
نفع تسهیلات گیرندگان بانکی است که بابت دیرکرد پرداخت اقساط خود جریمه شده و بر 

میزان بدهی آنها به تناسب مدت دیرکرد، افزوده شده است.

فرصتدوبارهبرای
بدهکاران
بانکمسکن

 بانک مسکن

یادداشت-٢۵
بانکداری اسلامی

اللهی  سیف  عبدالحسین 
کارشناس ارشد اقتصادی:مؤسسات 
مالــی غیر بانکی اســلامی از راه های غیر 
سپرده پذیری، وجوه جمع آوری می کنند و 
شیوه های مالیه اسلامی را برای تأمین مالی 
کارفرماهای اقتصادی به کار می برند. آنها 
تجهیز مالی را از طریق فروش سهام، سهام 
تعاونی و ابزارهای گوناگون مالی )صکوک( 

همراه با گزینه های بســیار زیاد سهیم شدن در ریسک یا سرسید، انجام 
می دهند. مؤسسات مالی اسلامی به علت اینکه محدیت تضمن سپرده ها 
دست و پای آنها را نبسته است، نسبت به بانک های تجاری متداول، برای 
سهام دار شدن و شراکت، انعطاف پذیری بیشتری دارند. مزایای تأمین مالی 
سرمایه مورد نیاز برای سرمایه گذاری در روش هایی که در آن سهام نگهداری 

می شود، در بانکداری جامع مشخص است.
می توان روش های اسلامی تأمین مالی را در سه دسته تقسیم کرد:

الف. شریک شدن در فعالیت یا سهیم شدن در سهام )مالکیت( و سود.
ب. فروش اعتباری و 

ج. اجاره.
تأمین مالی سهام، نیازمند فراهم کردن وجوه برای سرمایه گذاری در 
قبال سهم بردن از بازده آتی و همینطور در مدیریت است. در ضمن مالیه 
تسهیم سود، بر تأمین مالی برای دوره های کوتاه تر، با و بدون سهیم شدن 

در مدیریت نیز دلالت دارد.
فروش اعتباری، روشــی برای فروش و تحویل کالاها و خدمات در 
مقابل اخذ ابزارهای تعهدی )ایجاد بدهی برای خریدار( غیرقابل تبدیل به 
پول یا موعد مشخص است که بازپرداخت اصل مبلغ به علاوه سود معین را 
در موعد مقرر در آینده تضمین می کند. در مواردی که به طور موقت ناتوانی 
در پرداخت دیون رخ می دهد، قرارداد تمدید می شــود و این تمدید برای 
قرض گیرنده هزینه ای ندارد. بدهکاران متخلف و مقصر در معرض جریمه 
و مجازات قرار می گیرند. مؤسسات مالی می توانند به صورتی مشابه این 
حالت، ابتدا ارزش کالاها و خدمات را دریفات کنند و کالاها و خدمات را در 
زمان مشخصی در آینده تحویل دهند. در این مورد، می توان ابزار تعهد در 

قبال دریافت خدمات و کالاها تنظیم کرد.
تأمین مالی اجاره )اجاره عملیاتی( بــه این صورت به کار می رود که 
مؤسسات مالی که دارایی های بادوام به مشتریان می فروشند و یا اجاره می دهند، 
درعضو دریافت منظم مبالغی )قســط( – که شامل هزینه های نگهداری و 
تعمیرات درایی )که بر عهده دریافت کنندگان تسهیلات مالی است( نیز می شود 

– مال یا دارایی را در اختیار پرداخت کننده وجوه قرار می دهند.
 4-11. مزایای مالیه اسلامی

منافع و مزایای ناشی از عملکرد مالیه اسلامی در ادبیات اسلامی 
بسیار است، اما مهم ترین آنها که بر توسعه اثر مثبت بیشتری دارد، در زیر 

توضیح داده می شوند.

دکتر علی صالح آبادی مدیرعامل بانک توسعه صادرات ایران در پیامی به مناسبت 19 
تیرماه، بیست و نهمین سالگرد تاسیس این بانک را به همکاران، صادرکنندگان و مشتریان 
این بانک تبریک گفت. در آستانه فرارسیدن بیست و نهمین سال تاسیس بانک توسعه 
صادرات ایران و در سالی که مزین به نام "جهش تولید" است، بر آنیم تا چون سالهای 
گذشته دوشادوش تلاشگران جبهه اقتصادی، مسیر عبور از تحریمهای ظالمانه را برای 
صادرات کشور هموار کنیم. امســال نیز با همتی دو چندان برای خدمت رسانی به 
صادرکنندگان کالا و خدمات ایرانی، با بهره گیری از ابزارهای متنوع تامین مالی صادرات 
در ابعاد داخلی و بین المللی از یکسو و با تدوین برنامه های جامع حمایت از تولید و 
صادرات تحت پوشش نظام اقتصادی و بانکی کشور از سوی دیگر ، محکم و موثرتر از 
گذشته گام برمی داریم. بی شک یکی از راههای تحقق جهش تولید، صادرات است. نقش 
بانکها خصوصا بانک توسعه صادرات ایران نیز در تحقق این هدف بسیار پررنگ بوده و از 
طرفی همین ارز حاصل از صادرات است که تامین کننده اصلی مواد اولیه بسیاری از 
کارخانجات کشور خواهد بود. بنابراین نیل به جهش تولید با حمایت از توسعه صادرات 
غیرنفتی به عنوان پیش نیاز رشد پایدار اقتصادی میسر می شود و بانک توسعه صادرات به 
عنوان نهادی تاثیرگذار در این عرصه، با بکارگیری فنآوری های نوین و توانمندی  منابع 

انسانی خود بیش از پیش یاریگر فعالان اقتصادی خواهد بود.

بیشکیکیازراههای
تحققجهشتوليد،
صادراتاست

علی صالح آبادی

دکتر سید ضیاء ایمانی مدیرعامل بانک سینا گفت :  از جمله امتیازات بانک سینا، تنوع در 
ارائه خدمات و کیفیت بالای آن به ویژه در بخش بانکداری الکترونیک و همچنین سبد 
تسهیلات از جمله طرح پزشکان است که توجه ویژه به این ظرفیت ها و معرفی بهینه آن به 
هموطنان به ویژه با اختیار عملی که به روسای شعب داده شده، می تواند زمینه ساز رشد و 
سودآوری بیشتر بانک باشد، تعامل و همکاری با شرکت های حقوقی، از یکسو سبب تمرکز 
بیشتر فعالیت شعب بر ارائه بهینه و مطلوب خدمات با ارزش افزوده بیشتر جهت مشتریان 
خواهد شد و از سوی دیگر به واسطه همکاری این شرکت ها با مشتریان متعدد، زمینه ورود 
مشتریان جدید به بانک فراهم خواهد شد. بنابراین همکاران باید ظرفیت ها را جدی بگیرند 
و تلاش مجدانه ای را در این خصوص داشته باشند ، خوشبختانه یکی از شاخص های مهم 
عملکردی بانک سینا، نرخ پایین مطالبات معوق است و این امر نشان از دقت نظر، توجه و 
آینده نگری همکاران بانک دارد که با استانداردها و چارچوب های بهداشت اعتباری، آشنا 
هستند و به خوبی آن را در فرایند تخصیص منابع رعایت می کنند و این امر جای تقدیر 
دارد، وی در جمع همکاران استان گلستان بر لزوم تخصیص بهینه منابع جهت سودآوری 
بیشتر و تامین رضایت مشتریان به ویژه سهامداران تاکید کرد.گفتنی است ایشان در جریان 
سفر به استان گلستان، از تمامی شعب و باجه های بانک در این استان بازدید به عمل آورد و 

دستورات لازم را در راستای پیشبرد بهینه عملکردها صادر کرد. 

لزومتخصيصبهينه
منابعدرجهتسودآوری
وتامينرضایتمشتریان

سید ضیاء ایمانی

در مراسم بزرگداشت روز ملی صنعت و معدن، با حضور اسحاق جهانگیری معاون 
اول رییس جمهور و حسین مدرس خیابانی سرپرست وزارت صنعت، معدن و 
تجارت در مرکز نمایشــگاه های بین المللی، از محمدمهدی مومن زاده، معاون 
اقتصادي بانک انصار به عنوان جوان نمونه کارآفرین سال 1۳98 تجلیل شد. به 
گزارش اعتبار به نقل از اداره کل روابط عمومی و تبلیغات، افزایش سودآوری، 
ایجاد اشتغال، راه اندازی خط تولید جدید با اتکا به دانش و تکنولوژی داخلی و 
توسعه ســرمایه گذاری و فعالیت تولیدی علیرغم تهدیدات مربوط به کرونا در 
شرکت هایی که وی عضویت در هیات مدیره آن ها را طی سال 1۳98 بر عهده 
داشته است، از جمله دلایل این انتخاب می باشد. در این گزارش آمده است، محمد 
مهدی مومن زاده دانش آموخته رشته حسابداری از دانشگاه علامه طباطبائی است 
و سوابقی همچون مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری سامان مجد، معاون اقتصادی 
تعاونی اعتباری ثامن الائمه، عضو هیات مدیره فولاد خوزستان، عضو هیات مدیره 
خانه صنعت، معدن و تجارت جوانان، کارشناس مسئول سازمان بورس و اوراق 
بهادار، دبیر کنفرانس های علمی مختلف و پژوهشگر برتر دانشگاه علامه را در 
کارنامه خود دارد . شایان ذکر است، از معاون اقتصادی بانک انصار سه کتاب و 

بیش از ۵۰ مقاله علمی، پژوهشی و ترویجی به چاپ رسیده است.                          

تجليلازمعاوناقتصادي
بانکانصاربهعنوان
جواننمونهکارآفرین

محمدمهدی مومن زاده

وزیر اقتصاد از تلاش های بی وقفه بانک ملی ایران در پذیره نویســی ETF و 
خدمات رسانی به مردم و مشتریان تقدیر کرد، به گزارش روابط عمومی بانک ملی 
ایران، در لوح سپاس دکتر فرهاد دژپسند خطاب به دکتر محمدرضا حسین زاده 
مدیرعامل بانک آمده است: »دولت محترم با هدف مردمی کردن اقتصاد، تعمیق 
بازار ســرمایه و افزایش ضریب نفوذ بورس، جمع آوری نقدینگی خرد و ایجاد 
مکانیسم دسترسی آحاد مردم کشور به بازار سرمایه و انتفاع عامه مردم از رشد این 
بازار، باقی مانده سهام خود در بانک ها و بیمه های مشمول واگذاری را از طریق 
»صندوق واسطه گری مالی یکم« واگذار کرد و بدین ترتیب افق جدید و متفاوتی 
برای واگذاری سهام دولتی گشوده شد ، بدین وسیله ضمن ابراز سپاس از جنابعالی 
و همکاران محترمتان در پذیره نویسی واحدهای صندوق »واسطه گری مالی یکم« 
انتظار می رود در پذیره نویسی های آتی از تجربیات این واگذاری به نحو مطلوبی 
استفاده شود.«لازم به ذکر است، بام، بله، ایوا، نشان پرداخت در اپلیکیشن آپ و  وب 
سایت بانک ملی ایران به عنوان درگاه های منتخب در فروش ETF به متقاضیان 
خدمت رسانی کردند.و به رغم عدم ارائه خدمات حضوری در این زمینه با توجه به 
شیوع بیماری کرونا در کشور، سهم بانک ملی ایران از کل تعداد ثبت نام شدگان در 

شبکه بانکی به منظور خرید ETF بیش از ۵۲ درصد بود.

تقدیروزیراقتصاداز
تلاشهایبانکملیایران
ETFدرپذیرهنویسی

محمدرضا حسین زاده

گزارش توجیهی افزایش سرمایه بانک پارسیان مورد تایید حسابرس این بانک بورسی قرار گرفته و به 
 این  ترتیب پس از موافقت سازمان بورس و اوراق بهادار و تصویب مجمع عمومی فوق العاده بانک 
پارسیان به ثبت خواهد رسید. بر اساس اطلاعیه منتشرشده بانک پارسیان روی سایت کدال، موسسه 
حسابرسی بش و همکاران به عنوان حسابرس و بازرس قانونی طبق ماده ۳ دستورالعمل مراحل زمانی 
افزایش سرمایه شرکت های ثبت شده نزد سازمان بورس، این موسسه گزارش توجیهی افزایش سرمایه 
بانک پارسیان از مبلغ 1۵۶ هزار و ۳4۰ میلیارد ریال به مبلغ ۲۰۵ هزار میلیارد ریال از محل مطالبات 
حال شده سهامداران و آورده نقدی را به منظور بهبود نسبت های مالی تایید کرد؛ بنابراین گزارش انجام 
افزایش سرمایه یادشده منوط به موافقت سازمان بورس و اوراق بهادار تهران و تصویب مجمع عمومی 
فوق العاده بانک پارسیان است که اطلاع رسانی لازم در این مورد صورت خواهد گرفت. همچنین بر 
اساس اطلاعات منتشر شده، بانک پارسیان در دوره 1۲ ماهه منتهی به ۲9 اسفند 1۳98 به ازای هر 
سهم خود 8 ریال سود شناسایی کرده است که نسبت به دوره مشابه سال قبل از آن که زیان هر سهم 
48 ریال اعلام شده بود، حکایت از سودسازی این شرکت بورسی دارد. در دوره یادشده بانک پارسیان 
مبلغ یک هزار و ۲۰۲ میلیارد و ۳۷1 میلیون ریال سود خالص کسب کرده که بر این اساس به هر 
سهم این بانک 8 ریال سود تعلق یافته است. صورت های مالی حسابرسی شده »وپارس«  در دوره 1۲ 
ماهه سال منتهی به اسفند 9۷ زیان یک هزار و 1۳۲ میلیارد ریالی این بانک را نشان می داد که حکایت 

از زیان 48 میلیاردی هر سهم این بانک خصوصی در سال یادشده داشت.

دوگامدیگربانک
پارسيانتا
افزایشسرمایه

بانک پارسیان

بانک ملت با هدف حمایت از فعالیت های اقتصادی و حفظ اشتغال در کشور، براساس 
دستورالعمل های بانک مرکزی به کسب و کارهای آسیب دیده از کرونا تسهیلات ۲ ساله با 
نرخ 1۲ درصد اعطا می کند. به گزارش روابط عمومی  بانک ملت، این تسهیلات به اشخاص 
حقیقی و حقوقی صاحب کسب و کار دارای مجوز کسب و تولید در رسته های معین شده از 
سوی هیات وزیران و کارگروه مقابله با پیامدهای ناشی از کرونا پرداخت می شود. براین اساس 
در مرحله نخست، واحدهای کسب و کاری که در قالب کارفرمایی یا خویش فرمایی دارای 
لیست بیمه بوده و در سال گذشته و هم اکنون فعال بوده و هستند و پس از شیوع کرونا در 
کشور )ابتدای اسفند 98( تعدیل نیرو نداشته اند، جهت پرداخت دستمزد نیروی کار و تامین 
بخشی از هزینه های عملیاتی خود، تسهیلات دریافت می کنند. مبلغ این تسهیلات برای 
واحدهای کسب و کار به ازای هر شاغل 1۲ میلیون تومان، برای رسته هایی که براساس 
مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا تعطیل شده اند به ازای هر شاغل 1۶ میلیون تومان و برای 
رانندگان مسافری درون و برون شهری ۶ میلیون تومان است.به گزارش روابط عمومی بانک 
ملت، مدت بازپرداخت این تسهیلات ۲4 ماه و شروع بازپرداخت اقساط از ابتدای مهر 99 
است و صاحبان کسب و کارهای مشخص شده، برای بهره مندی از این تسهیلات باید در 
 kara.mcls.gov.ir سامانه کارآ )متعلق به وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی( به نشانی

ثبت نام کنند و فرآیند تشکیل پرونده و معرفی به بانک از مسیر این سامانه فراهم می شود.

آغازپرداختوامبه
کسبوکارهایآسيب
دیدهازکرونا

بانک ملت

اسماعیل نجار، معاون وزیر کشور و رئیس سازمان مدیریت بحران از اقدامات بانک قرض الحسنه 
مهر ایران در کاهش تبعات حوادث با بیمه ۵۰۰ هزار خانه روستایي ۳ استان کشور تشکر کرد.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی بانک قرض الحسنه مهر ایران، نجار که در آئین رونمایي 
از بیمه حوادث ۵۰۰هزار خانه روستایي از سوي بانک مهر ایران حضور یافته بود، در یادداشت 
خود این طور بیان کرد:»توفیق رفیق و یار شد امروز در بانک قرض الحسنه مهر ایران حضور یافتم 
و شاهد پرده برداري یکي از کارهاي ارزشمندي بودم که این بانک پیشگام و پیشرو آن بوده است. 
انصافاً افراد هنگامي که نیاز به کمک، پشتیباني و آرامش بعد از هر حادثه اي دارند، این بانک به 
کمک آمده است. امروز بیمه براي حوادث اجتناب ناپذیر است و یک خدمت به تمام معني است. 
این اقدام شایسته یعني کاهش هزینه هاي دولت و همچنین پرداخت خسارت، رضایتمندي 
بیش از گذشته و بازگشت سریع افراد حادثه دیده به زندگي را در پي دارد. ان شاءالله بانک ها با 
کمک دولت و بیمه ها در این اقدام خداپسندانه مشــارکت نمایند«.دکتر مرتضی اکبری، 
مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران در پیامي به کارکنان این بانک اعلام کرد: تقدیر رئیس 
محترم سازمان مدیریت بحران از بانک مهر ایران، در حقیقت تقدیر از کارکنان این بانک است. 
هر موفقیتي که بانک مهر ایران به دست آورده، حاصل تلاش نیروي انساني جوان، پویا و با انگیزه 
آن اســت. امید که با همدلي یکدیگر بتوانیم به موفقیت هاي بزرگتري برسیم و در عرصه 

مسئولیت اجتماعي نیز حضور پررنگ تري داشته باشیم.

تقدیررئيسسازمان
مدیریتبحرانازبانک
مهرایران

مرتضی اکبري

دکتر حسین مهري مدیرعامل بانک صنعت و معدن گفت: این بانک با استفاده از 
ظرفیت بند)ل( تبصره )1۶( قانون بودجه سال 98 کل کشور، بدهی غیر جاری ۵۰۰ 
واحد تولیدی کوچک و متوسط )SME( را شامل بخشودگی سود تسهیلات قرار 
داد،وی با اشاره به اهمیت حمایت از واحدهاي تولیدي در شرایط تحریم هاي ظالمانه و 
شیوع ویروس کرونا عنوان داشت: این بانک بخشودگی سود تسهیلات کمتر از یک 
میلیارد ریال را در راستاي اجراي بند »ل« تبصره 1۶ قانون بودجه سال 1۳98 کل 
کشور درخصوص بخشودگی سود تسهیلات کمتر از یک میلیارد ریال بانک مرکزي در 
دستور کار خود قرار داده و اجرا نمود.وي افزود: بر این اساس از تاریخ صدور مجوز بانک 
مرکزي در پایان تیرماه 98 تا تاریخ پایان اجراي قانون فوق در پایان خردادماه سال 
جاري، مبلغ ۵۷۷ میلیارد ریال مطالبات این بانک از مشتریان که بالغ بر ۵۰۰ فقره 
تسهیلات مربوط به واحدهاي کوچک و متوسط )SME( بوده و در طبقه بدهي هاي 
غیر جاري قرار داشت، تسویه گردید.دکتر مهري در خصوص جزییات این اقدام تصریح 
کرد: با پرداخت ۳8 درصد مبلغ تسهیلات یعني صرفاً ۲۲۳ میلیارد ریال به صورت 
نقدي از جانب مشتریان، مبلغ 1۳۵ میلیارد ریال جرایم متعلقه مازاد بر نرخ سود 
تسهیلات، مشمول بخشودگي قانوني شد و مبلغ ۲19 میلیارد ریال نیز بابت بخشش 

سود تسهیلات مزبور به عنوان مطالبات از بانک مرکزي لحاظ گردید.

تسویهبدهی۵۰۰واحد
توليدیوبخشودگی
سودتسهيلاتآنان

حسین مهري

دکتر برات کریمی مدیر عامل بانک دی ، در نشست هم اندیشی مدیران و روسای شعب 
بانک دی گفت: خانواده معظم شهدا و ایثارگران ولی نعمتان این جامعه هستند و همه ما 
مدیون این عزیزان هستیم و خدمت رسانی به آنها مسئولیتی است که بر دوش یکایک ما 
است و باید با عملکرد خود در مقابل این قشر عزیز و سهامداران گرانقدر بانک سربلند 
باشیم، در این مدت کوتاه که هیئت مدیره، تصدی امور بانک را بر عهده گرفته است، شاهد 
عزمی جهادی و تلاشی بی وقفه در تمامی همکاران برای بهبود شرایط بانک هستیم که 
نتیجه آن ارتقای بسیاری از شاخص های عملکردی بانک است و امیدوارم با همت همکاران 
گرامی بتوانیم این مسیر را با تلاش بیشتری ادامه داده و بانک را به جایگاه رفیع خود و آنچه 
که شایســته نام و برند بانک ارزش آفرین دی است برسانیم، در سایه همت و همدلی 
همکاران خدوم بانک، قطار دی روی ریل موفقیت قرار گرفته است و امیدواریم برگزاری 
نشست های هم اندیشی با روسای شعب زمینه افزایش سرعت حرکت این قطار را به 
سمت روزهای روشن و درخشان آینده فراهم کند و بتواند در گشایش و تقویت افق های 
مشترک همکاران صف و ستاد راهگشا باشد.وی در پایان سخنانش با اشاره به موفقیت های 
کسب شده در شش ماه گذشته گفت: بهبودها و موفقیت های کسب شده در شاخص 
های کلیدی عملکردی بانک در وهله اول نتیجه برنامه ریزی دقیق در سطح مدیریت کلان 

سازمان و در وهله دوم مدیون تلاش تمامی همکاران عرصه صف و ستاد است.

اميدواریزمينهافزایش
سرعتحرکتبانکبهسمت
روزهایروشنودرخشان

برات کریمی
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مهندس حمید رضا عظیمیان مدیر عامل گروه   فولاد مبارکه: 

فولاد مبارکه به اقتدار اقتصاد ملی می اندیشد

اردشیر سعدمحمدی، مدیرعامل شرکت ملی صنایع مس گفت : شرکت 
صنایع مس درسال 98 در عرصه تولیدی از رکورد تولید ۲۵۰ هزار تن 
تولید کاتد عبور کرده است و امیدواریم در سال جهش تولید ازعدد ۲8۰ 
هزار تن مس کاتدی در کشور عبور کنیم، اتفاقاتی در حوزه اکتشاف در 
استان رخ داده است و ذخایر خوبی را توانسته ایم به اکتشاف برسانیم و 
توانستیم سر فصل جدیدی را برای بازگشایی معادن جدید داشته باشیم، 
طرح توسعه صنعت مس به میزان ۲ میلیارد و ۲۷۰ میلیوون یورو به همراه 
۲۰ هزار میلیارد تومان به تصویب رسیده است و فضایی را در آینده ترسیم 
می کند که بتوانیم جهت ایجاد اشتغال در استان حرف های تازه ای برای 
گفتن داشته باشیم، ما در انتهای سال 98 امتحانی را برگزار کردیم که 
زمینه اشتغال ۵۰۰ نفر را مهیا کنیم و در شهریور امسال نیز با برگزاری 
یک امتحان دیگر ۳۰۰ نفر دیگر را شاغل خواهیم کرد و امیدواریم این 
روند به طور متناوب ادامه داشته باشد و ما بتوانیم از جوانان برای معادن 
جدید در دست بازگشایی استفاده کنیم، مس در سال 98 نسبت به سال 
9۷ بیش از ۲ و نیم برابر افزایش صادرات داشــته است و در امسال و در 
مدت ۳ ماه رکورد ســال گذشته را با بیش از ۲۰ درصد افزایش داده ایم، 
شرکت مس به طور قطع در این شرایط کنار مردم خواهد بود و در شرایط 
سخت مردم را تنها نخواهد گذاشت و این یک افتخار است که شرکت 
مس در راســتای اقدامات اجتماعی در روســتاها بیــش از۷۰ زمین 
چمن مصنوعی را به بهره برداری رسانده که جوانان در بیشتر نقاط استان 

از این زمین ها برای ورزش استفاده کنند.
وی درباره اقدامات شرکت مس درباره جلوگیری از شیوع ویروس کرونا 
گفت : شرکت مس یک بیمارستان ۵۰ تخته در شهر رفسنجان را با تمام 
امکانات پزشکی ایجاد کرده است که به زودی با حضور مقامات استانی 
افتتاح خواهد شد، ضمن اینکه در شهر بابک تجهیزات پزشکی و ۲۵ تخت 
با تمام امکانات پزشکی و برای روستاهای اطراف سرچشمه نیز امکانات 
پزشکی را مهیا کرده ایم، همچنین تمام وسایل مورد نیاز برای جلوگیری 
از شیوع بیشتر کرونا شامل ماده ضدعفونی کننده، ماسک و دستکش را 
تهیه و پخش کرده و با تغییر نوبت های کاری و برنامه ریزی های مدیریتی 
توانستیم این بیماری را به شکل مناسب کنترل کنیم، این افتخاری برای 

ما است که هرآنچه در توان داریم را برای مردم عملی و اجرا کنیم. 

خبرخبر

همزمانباايامگرامیداشتهفتۀصنعتومعدن،خانمدکترپروينصالحی،نمايندۀمردمشهرستانمبارکهدرمجلسشورای
اسلامی،ضمنحضوردرفولادمبارکهوديداربامديرعاملومعاوناناينشرکت،اززحماتکارکناناينشرکتقدردانیکرد.

صالحیضمناشارهبهاينکهدرسالجهشتولید،توسعههایفولادمبارکهوسرمايهگذاريهایاينشرکتدرعرصههایملیازيک
سوباعثپويايیصنعتکشورمیشودوازديگرسوزمینۀاشتغالبسیاریازجوانانرافراهممیآوردگفت:بهعنواننمايندۀمردم
درمجلسشــورایاسلامیبههمراهسايرنمايندگانومسئولینکشورضمنقدردانیازدستاوردهایاينشرکت،ازاجرای
پروژههایدردستاقدامفولادمبارکهنیزحمايتخواهیمکردوبرایبهبارنشستنهرچهسريعترآنهاازهیچاقدامیدرچهارچوب

قوانینکشورفروگذارنخواهیمکرد.

فولاد مبارکه در پی مصلحت اندیشی فردی نیست 
و فقط به مصالح و اقتدار اقتصاد ملی می اندیشــد. 
مطمئنا روزهای سخت خواهد گذشت و فقط عزت 
و افتخار است که برای مجاهدان جبهۀ صنعت فولاد 
کشور و جمهوری اسلامی ایران باقی خواهد ماند. 
این وعدۀ خداوند است که هدایت گر، روزی دهنده 
و رحمت واسعه است برای کسانی که به کارشان 

ایمان دارند.
مطلب فوق بخشــی از ســخنان مهندس 
عظیمیان مدیر عامل گروه فولاد مبارکه است که 
روز شنبه هفتم تیرماه در جلسۀ کمیتۀ مدیریت این 
شرکت در سالن همایش های مرکز تحقیقات این 

شرکت ایراد شد.
به گزارش خبرنگار فولاد، در این جلسه، پس 
از این که گزارش های مربوط به دستاوردهای شرکت 
در حوزۀ ایمنی، تولید و افزایش کیفی محصولات و 
نقاط قابل بهبود شرکت مطرح شد، مدیرعامل فولاد 
مبارکه ضمن قدردانی از زحمات مدیران و کارکنان 
شرکت و با تبریک موفقیت های کسب شده تصریح 
کرد: از ابتدای امر بر مسائل ایمنی تأکید کرده ایم و 
در حال حاضر نیز به ویژه در شرایط کرونا باید این 
مراقبت ها را با حساسیت و دقت بیشتری اجرا کنیم 
تا همچنان از نیروی انســانی شــاداب و کارآمد 

برخوردار باشیم و روند روبه رشد تولید ادامه یابد.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره 
به اهمیت ارتقای بهره وری نیروی انسانی خاطرنشان 
کرد: مسئولین امر با بررسی دقیق و با همکاری همۀ 
مدیران نواحی باید میزان توزیع نیروی انسانی در 
شــرکت را بررســی کنند و آنجا که نیاز است با 
آموزش های تخصصی، توان فنی و دانشی نیروی 

انسانی شرکت را  ارتقا دهند.
تاب آوری را در دستور کار قرار دهیم

 بخش دیگری از سخنان مدیرعامل فولاد 
مبارکه به مسئلۀ تاب آوری اختصاص یافت. وی در 
این خصوص افزود: ســازمان های جهانی چندین 
ســال اســت در همۀ حوزه ها، ازجمله حوزه های 
شهری و صنعتی، موضوع تاب آوری را مطرح و مورد 
مداقه قرار می دهند. از این رو باید در شرکت فولاد 
مبارکه با اتخاذ استراتژی های کارآمد، ساری و جاری 
کردن تاب آوری را در دســتور کار قرار دهیم. اگر 
مواردی مانند شــیوع ویــروس کرونا به خوبی در 
شرکت مدیریت شود و تاب آوری خود را در مواجهه 
با این گونه موقعیت ها ارتقا دهیم، به یقین شرکت از 

چنین چالش هایی به خوبی گذر خواهد کرد.
مهندس عظیمیان در همین خصوص ادامه 
داد: در شرایط تحریم و کرونا باید برای بخش های 
منابع انسانی، تکنولوژی و فناوری، اقتصادی و مالی 
و بودجۀ شرکت، صادرات و اهداف تعیین شده در 
این حــوزه و همچنین برای تأمیــن پایدار اقلام 
استراتژیک و گلوگاهی ازجمله الکترود گرافیتی، 
کنسانتره و مواد اولیه نوارهای نقاله و تجهیزات برقی 
و ... متناسب با خط تاب آوری تمهیداتی اندیشیده 

شود که تولید و تداوم شرکت با مشکلی مواجه نشود. 
علاوه بر این، بایــد در حوزۀ کنترل موجودی ها و 
میزان مصارف و حمل ونقل عملکرد خوبی داشته 
باشیم تا با کمترین چالش جدی از این شرایط گذر 
کنیم. همچنین باید در زمینۀ بومی سازی و اجرای 
به موقع پروژه های در دست اقدام نیز برنامه ریزی ها 
را بازبینی و با دقت بیشتر اجرا کنیم تا از ایجاد هرگونه 
توقف در خطوط تولید جلوگیری شــود. باید در 
پایانه های بارگیری و حمل محصول، همۀ شرایط 
احتمالی سیل و زلزله پیش بینی شود تا در هنگام 
بروز خطرات احتمالی برای حمل بار شرکت متکی 

به یک حوزه نباشیم و دچار مشکل نشویم.
متخصصان داخلی بدون حضور 

کارشناسان خارجی پروژۀ سنگان را به ثمر 
رساندند

مدیرعامل فولاد مبارکه در بخش دیگری از 
سخنان خود به دستاوردهای اخیر شرکت اشاره کرد 
و گفــت: در روزها، هفته ها و ماه های اخیر اتفاقات 
خوبی برای شرکت رخ داد که ازجملۀ آن ها می توان 
به افتتاح پروژۀ کنسانترۀ سنگان اشاره کرد. در این 
خصوص نکتۀ حائز اهمیت این است که افتتاح در 
اوج شیوع ویروس کرونا اتفاق افتاد، در شرایطی که 
کارشناسان طرف قرارداد خارجی از ادامۀ اجرای 
پروژه سرباز زدند؛ ولی خوشبختانه به هیچ عنوان 
کار معطل نماند و متخصصان داخلی با همت بالای 
خود توانستند در شرایط تحریم و شیوع کرونا، این 
کار بســیار مهم را در عرصۀ ملی با افتخار و اقتدار 

هرچه بیشتر به ثمر برسانند.
ظرفیت سنگان باید هرچه سریع تر به 

بیش از 5 میلیون تن برسد
وی با تأکید بر این که ظرفیت ســنگان باید 
هرچه سریع تر به بیش از ۵ میلیون تن برسد گفت: 
با توجه به مواردی که در حوزۀ مواد معدنی مطرح 
است، بهره برداری حداکثری از فاز اول و رسیدن به 
ظرفیت اسمی آن و تکمیل فاز دوم این پروژه برای 
تأمین خوراک شرکت و ثبات تولید بسیار مهم است. 
به خاطر داشته باشیم نباید منتظر حرکت خاصی 

از سوی دیگران باشیم.
وی تولید موفقیت آمیز اسلب گاز  ترش در 
فولاد مبارکه را نتیجۀ کار تیمی و زنجیره وار همانند 
حلقه های محکم و متصل به هم دانســت و گفت: 
نه تنها تأکید نداریم که این افتخار مربوط به دوره و 
شخص خاصی نیست، بلکه معتقدیم این افتخار 
برای فولاد مبارکه و همۀ کارکنان قبل و بعد از آن 

است.
فولاد مبارکه بســیار خوشــحال است که 
افتخارات و موفقیت های اخیر فولاد درســت در 
شرایطی که تحریم ها دوچندان شد به دست آمد و 
این امر برای کشــور و فعالان حوزه های صنعت و 
اقتصاد کشور بســیار مهم و باارزش است. اسلب 
گازترش و فراهم کردن بستر مناسب برای تأمین 
لوله های مهم ترین و استراتژیک ترین پروژۀ دولت 
در چنین شرایطی برای فولاد مبارکه یک افتخار 
است؛ چراکه در این شرایط که دشمن سعی دارد در 
حوزۀ اقتصادی و صنعــت، مردم ما را ناامید کند، 
چنین پروژه هایی دقیقا پمپاژ امید و افزایش روحیۀ 

»خواستن و توانستن« در جامعه است.
ما معتقدیم در این شــرایط همۀ مدیران و 
کارکنــان فــولاد مبارکه بــا چنیــن اقدامات و 
دستاوردهایی و با تلاش و مجاهدت خود به رسالت 

خود عمل می کنند.
وی تأکید کرد: در ادامۀ این دستاوردها در سال 
جهش تولید تمامــی ورق های موردنیاز صنایع لوازم 
خانگی و بخش مهمی از ورق موردنیاز خودروسازان باید 
در فولاد مبارکه تولید شود. فولاد مبارکه باید با تولید 
محصولات ویژه حیــات پرخیر و برکت خود را تداوم 
بخشد؛ چراکه کشور به این مهم نیازمند است. کارکنان 
به خاطر داشته باشند دست یابی به رکوردهای تولید 
خوب است؛ اما مهم تر از آن دست یابی به تکنولوژی و 

روش تولید محصولات جدید و وارداتی است.
وی در بخش دیگری از ســخنان خود گفت: 
به زودی واحد فولادســازی 8۰۰ هــزار تنی فولاد 
سفیددشت هم در مدار تولید قرار خواهد گرفت و فولاد 
مبارکه با احتساب اسلب مازاد خود حدود ۳ میلیون 

تن اسلب معطل نورد خواهد داشت؛ بنابراین احداث 
این خــط نورد برای تولید انواع ورق هایی که تاکنون 
امکان تولید آن ها وجود نداشــته اســت برای فولاد 
مبارکه و برای اقتصاد ملی بسیار مهم و حیاتی است. 
نورد گرم ۲ فولاد مبارکه کمک خواهد کرد تا انواع ورق 
در کشور به وفور در دسترس مصرف کنندۀ واقعی قرار 

گیرد.
 آب به آسیاب دشمن نریزیم

مدیرعامل فولاد مبارکه با اشــاره به این که 
تحریم های جدیــد این حس را ایجاد می کند که 
داســتان بیش از تحریم یک شرکت فولادسازی 
است، گفت: دشمن اراده کرده است تا بزرگ ترین 
فولادسازی کشور را نابود کند و مردم را ناامید سازد. 
ازاین رو باید با حواس جمع اجازه ندهیم دشــمن 
نابه کار به اهداف خود دست یابد. تحریم های مکرر 
فولاد مبارکه جایگاه این شــرکت را در اقتصاد و 
اشتغال زایی کشور نشــان می دهد. ازاین رو همۀ 
مدیران و کارکنان و مســئولین امر باید به این امر 
توجه داشته باشند و آب به آسیاب دشمن نریزیم.

مهندس عظیمیان تصریح کرد: ارادۀ فولاد 
مبارکه بر آن است تا با انگیزه و روحیه، نسل چهارم 
تکنولوژی را به عنوان یک الگو در صنعت فولاد کشور 
در خــود ایجاد کند، همچنان قدرتمند در عرصۀ 
اقتصاد و صنعت بدرخشد و برای این درخشش بنا 
دارد چالــش مواد معدنی خود را حل کند، ســبد 
محصولات خود را تکمیل کند و همچنان که تا الآن 
به خوبی ویروس کرونا را در شرکت مدیریت کرده 

است، با سربلندی از این بحران نیز بگذرد.
وی بــا تأکید بر اهمیت احــداث نورد گرم 
شمارۀ ۲ فولاد مبارکه برای اقتصاد ملی تأکید کرد: 
سابقۀ مدیریت در شرکت فولاد نشان داده است که 
اگر شــرکت آلمانــی حاضر به احداث ماشــین 
ریخته گری شماره ۵ نشد، فولاد مبارکه دست روی 
دست نگذاشــت و با همکاری شرکت چینی این 
ماشین را با موفقیت احداث کرد؛ ماشینی که اسلب 
گاز  ترش و بسیاری از دیگر محصولاتی را که پیش 
از این وارداتی بودند به خوبی ریخته گری می کند. 
بنابراین درخصوص نورد گرم شــمارۀ ۲ هم فولاد 
مبارکه، اگرچه مجددا شرکت آلمانی از همکاری سر 
باز زده اســت، با عنایت به تجربــۀ موفق قبلی و 
همکاری مسئولین امر، ان شــاءالله از این آزمون 
بزرگ هم سربلند بیرون خواهد آمد و دشمنان را در 
دست یابی به اهداف شوم خود ناکام خواهد گذاشت.

مهندس عظیمیان در بخش پایانی سخنان 
خود خاطرنشــان کرد: بدون شک مدیریت فولاد 
مبارکه در پی مصلحت اندیشی فردی نیست و فقط 
به مصالح و اقتدار اقتصاد ملی می اندیشد. مطمئنا 
روزهای سخت خواهد گذشت و فقط این عزت و 
افتخار است که برای مجاهدان جبهۀ صنعت فولاد 
کشور باقی خواهد ماند. این وعدۀ خداوند است که 
هدایت گر، روزی دهنده و رحمت واسعه است برای 

کسانی که به کارشان ایمان دارند.
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هفته نامه اقتصادی ایران

شرکت ملی صنایع مس همراه با مردم
سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی 

مالیات بر سود سهام منتفی است
 پیرو منتشر شــدن طرحی با عنوان 
مالیات بر عایدی سرمایه دکتر مهدی 
طغیانی سخنگوی کمیسیون اقتصادی 
مجلس شورای اسلامی گفت: این طرح 
جدید نیســت و قبلًا هم مطرح شده و 
همانطــور کــه همان زمــان رییس 
کمیسیون اقتصادی مجلس هم مطرح 
کرده بود، نگاه مجلس حمایت از بازار ســرمایه است و گرفتن 
مالیات از ســود سهام منتفی اســت و  اخذ مالیات از بازارهای 
اقتصادی از جمله طلا، ارز، ســکه، زمین و مسکن در اولویت 

مجلس قرار دارد.
 راهکارهای ساماندهی بازار ارز اواسط 

هفته جاری ارائه می شود
وی گفت:پس از برگزاری جلســات متعدد با دستورکار 
بررســی التهابات بازار ارز و چرایی رشد نرخ دلار ، جمع بندی 
کمیســیون اقتصادی درباره راهکارهای ساماندهی این بازار 

اواسط هفته جاری ارائه خواهد شد. 
بــه گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت ایشــان گفت:پس از 
برگزاری جلســات متعدد با دستورکار بررسی التهابات بازار ارز و 
چرایی رشــد نرخ دلار ، جمع بندی کمیســیون اقتصادی درباره 
راهکارهای ساماندهی این بازار اواسط هفته جاری ارائه خواهد شد.

برگزاری جلسات کمیسیون اقتصادی با مسئولان 
اجرایی و دست اندرکاران بازار ارز همچنان تداوم دارد

وی با بیان اینکه برگزاری جلسات کمیسیون اقتصادی با 
مسئولان اجرایی و دست اندرکاران بازار ارز همچنان تداوم دارد، 
افزود: انتظارات تورمی شــکل گرفته میان فعالان اقتصادی و 
شــیوع ویروس کرونا و به تبع آن اختلال در صادرات غیرنفتی 
مانع تامین منابع ارزی شد.واردکنندگان به دنبال خرید دلار با 
نرخ پایین و صادرکنندگان در انتظار افزایش نرخ ها هستند که 

این روند موجب افزایش قیمت دلار شده است.
تلاش بانک مرکزی برای بازگشت ارز صادراتی 

ایشــان  با بیان اینکه بانک مرکزی در تلاش اســت که 
صادرکنندگان را موظف به بازگشــت ارز صادراتی کند، اظهار 
کرد: راهکارهای کمیسیون اقتصادی و مجلس برای ساماندهی 
بازار ارز و کاهش التهابات این حوزه تا اواسط هفته جاری تدوین 
و ارائــه می شــود وپس از چکش کاریِ ایــده صاحب نظران، 

راهکارهای مناسب ارائه خواهد شد.
تصویب کلیات طرح ساماندهی سهام عدالت در 

کمیسیون اقتصادی مجلس
وی در تشریح طرح ساماندهی سهام عدالت گفت: در این 
طرح، جاماندگان سهام عدالت با اولویت افرادی که تحت پوشش 
کمیته امداد امام خمینی )ره( و سازمان بهزیستی بوده اند اما 
ســهام عدالت شامل حال آنها نشده و همچنین اقشاری که به 
تازگی به این نهادها پیوسته اند تعیین تکلیف می شوند،ایرادات 
موجود در آیین نامه آزادســازی سهام عدالت نیز یکی دیگر از 
محورهای طرح ســاماندهی سهام عدالت بود که مورد بررسی 

قرار گرفته است.
ضرورت آموزش بورس و روش های سرمایه گذاری؛ با 

پس انداز وارد بازار سرمایه شوید، نه دارایی
ایشان با اشاره به ضرورت آموزش نحوه سرمایه گذاری در 
بورس، گفت: مردم بدون گذراندن دوره های آموزشــی ویژه و 
مناسب نمی توانند در بورس سرمایه گذاری کرده و به سودهای 
موردنظر دســت یابند، زیرا ورود به این بازار به آگاهی و دانش 

نیاز دارد.
نوسان ارزش سهام یکی از خواص بازار سرمایه است

وی گفــت:در برخی موارد مردم بدون مشــاوره و دانش 
کافی، با هدف کسب سود وارد بورس و بازار سرمایه می شوند 
اما به دلیل نوسانات بازار نه تنها عایدی به دست نمی آورند بلکه 

دچار زیان نیز خواهند شد.
ایشان  نوسان ارزش سهام را یکی از خواص بازار سرمایه 
دانست و اظهار کرد: ارزش سهام شرکت های مختلف روزانه در 
بورس تغییر می کند و ممکن اســت شاخص افزایش یافته و یا 
کاهش یابد بنابراین نباید انتظار داشت که این شاخص همیشه 

مثبت بوده و بر ارزش دارایی افزوده شود.
 مردم باید پس از گذراندن آموزش های

 لازم وارد بورس شوند
وی با بیان اینکه مردم باید پس از گذراندن آموزش های 
لازم وارد بورس شــوند، توصیه کرد: هیچ فردی نباید خودرو، 
مسکن و ... را فروخته و با اعتبار حاصله وارد بازار سرمایه شود.
مردم برای سرمایه گذاری در بورس باید از پس انداز خود استفاده 
کنند، این در حالی است که در برخی موارد، افراد دارایی های 
خود مانند مسکن را فروخته و وارد این بازار می شوند، و از آنجایی 

که دانش کافی ندارند دچار زیان می شوند.

 پیام وزیر کشور در آستانه 
روز شهرداری و دهیاری

    به گزارش اعتبار به نقل از پایگاه اطلاع 
رسانی وزارت کشــور؛ متن کامل پیام 
عبدالرضا رحمانی فضلی، وزیر کشور که 
خطــاب بــه شــهرداران و دهیــاران 
سراسرکشور صادر شده بدین شرح است؛  
چهاردهم تیرماه مصادف با سالگرد 
تصویب "قانون تأســیس دهیاری های 
خودکفا در روســتاهای کشور" روز شــهرداری و دهیاری  است. 
شکل گیری و اســتقرار شوراهای اسلامی شــهر و روستا با رای 
مســتقیم مردم و انتخاب شهرداران و دهیاران از سوی شوراها به 
عنوان مدیران اجرایی سکونتگاه های شهری و روستایی را به واقع 
می توان یکی از بزرگترین افتخارات نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران در راستای تحقق مردم سالاری دینی، تقویت نهاهای محلی 

و مدنی و نقطه عطف در پیوند حاکمیت با مردم دانست.
خدمات گســترده و ارزنده شهرداری ها و دهیاری ها که در 
ابعاد وســیع و گوناگونی نظیر حفظ محیط زیســت، بهداشت و 
سلامت، مدیریت بحران، بهبود سیما و منظر، ارتقا و سامان بخشی 
وضعیت کالبدی- فیزیکی سکونتگاه ها، مدیریت پسماند، ایمنی 
و آتش نشانی، برنامه های فرهنگی- اجتماعی و... نمود پیدا می کند، 
نقش بســیار موثری در آســایش، امنیت و سلامت شهروندان و 
دستیابی به شاخصه های یک سکونتگاه سالم، زیبا، پویا، بانشاط و 

توسعه یافته ایفا می کند.  
وجود 1۳4۵ شهرداری و ۳۷۰8۰ دهیاری در سطح کشور، 
به عنوان بازوان اجرایی شــوراهای اسلامی فرصت مغتنمی برای 
ارتقای سرمایه اجتماعی، امیدبخشی و از همه مهم تر افزایش نشاط 
اجتماعی در میان آحاد جامعه می باشــد. بدون شــک بالندگی و 
شکوفایی این نهادهای مردمی، در گرو سیاست گذاری ، حمایت های 
مادی و معنوی دولت و نیز همکاری و برنامه ریزی همه دستگاه ها 
برای پیشرفت همه جانبه شهرها و روستاهای کشور است. بحمدا... 
حمایت از شهرداریها و دهیاریها در طول فعالیت دولت تدبیر و امید، 
در قالب تهیه و تدوین سیاســتها و برنامه های مناسب و همچنین 
تخصیص اعتبارات و امکانات، معنایی ملموس یافته که ان شاءالله با 
قوت بیشتری ادامه خواهد یافت. از شهرداران و دهیاران هم انتظار 
می رود با وســعت بخشی به تلاشها و اقدامات موثر خود به ویژه در 
حوزه ایجاد درآمدهای پایدار محلی و زمینه ســازی برای توسعه 
کســب  وکارهای مختلف، در سالی که با عنوان "جهش تولید" از 
ســوی مقام معظم رهبری )مدظله العالی( نامگذاری شده است، 
گام های ارزنده و بلندتری در جهت توسعه، عمران و آبادانی مناطق 

بردارند.
 اکنون در آستانه 14 تیر، با تبریک این روز فرخنده که امسال 
با ایام مبارک ولادت امام رضا علیه السلام نیز مقارن و متبرک است، 
به همه دست اندرکاران حوزه مدیریت شهری و روستایی در سطوح 
ملی و محلی به ویژه شهرداران، دهیاران و اعضای شوراهای اسلامی 
شهر و روستای سراسر کشــور، از درگاه ایزد متعال برای تمامی 
عزیزانی که دغدغه توسعه، پیشرفت و اعتلای کشور را دارند،  آرزوی 
تندرســتی و توفیق روزافزون دارم. امید آن که در سایه توجهات 
حضــرت ولــی عصر)عج( و تحــت رهنمودهای مقــام معظم 
رهبری)مدظله العالــی( و همچنین اجرا و تحقق سیاســت ها و 
برنامه های مؤثر دولت تدبیر و امید، شاهد پیشرفت های چشمگیر 
و درخور توجهی در جهت توسعه همه جانبه کشور، تقویت زیست 
بوم و استفاده از رویکردهای نوآورانه و خلاقانه در اداره بهینه امور 

شهرها و روستاها باشیم. ان شاا...  

ادامه از صفحه 4
 دنیا را در یک حوزه هایی گرفتار کند و از آن 
حوزه ها تمــام دنیا را بــرای اهداف امنیتی 
اســتفاده کند نظام اقتصادی آمریکا در این 
فاصله توانست یک قدرت ویژه ای را بر نظام 
اقتصادی جهانی پیدا کند و آنها هستند که 
جمهوری اسلامی باید در بین شان بازی کند.

دومین کاری که آمریکا تلاش کرده تا انجام 
دهد اجماع سازی علیه ایران است کما اینکه 
از دی ماه سال 1۳9۶ تا هفته گذشته 4 جلسه 
ویژه شورای امنیت با فشار آمریکا برای فشار 
وارد کردن بر ایران تشکیل شده، جلسه ای که 
در بهمن ماه 9۶ نماینده وقت آمریکا در مورد 
موضوع اغتشاشات برگزار کرد، جلسه ای که 
به ریاست آقای پمپئو برگزار شد و جلسه ای 
که با حضور آقای ترامپ برگزار شد و جلسه 
هفته گذشته که با حضور بنده، دبیر کل و آقای 
پمپئو برگزار شــد. در تمام این حرکت ها به 
لطف خــدا آمریکا منزوی بــوده کما اینکه 
ملاحظــه کردید در جلســه ای کــه برای 
اغتشاشــات برگزار کردهمه اعضای شورای 
امنیت در مورد برجــام صحبت کردند و در 
جلســه هفته گذشــته آمریکا باز هم برای 
امنیتی سازی ایران تلاش کرد و همه اعضای 
شورای امنیت هم بر این اصرار کردند برجام 
مهم اســت و هم اصرار کردنــد که آمریکا 
سیاست غلطی را دنبال می کند.هدف سوم 
آمریکا روایت ســازی های جعلی از ایران در 
منطقه و جهان است، ما باید توجه کنیم که 
بازی آمریکا در این روایت سازی ها چیست و 
خودمان گرفتار این بازی نشویم.چهارمین 
کاری کــه آمریــکا انجام می دهد فشــار بر 
دوستان ایران و هدف قرار دادن منافع ایران 
در منطقه اســت که در این حوزه هم نیاز به 
توجه ویژه ما وجود دارد و مهمترین هدفی که 
آمریــکا دنبال می کند جدا کــردن مردم از 
حاکمیت است، ناکارآمد نشان دادن نظام و 
مشــروعیت زدایی به زعم خودشان از نظام 
است. اگر کتاب بولتون را ملاحظه کنید می 
بینید که در پشــت همه سیاست هایی که 

آمریکا دنبال می کند به نام فشار حداکثری 
این اهداف نهفته اســت و آمریکایی ها این 
اهداف را دنبال می کنند.حالا ما باید چه کار 
کنیم، مهمتر از همه انســجام درونی است، 
سیاســت خارجی، حوزه دعوای جناحی و 
گروهی نیست به این دلیل سیاست خارجی 
در قانون اساســی در حــوزه اختیارات مقام 
معظم رهبری است و سیاست های کلی نظام 

را ایشان تعیین می کنند.
ایران باید به عنوان تولیدکننده امنیت در 
منطقه شناخته شود و بر این اساس همسایگان 
باید این مهم را دریابند؛ خوشبختانه طی ۷ سال 
گذشته بهترین روابط را با کشورهای همسایه 
از جمله ترکیه، افغانستان، آذربایجان، عراق و 

پاکستان داشته ایم.
وی افزود: بر این اساس می توان یادآور 
شد تعداد سفرهایی که به کشورهایی مانند 
روسیه و ترکیه داشته ام، بیش از ۲۰ سفر بوده 
است.بر این اساس شاهد شکل گیری توافق 
آستانه هستیم که از جمله اقدامات بارز برای 

بازگشت آرامش به سوریه است.
خوشبختانه شکل گیری کنوانسیون 
دریای خزر که از توفیقات جمهوری اسلامی 
ایران محسوب می شــود، از دیگر اقدامات 
وزارت امور خارجه در راستای همکاری های 
چندجانبه و منطقه ای به شمار می آید؛ این 
موضوع براساس سیاست تخلیه استراتژیک 
قدرت با اســتفاده از ظرفیت های سیاست 

همسایگی محقق شده است.
وی با تاکید بر اینکه در روابط خارجی 
تلاش شــده مولفه اعتماد به نفس و تکیه بر 
توان داخلی مورد توجه قرار بگیرد، اظهار کرد: 
بر این اساس مشاهده می شود که در برابر ۶ 
قدرت جهانی حضور یافتیم و مذاکره انجام 
شد، تا جایی که ترامپ عنوان کرد که سرشان 

کلاه گذاشتیم!
ایشان با اشاره به توافق استراتژیک ۲۵ 
ساله ایران و چین ادامه داد: در این خصوص 
هیچ موضوع مخفی وجود ندارد و همه  چیز 
کاملا شفاف است که در زمان های مختلف 

اعلام شده است؛ از زمانی که آقای شی با رهبر 
انقلاب دیدار کرده اند و نسبت به این موضوع 
مسائلی مطرح شد تاکنون همه امور به طور 

شفاف برای جامعه بیان شده است.
وی با تاکید بر اینکه موضوع یاد شده به 
معنای فراموشی شعار “نه شرقی و نه غربی” 
جمهوری اسلامی به شمار نمی رود، گفت: در 
واقع این توافق تاکید بر توجه به واقعیت ها و 

تغییر منابع قدرت در دنیاست.
این عضو هیات دولت با اشاره به اینکه 
باز نگه داشتن شریان های اقتصادی کشور 
یکی از سیاســت هــای وزارت امور خارجه 
محسوب می شود، اظهار کرد: امروزه شاهد 
جنگ اقتصادی و تروریسم اقتصادی آمریکا 
علیه کشورمان هستیم.طی 4 دهه گذشته 
وزارت خارجه به عنوان مجموعه سیاســی- 
امنیتی تلقی می شــد، لذا تلاش کردیم این 
مهم به سیاســی-امنیتی- اقتصادی تغییر 
جهت دهد که کار دشواری است؛ در این بین 
باید یادآور شد که وزارت امور خارجه تلاش 
کرده به معیشــت مردم کمک کند تا فشار 
اقتصادی از دوش آنها برداشته شود،یکی از 
قوی ترین ســفرای کشــورمان را به عنوان 
مســئول در این معاونت منصوب کردیم تا 
مسائل اقتصادی جدی تر پیگیری شود. در 
اهداف اقتصادی تجارت با شــرق و توجه به 
سیاست صادرات محور بودن در اولویت قرار 

دارد.
وی بــا تاکید بر اینکــه وزارت خارجه 
مسئولیت اقتصادی ندارد، بلکه تسهیل گر 
اســت، گفت: همچنین برای برطرف شدن 
مشــکلات اقتصادی تلاش کردیم به اهداف 
ضدایرانی آمریکا با بهره گیری از تهاتر ضربه 
بزنیم؛ در واقع این موضوع سبب حذف دلار از 
تبادلات اقتصادی می شــود که امیدواریم 
مجلس شــورای اســلامی نیز برای کاهش 
مقاومت های داخلی در راســتای تحقق این 
موضوع کمک کند.توجه به منطقه، پیرامون 
و روابط اقتصادی با همسایگان برای رفع موانع 
صادرات کالا و خدمات از جمله اهداف وزارت 

خارجه در شــکل گیری توافــق نامه ها در 
اتحادیه یاد شده است.

وزیر امور خارجه کشــورمان از تلاش 
برای برطرف کردن مشکلات صادرکنندگان 
گفــت و تاکیــد کــرد: بــه عنــوان مثال 
صادرکنندگان در حــوزه ضمانت نامه ها با 
مشکل مواجه بودند که خوشبختانه در این 

حوزه اقدامات خوبی انجام شده است.
این فرصت ها در سایت وزارت خارجه 
برای همگان ارائه شــده است، در این بین به 
شناســایی توانمندی های داخلی نیز توجه 
شده تا بتوانیم بستر خوبی برای صادرکنندگان 
فراهم کنیم.یکی از اتفاقات بسیار ناگوار خروج 
ایران از تمامی کریدورهای ارتباطی منطقه 
مانند جاده ابریشــم بود که ما اهدافی مانند 
کریدور شــمال- جنوب- شرق- غرب و راه 
آهن شلمچه بصره را دنبال کردیم و همه این 
اقدامات به خاطر حفظ هاب ارتباطی ایران و 

منطقه است.
وزیر امور خارجه با یادآوری اینکه گفت 
وگوهایی با قوه قضائیه برای ایجاد شرایط ویژه 
برای بخش خصوصی داشــتیم، با اشاره به 
ظرفیــت های اســتانی، افــزود: در بخش 
اقتصادی یک اداره برای توجه به ظرفیت های 
اســتانی داریم که در ایــن رابطه در خدمت 

نمایندگان هستیم.
جمهوری اسلامی توان این را دارد که 
در این شــرایط نقش مهمی ایفا کند و ایفای 

این نقش نیازمند انسجام داخلی است.
ظریف بــا تاکید بر اینکه مــا دیدگاه 
جناحی و حزبی نداریم، تصریح کرد: در وزارت 
امور خارجه حزبی شدن به معنای پایان دادن 
به عضویت در این وزارتخانه است؛ ما آماده ایم 
همانطور که این امکان را داشتیم که بهترین 
روابط را با برادر شهیدم حاج قاسم سلیمانی 
داشته و هر هفته با ایشان جلسه هماهنگی 
داشته باشم این امکان را هم داریم که با همه 
شما نمایندگان برای پیشبرد اهداف انقلاب و 
نظام مقدس جمهوری اســلامی همکاری 

داشته باشیم.

سیاست خارجی حوزه دعوای گروهی و جناحی نیست

به منظــور  آینــده،  بانــک 
آسودگی خاطر و رفاه حال مشتریان 
جهت حفظ و نگه داری اسناد و اشیای 
گران بها در محیطــی امن و عاری از 
خطر، خدمت صندوق های امانات را 

ارائه می دهد.
افرادی که کالاهای با ارزشی هم چون اسناد، اوراق بهادار، 
طلا و سکه دارند و در پی راه کاری برای ارتقای سطح امنیت این 
دارایی ها هستند، می توانند از این خدمت بانک آینده، استفاده 

کنند.
برای بهره مندی از خدمات این صندوق، تمام اشــخاص 
حقیقی و حقوقی با داشتن یکی از انواع حساب ها نزد شعب بانک 
آینده، می توانند مطابق ضوابط و دستورالعمل بانک از خدمات 
صندوق امانات در شــعب منتخب در شهرهای: تهران، تبریز، 

سمنان، مشهد و یزد، استفاده کنند.
گفتنی است؛ شــعب مجهز به صندوق امانات در بانک 
آینده، به عنوان یک مزیت ارزنده و ارزش آفرین، روند توســعه 

کمی خود را در سطح کشور، طی می کند.

ارائه خدمت صندوق امانات در بانک آینده
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هفته نامه اقتصادی ایرانورزش

صرفه جویی 6۰ میلیون یورویی در صنعت 
حفاری نفت کشور

سید پرویز فتاح رئیس بنیاد مستضعفان 
در بازدید از سکوهای حفاری شناور سحر 
یــک و ۲، از صرفه جویــی ۶۰ میلیون  
یورویی در صنعت حفاری نفت کشور به 
دنبال اســتقرار این دو ســکو در منطقه 

خلیج فارس خبر داد.
به گزارش اعتبــار به نقل از روابط 
عمومی بنیاد مستضعفان، وی در حاشیه بازدید از سکوهای حفاری 
شناور سحر یک و ۲ در منطقه خلیج فارس، با اشاره به فعالیت این 
سکوها گفت: بهمن ماه سال گذشته شرکت ملی نفت و شرکت نفت 
فلات قاره، طی قراردادی با بنیاد مســتضعفان، به این دکل های 
حفاری ماموریت دادند که با استقرار در منطقه خلیج فارس، عملیات 
تعمیــر و حفر تعدادی از چاه های نفتی را با هدف افزایش تولید و 
افزایش راندمان تولید نفت، عهده دار شوند. ایشان با اشاره به ظرفیت 
بسیار بالای دکل های شــناور سحر یک و ۲ گفت: این دکل های 
شناور قابلیت های حفاری بسیاری دارند و امروز قیمت جایگزینی 
هریک از این دکل ها، بیش از ۲۰۰ میلیون دلار اســت و مجهز به 
به روزترین تجهیزات و تکنولوژی برای حفر چاه های نفتی هستند. 
وی با اعلام خبر اورهال و بازسازی اساسی سکوی شناور سحر ۲ به 
دست متخصصان داخلی در ایران گفت: این سکوی 8۰۰۰ تنی، 
به دســت متخصصان داخلی و دانشمندان کشورمان در شرایط 
تحریمی بازســازی و اورهال شد و تمامی بخش های حساس این 
سکو شامل پمپ ها، سیستم های حفاری، سازه و تجهیزات فنی آن 
با توان نیروهای متخصص کشور بازسازی شد. ایشان با بیان اینکه 
درحال حاضر 4۵۰ نفر بر روی دکل های شــناور ســحر یک و ۲ 
مشغول به کار هستند و تعدادی قابل توجهی نیز وظیفه پشتیبانی 
از عملیات این دو سکو را عهده دارند، افزود: این دو سکوی حفاری 
شناور، قابلیت حفاری انواع چاه های عمودی، با زاویه و حتی افقی 
را دارند. وی با بیان اینکه فعالیت در میادین مشترک، یک ضرورت 
است گفت: ما در این بخش به دنبال افزایش تولید نفت و افزایش 
راندمان هســتیم. ایشان با غرورآمیز توصیف کردن، انجام تمامی 
ماموریت های نفتی کشور با تکیه بر تخصص داخلی و ایرانی گفت: 
این ســکوهای حفاری در مالکیت ایران هستند و تمام کارکنان و 
ناظران آنها نیز جزو متخصصان داخلی و دانشمندان ایرانی هستند 
و بــا توان این جوان ها، تمامی قطعاتی که تا پیش از این توســط 
شرکت های خارجی تعمیر می شد، در داخل کشور نوسازی و تعمیر 
می شــود. وی با قابل تجلیــل خواندن اعتمادی کــه به جوانان 
متخصص داخلی شد تا این ماموریت به دست آنها انجام شود گفت: 
در شــرایط امروز می توانیم به جرات بگوییم که هیچ تقاضایی در 
کشور معطل تحریم ها نیست و تحریم دشمنان علیه کشورمان 
شکست خورده است.ایشان گفت: ما همچنین به مسئولان وزارت 
نفــت اعلام کرده ایم که آمادگی داریم تا در صورت نیاز به حضور 
دکل حفاری شناور سوم در منطقه خلیج فارس، این نیاز کشور را 
نیز تامین کنیم. فتاح با اشاره به اینکه تمامی نیازهای سکوهای 
حفاری ســحر یک و ۲ برای انجام ماموریتشــان از داخل تامین 
می شود گفت: نکته قابل توجه این است که در صورت عدم وجود 
چنین سکوهای حفاری در کشور، انجام ماموریت سکوهای حفاری 
شناور سحر یک و ۲، نیازمند بیش از ۶۰ میلیون یورو بود که امروز 
خوشبختانه با وجود این ۲ سکوی شناور حفاری، هیچ ارزی برای 
ماموریت های محوله از کشــور خارج نمی شود و تمام هزینه ها به 
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جدول شماره 235 هفته نامۀ اعتبار
لطفاً جدول تکمیل شده را به دایرکت اینستاگرام هفته نامه ارسال نمائید.

etebar.magazine  به 15 نفر از برندگان، به قید قرعه جوایزی تقدیم خواهد شد.

سیروس گرجستانی درگذشت

سیروس گرجستانی، هنرمند عرصه نمایش در حوزه های تئاتر، سینما 
و تلویزیون روز )پنجشنبه، 1۲ تیر( در هفتاد  و شش سالگی درگذشت.

این بازیگر که به دلیل بیماری قلبی در بیمارســتانی در تهران 
بستری شده بود،  بر اثر سکته قلبی با زندگی خاکی وداع کرد. علی اکبر 
محمودزاده گرجستانی با نام هنری سیروس گرجستانی زاده ۲۵ اسفند 
1۳۲۳ در بندر انزلی بود و فعالیت خود را در عرصه تئاتر از سال 1۳49 
آغاز کرد و در سال 1۳۵۶ وارد تلوزیون و سینما شد. فعالیت سینمایی 
او با فیلم فریاد مجاهد به عنوان بازیگر در سال 1۳۵8 آغاز شد و پیش 
از انقلاب در دو فیلم سینمایی با نام های بیست سال انتظار و مامور دو 
جانبه بازی کرده بود. از جمله سریال های مطرح این بازیگر می توان به 
همکاری اش با رضا عطاران در مجموعه متهم گریخت و همچنین ایفای 
نقش در سریال های زن بابا و گاوصندوق و در نقش میانسالی شهریار 
اشاره کرد. ســیروس گرجستانی این شب ها ســریال شاهرگ را به 
کارگردانی ســیدجلال دهقانی اشکذری روی آنتن دارد که به فضای 
دهه ۶۰ می پردازد. مراسم تشییع و تدفین سیروس گرجستانی ساعت 
1۰ و ســی دقیقه امروز در قطعه هنرمندان بهشت زهرا )س( برگزار 
می شود. پیکر این بازیگر سینما، تئاتر و تلویزیون در خانه ابدی، در طبقه 

دوم قبر »منوچهر حامدی« دفن می شود.

ادامه از صفحه 5
ایشان با بیان اینکه کرونا بیش از ۳۳ درصد تجارت 
دنیا را تحت تاثیر قرار داده است، گفت: بخش اول 
برنامه های ما جهش تولید براساس توان داخلی، 
بخش دوم طرح ها و پروژه های نیمه تمام و سومین 
قسمت توسعه صادرات و کنترل واردات است.نقطه 
اتکا و تمرکز ما در صــادرات غیرنفتی بر روی 1۵ 
کشور همسایه است و تقویت تجاری و صادرات به 
چین و هند را مدنظر داریم، این در حالی است که 
۶۰ درصد صادرات ما به 1۵ کشور همسایه صورت 

می گیرد.
وی با تاکید بر اینکه بدون استثنا با واردات 
کالاهای غیرضروری و مشابه داخلی، مخالف است، 
گفت: در بحث تنظیم بــازار همان نگاه خود را در 
سال 98 با اتکا به سیاست های حوزه تنظیم بازار 
دنبال می کنیم، این در حالی است که نقطه اتکا و 
دستاورد تنظیم بازار در مقابله با کرونا بود و مدیریت 
تنظیم بازار اجازه نداد ، اتفاقاتی که در آن طرف دنیا 
افتاد، در ایران نیز رخ دهد.کالاهای اساسی مردم را 
در هر شرایطی تامین می کنیم و تلاش داریم نرخ 

تورم اقلام مرتبط با کالاهای ارز ترجیحی کنترل 
شود. ما در بحث جهش تولید از 4 مسیر مشخص 
اســتفاده می کنیم که مثال صادق آن استفاده از 
ظرفیت های خالی بود، راه اندازی یک هزار و ۵۰۰ 
واحد صنعتی مســتقر در شهرک ها و ۷۰۰ واحد 
صنعتی خارج از شهرک ها یکی از این اقدامات بود 
که ۲11 واحد صنعتی تعطیل در ۳ ماهه نخست 
ســال جاری راه اندازی شد که یکی از آن ها در قم 
بود که با اعتبار 4۳۰ میلیارد تومانی مورد راه اندازی 
قرار گرفت.در بخش معادن از 4 هزار و 4۰۰ معدن 
غیرفعال، راه اندازی یک هزار و ۲۰ واحد معدن در 
دستورکار قرار گرفت، همچنین به دنبال آن هستیم 
که پهنه اکتشــافی و پهنه معدنــی را آزاد کنیم، 
همچنین در تلاشیم که مجوزهای کاغذی که در 
دســت مردم تحت عنوان گواهی کشف و گواهی 
بهــره برداری قــرار دارد را از طریق مزایده واگذار 
کنیم.از یک هــزار و ۲۰ واحد معدنی، 14۶ واحد 
سرپا شده است از طرفی دیگر مسیر بعدی در حوزه 
تحقق جهش تولید، استفاده از شرکت های دانش 

بنیان است.

۴۵ درصد تولید ناخالص داخلی در وزارت صمت محقق می شود

تولید شمش فولادی در سال ۱4۰۰ به 55 میلیون تن 
خواهد رسید

کارشناس فوتبال گفت: بوناچیچ درسال های اخیر نشان 
داده مربی موفقی نبوده و هر جا کار کرده بیشتر تعویض 
شده است.رسول کربکندی در خصوص از سرگیری لیگ 
نوزدهم پس از صد روز تعطیلی اظهار داشت: در همه دنیا 
می بینیم کشورهایی مانند اسپانیا و انگلستان که فوتبال 
دارند، کارشان را شروع کرده اند اما فوتبال بدون تماشاگر 
جاذبه و لذتی ندارد. اینکه پوستر بزنند و صدا پخش کنند 
جای تماشاگررا نمی گیرد و این یکی از مشکلات فوتبال بعد 
از تعطیلی است.وی در مورد کیفیت بازی ها و تیم ها تصریح 
کرد: کیفیت ها به طور طبیعی مثل قبل نیست. البته در 
کشورهای دیگر تیم ها به دلیل امکاناتی که دارند بهتر آماده 
شدند اما تیم های مااصلا به شرایط خوبی برای مسابقه  
نرسیده اند.  شاید وقتی بازی ها پی درپی انجام شود شرایط 
هم بهتر شود اما الان فقط حساسیت های بازی  ها بالاست. 
به خصوص برای تیم های بالا یا پایین جدول؛آن ها که شانس 
گرفتن سهمیه دارند یا برای بقا می جنگند . برای قهرمانی 
هم تیمی به جز پرسپولیس خیلی این شانس را ندارد.وی 
افزود: به طور کلی بازی ها کیفیت طبیعی ای که ما انتظار 
داریم را نداشتند؛ چون وقتی بازیکنان مدت ها مسابقه 
ندهنــد و  در خانه یا درگروه های کوچک تمرین کنند و 
تمرینات گروهی تیم ها کمتر باشد، شرایط طبیعی را 
نخواهند داشت.کارشــناس فوتبال درمورد بالا رفتن 
مصدومیت هــا درادامه مســابقات عنوان کــرد: هم 
مصدومیت ها زیاد می شود و هم اینکه بازیکنان و مربیان 
همه عصبی هستند. استقلال در بازی مقابل فولاد این را 
نشان داد و بازیکنان و مربیان این تیم همه عصبی بودند. 

طبق آنچه دررسانه ها دیدیم اکثرتیم ها مخالف برگزاری 
مسابقات بودند اما به علت اینکه کنفدراسیون آسیا تیم های 
منتخب را برای مشخص شدن سهمیه ها می خواست 
مسابقات باید برگزارمی شد.وی تصریح کرد: اگر فیفا و یا 
کنفدراسیون فوتبال آسیا تصمیم می گرفتند که کشورها 
ملزم به معرفی سهمیه ها نباشند، می توانست کمکی باشد 
برای اینکه بازی ها درزمان بهتری برگزارشوند اما به هرحال 
تمام دنیا بازی های شان را شروع کرده اند اما واقعا امکانات 
آن ها را نداریم. به همین خاطر دردرگیری های درون زمین 
می بینیم که موارد بهداشتی رعایت نمی شود. ضمن اینکه 
این ملاحظات در پروازها، اتوبوس ها وهتل ها هم رعایت 

نمی شود.کربکندی با اشاره به مخالفت بسیاری از تیم ها با 
برگــزاری بازی ها ادامه داد: برخی تیم ها حتی تا روزآخر 
تلاش می کردند که بازی ها برگزار نشود. نظرشخصی من 
این است که این دیدار ها منفعتی برای فوتبال ما ندارد و به 
ما کمک نمی کند. این مسئله خطرات آسیب دیدگی را 
بیشتر می کند، همچنین پرخاشگری و احتمال ابتلا به کرونا 
که درکشور ما در حال زیاد شدن است هم درمسابقات به 
وجود می آید. همه این خطرات وجود دارند اما به هرحال 
تصمیمی است که فدراسیون و سازمان لیگ گرفته اند.وی 
درمورد اینکه کدام تیم ها درهفته اول این مسابقات شرایط 
بهتری داشتند، گفت: تیم فولاد در۲ بازی ۶ امتیاز گرفت 

و نشان داد شرایط خوبی دارد. فولاد با این بردها توانست 
وضعیتش را در جدول بهتر کند. البته شــاید بخشــی 
ازموفقیت آن ها به خاطر گرمای بیش ازحد اهوازبود که 
تیم ها باید درآنجا بازی می کردند.  تراکتوراصلا شرایط 
خوبی نداشت و نساجی توانست نتیجه خیلی خوبی در 
تبریز بگیرد. شــهرخودرو علی رغم اینکه ذوب آهن را 
شکست داد  اما مثل قبل از تعطیلات شرایط خوبی نداشت. 
کارشناس فوتبال  افزود: استقلال در۲ بازی فقط 
یک امتیاز گرفت و نشان داد شرایط خوبی ندارد و البته این 
تیم تمایلی برای برگزاری بازی ها نداشت. پرسپولیس هم 
با تیمی بازی کرد که درانتهای جدول بود. هرچند که پیکان 
موقعیت هایی به دست آورد اما خط دفاعی و دروازه بان این 
تیم عملکرد ضعیفی داشتند و به همین خاطر می توان 
گفت پرسپولیس برد راحتی به دست آورد. سپاهان هم با 
یک تیم پایین جدولی  بازی کرد و به پیروزی رسید. به نظر 
من ذوب آهن هم بهترازشهرخودرو بازی کرد اما این تیم 
هم نابسامانی هایی مانند نبود سرمربی داشت. ذوب آهن 
در مجمــوع بهتــر ازحریف بــود ولی شــهرخودرو 
حرفه ای تربازی کرد و توانست ۳ امتیاز با ارزش بگیرد. با این 
تفاسیر با یک هفته نمی توان نظر دقیقی داد.پیشکسوت 
ذوب آهن درخصوص حضوربوناچیچ روی نیمکت این تیم 
اظهار داشت: در این مورد مدیرانی که او را انتخاب کرده اند 
باید نظر بدهند. درفوتبال ما تأثیرگذارترازهمه واسطه ها و 
دلال هایی هستند که این افراد را معرفی می کنند.  خیلی 
نیاز نبود دراین وضعیت اقتصادی یک مربی خارجی بیاورند 

وپولی هم به او بدهند.

محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه 
مصوبه تعیین ســقف اجاره بها مشمول تمام 
واحدهای مسکونی در کل کشور است، گفت: 
وضعیت لجام گسیخته قیمت ها در بازار اجاره 
با ورود دادســتانی برای کنتــرل قیمت ها در 
آگهی های اجاره و تمدید قراردادهای اجاره با 
نرخ مصوب، آرام شده است. طبق مصوبه اخیر 
ســتاد، حداکثر افزایش اجاره بها در تهران ۲۵ 
درصد، در کلانشهرها حداکثر ۲۰درصد و در 
ســایر شــهرها 1۵ درصد خواهد بود.وی بر 
دریافت کد رهگیری هنگام ثبت تمام معاملات 
مسکن تأکید کرد و گفت: همه معاملات مسکن 
باید در ســامانه ثبت معاملات ثبت شود، چه 
قراردادهایی که در دفترخانه ها تنظیم می شود 
و چــه قراردادهایی کــه در بنگاه های املاکی 
تمدید یا جدید نوشــته می شود؛ همه باید کد 
رهگیــری دریافت کنند.البته اگر مســتأجر 
تعهدات خــود را عمل نکرده باشــد چنانچه 
صاحبخانه حکم دادگاه داشته باشد، مستأجر 
باید ظرف دو ماه خانه را تخلیه کند و اگر مالک، 
خانه را بفروشد مستأجر باید تخلیه کند. دامنه 
شــمول مصوبه ســتاد ملــی، کل واحدهای 
مسکونی کشور است. سیاست دولت ناظر بر این 
است که هیچ جابه جایی در این وضعیت صورت 
نگیرد و عاملی نشــود که زمینه شیوع کرونا را 
فراهم کند.به گفته وزیر راه و شهرسازی تا سه 
ماه بعد از دوره پایان کرونا که وزارت بهداشت 
آن را اعلام می کند این شرایط برای قراردادهای 

اجاره و واحدهای مســکونی استیجاری اجرا 
می شــود و قراردادها با این نرخ اعلامی برای 
یکسال دیگر تمدید می شود. بعد از یکسال اگر 
به نقطه ای رسیدیم که هنوز کرونا ادامه داشته 
باشــد، این مصوبه همچنان قابل اجراست و 
دوباره برای سال بعد میزان آن را اعلام می کنیم. 
وزیر راه در خصوص تأثیر تعیین سقف اجاره بها 
ذیل مصوبه ستاد ملی کرونا، گفت: این مصوبه 
در این دو هفته توانسته تأثیر خود را بر بازار اجاره 
بگذارد و ابلاغ مصوبه دیروز به اتحادیه املاک 
انجام شد، ضمن اینکه رئیس اتحادیه املاک در 
جلسات کارشناسی اعلام کرد این مصوبه برای 
کنترل قیمت ها کارگشــا بوده است.براساس 
اخبــار و اطلاعاتی که داریــم وضعیت لجام 
گسیخته قیمت ها در بازار اجاره کنترل و جامعه 
آرام شده اســت و مردم به آرامش رسیده اند. 
بخصوص ســایت هایی که بــدون ملاحظه، 
نرخ هــای کاذب اعلام می کردند مورد کنترل 
قرار گرفتند و تأکید شــده است که دادستانی 
ورود پیدا کند و جلوگیری شود از اینکه التهاب 

مجدداً به بازار مسکن سرایت کند./ایرنا

ورود دادستانی برای کنترل نرخ های 
کاذب در آگهی های اجاره
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رکورد تولید ماهانه خطوط ذوب و نورد در 
مجتمع فولاد صنعت بناب شکسته شد

با تلاش مدیریت و نیروهای متخصص و متعهد، خرداد ماه امسال دو رکورد 
جدید تولید ماهانه در مجتمع فولاد صنعت بناب در واحدهای فولادسازی و 

مجموع ذوب و نورد شکسته شد.
به گزارش روابط عمومی  گروه مالی گردشگری، میزان تولید واحد 
ذوب شاهین خرداد ماه سال جاری به ۲۲ هزار و ۳۷۳ تن رسید و رکورد قبلی 

که ۲۰ هزار و 4۲۲ تن بود را شکست. 
واحد فولادســازی شاهین نیز با یک کوره قوس الکتریکی و واحد 
فولادسازی شهریار تولید ۳۵ هزار و 9۰۳ تن شمش را ثبت کرد در حالی که 

رکورد قبلی جمع خطوط ذوب ۳۳ هزار و ۵۳4 تن بود.
همچنین تولید ذوب و نورد خرداد ماه امسال در مجموع به ۷۶ هزار و 
۶8 تن رسید در حالی که بالاترین رقم تولید قبلی مربوط به آبان ماه 91 به 
میزان ۶۵ هزار و 8۶8 تن بود که به این ترتیب شعار امسال یعنی جهش تولید 

را محقق کرد.
مجتمع فولاد صنعت بناب در هفته های اخیر با اصلاح فرآیندهای 
تامین مواد اولیه و فرآیند تولید، توانسته تولید را افزایش دهد و جهش تولید را 
تجربه کند که با وجود این افزایش، فرآیند تحویل محصولات تولیدی به 

مشتریان نیز تسهیل و رضایتمندی آنان را در بر داشته است .
مجتمع فولاد صنعت بناب با برخورداری از دو واحد ذوب و ریخته گری 
و خطوط متعدد نورد و نیروی جوان، متخصص و متعهد ، تولیدات خود را در 
قالب سبد کامل و با کیفیت بالا تولید و روانه بازارهای داخلی و خارجی می کند 
که در ادامه ی زنجیره فولادی شکل گرفته در هلدینگ گسترش صنایع و 
معادن ماهان نقش بسزایی را در میان تولید کنندگان فولاد کشور ایفا می کند.  

مصطفــی رجبی مشــهدی ســخنگوی صنعت بــرق گفت: 
استخراج کنندگان ارزهای مجازی که به صورت غیرمجاز از برق 
استفاده می کنند در صورت شناسایی باید خسارت وارده به شبکه 
برق را پرداخت کنند وتعرفه بسیار ارزان برق در کشورمان یکی از 
ایراداتی است که وجود دارد. تعرفه ارزان برق در کنار قیمت بالای 
ارزهای مجازی موجب شــده اســتخراج آن در کشورمان برای 
استخراج کنندگان مقرون به صرفه باشد و همین امر بسیاری را به 

این سمت کشانده است. 
البته در این بین تعدادی هم هســتند که تلاش دارند به صورت 
غیرمجاز در این عرصه فعالیت کرده و از برق ارزان برای استخراج 
ارز مجازی سوءاستفاده کنند. شرکت توانیر با هدف پیشگیری از 
سوءاستفاده اینچنینی راهکارهایی تدوین و مجوزهای  لازم را نیز 
از وزارت نیرو برای اجرایی کردن این راهکارها اخذ کرده است. در 
نخســتین گام، مقــرر شــده در صــورت شناســایی افــراد 
سو ءاستفاده کننده از برق، خسارتی که این عمل آنها به شبکه وارد 

می کند برآورد شده و از آنان اخذ شود.

استخراج کنندگان غیرمجاز ارز دیجیتال باید 
خسارت دهند

 دکتر مهدی جمالی نژاد معاون عمران و توسعه امور شهری و روستایی وزارت 
کشور، گفت: باید بتوانیم در فضای سخت کنونی در کنار یکدیگر، کارهای عمرانی 
و حوزه مسکن را در کشور دنبال کنیم و احیاناً بیماری کرونا مانع از این نشود که 
فعالیت های عمرانی ما تعطیل شود،امسال سال پایانی دولت یازدهم است و برای 
همین باید فعالیت های عمرانی و توسعه ای در کشور با برنامه ریزی جدی تر با 
محوریت معاونت های عمرانی استانداری ها انجام گیرد.تلاش داریم در خصوص 
فعالیت های مسکن و سایر طرح های بزرگ عمرانی هماهنگی خوبی با وزارت راه 

و شهرسازی داشته باشیم تا در عرصه عمل و اجرا دچار موازی کاری و تداخل 
مسئولیت نشویم،با توجه به بیماری کرونا و سایر مسائل اجتماعی انصافا، عملکرد 
خوبی از خودشان برجا گذاشته اند و حضوری پر رنگ در صحنه ها داشتند،شیوع 
بیماری کرونا درآمد شهرداری ها را به شکل قابل ملاحظه ای کاهش داد که در 
این خصوص تلاش داریم حمایت های لازم را از این نهاد عمومی در جهت خدمت 
رسانی بیشتر به مردم انجام دهیم.رئیس سازمان شهرداری ها و دهیاری های 
سراسر کشور از برگزاری ارزیابی مدیران عمرانی استان ها اعم از مدیران شهری و 

روستایی در ماههای آتی خبر داد و گفت: این کار مشوق بیشتری به مدیران عمرانی 
در اســتانداری ها در خدمات رسانی و انگیزه خدمت بیشتر برای کار و فعالیت 
می دهد،مشکلات استان ها و شهرداری ها با فعال شدن کارگروه مشترک با حضور 
معاونین عمرانی استانداری ها و مدیران ستاد رصد و پیشنهادهای لازم برای حل 
چالش ها ارائه خواهد شد.استان ها به پنج منطقه در کشور تبدیل شده اند و مسائل 
استانی به صورت منطقه ای با حضور وزیر کشور مورد بحث و کارشناسی قرار 
خواهد گرفت،متناظر با جلسات استانداران، جلسه معاونین عمرانی هم به صورت 

منطقه ای در محل وزارت کشور به صورت ماهیانه برگزار خواهد شد،از معاونین 
عمرانی استانداری ها درخواست دارم در حوزه های اقتصادی و امنیتی هم وارد 
شوند و در این بخش ها کمک کنند،عملکرد خوب در بحث های عمرانی به صورت 
غیرمستقیم روی مساله رضایت مندی عمومی تاثیر می گذارد و این رضایت مندی 
به صورت اتوماتیک، ســطح اعتماد و رضایتمندی در ســطح ملی را تقویت 
می کند،باید بتوانیم در فضای سخت کنونی در کنار یکدیگر، کارهای عمرانی و 
حوزه مسکن را در کشور دنبال کنیم و احیاناً بیماری کرونا مانع از این نشود که 
فعالیت های عمرانی مان در کشور تعطیل شود،قرار است طی نشستی مشترک 
با حضور وزیر راه و شهرسازی، مشکلات اجرایی در حوزه طرح اقدام ملی مسکن 

مطرح و موانع و چالش ها مورد بررسی قرار گیرد.

کرونا نباید فعالیت های عمرانی کشور را تعطیل کند
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کار را به فال نیک بگیرید تا پیروز و کامیاب شوید.امام علی)ع(:

حمایت و تأمین مالی فعالیت های تولیدی بخش 
تعاون از مهم ترین کارکردهای بانک توسعه تعاون 

 تشکیل هیات حسابرسی برای برگشت ارز 
حاصل از صادرات 

محمد شریعتمداری وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در جلسه ویدئو 
کنفرانس با مدیران بنگاه ها و هلدینگ های زیرمجموعه وزارتخانه 
اظهار داشت: راهبرد جهش تولید به عنوان اکسیر رشد اقتصادی کشور 
حائز اهمیت اســت، ازاین جهت بانک توسعه تعاون و سازمان های 
وابسته به وزارتخانه لازم است اهتمام کافی به راهبرد جهش تولید 

داشته باشند. 
وی با اشاره به این که افزایش تولید و ایجاد اشتغال در سطح کشور از 
اهمیت ویژه ای برخوردار است، حمایت و تأمین مالی فعالیت های 
تولیدی را از مهم ترین برنامه ها و تکالیف بانک توسعه تعاون اعلام نمود و توصیه نمود گزارش عملکرد این 
بانک در حوزه حمایت از تعاونگران و تولیدکنندگان در دوره های زمانی مشخص ارائه گردد،دستیابی به 
اهداف اجتماعی و اقتصادی دولت از اهمیت ویژه برخوردار است و کلیه دستگاه های دولتی تکالیف و 
مأموریت های مهمی در این مســیر دارند. ایشان تحقق راهبرد جهش تولید را منوط به تحقق رشد 
غیرمتعارف و فزاینده در همه بخش های تولیدی دانست و گفت: تأمین سرمایه گذاری جدید، به حداکثر 
رساندن ظرفیت های تولید و افزایش بهره وری عوامل تولید اعم از سرمایه انسانی و مواد اولیه ضروری 
است بکار گرفته شود. وی شفافیت در ارائه گزارش مالی و عملیاتی را از مهم ترین دستاوردهای وزارتخانه 
عنوان نمود و به همه سازمان ها توصیه نمود در تداوم ارائه گزارش بر مبنای شفافیت اهتمام لازم را مدنظر 
داشته باشند. ایشان  به مدیران اقتصادی توصیه نمود در شرایط تحریمی و وجود محدودیت ها، ضمن 
پیدا نمودن راهکارها، توجه کافی برای تأمین نیازهای اقتصادی و اجتماعی مردم مدنظر داشته باشند. 
وی شیوع ویروس کرونا را بر اقتصادهای دنیا تأثیرگذار اعلام نمود و گفت: پیش بینی رشد منفی در اقتصاد 
جهانی بیانگر حالت ویژه ای در سطح کشورهای مختلف است و کاهش تولید در سطح اقتصاد جهانی 
باعث ایجاد بیکاری به میزان 1۳۰ میلیون شغل در دنیا گردیده است. ایشان عملکرد سازمان تأمین 
اجتماعی در مدیریت بحران کرونا را ارزشمند تلقی نمود و گفت: کادر درمانی سازمان عملکرد درخشانی 
در بهبود بیماران کرونایی داشته اند.گفتنی است در جلسه ویدئو کنفرانسی ستاد اقتصادی وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی؛ حجت میرزائی معاون اقتصادی وزارتخانه، سید باقر فتاحی عضو هیات مدیره بانک 
توسعه تعاون، مدیران عامل صندوق بازنشستگی کشوری، سازمان تأمین اجتماعی، شستا، بانک رفاه و 
تعدادی از مدیران ارشــد وزارتخانه حضور داشتند و مدیران بنگاه ها و هلدینگ های مهم گزارشی از 

فعالیت های مالی و تخصصی ارائه دادند .

دکتر عادل آذر رئیس دیوان محاســبات از تشکیل “هیات 
حسابرسی ویژه برای رسیدگی و نظارت بر شرکت ها جهت 

بازگشت ارز های صادراتی” خبر داد.
به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت، اقای عادل آذر با اشاره به 
اقدامات دیوان محاسبات کشور برای برگشت ارز حاصل از 
صادرات، گفت: از آنجا که حوزه های صادراتی را عمدتا بخش 
خصوصی و پتروشیمی ها پوشش می دهند به طور مستقیم 
در حوزه رسیدگی و نظارت دیوان محاسبات نیستند، چراکه 

دیوان بر عملکرد مالی دستگاه هایی نظارت دارد که از بودجه کل کشور استفاده می کنند.
وی از تشکیل “هیات حسابرسی ویژه برای رسیدگی و نظارت بر شرکت ها جهت بازگشت 
ارز صادراتی” خبر داد و افزود: این هیات از طریق دستگاه های متولی دولتی، موضوع مذکور 
را مورد بررسی قرار می دهد تا مشخص شود کدام یک از دستگاه ها در بازگشت ارز صادراتی 

کوتاهی کرده اند.
ایشان اظهار داشت.: “هیات حسابرســی ویژه نحوه برگشت ارز حاصل از صادرات این 
شرکت ها” به تازگی تشکیل شده است و هنوز گزارشی خروجی برای ارائه ندارد.به گفته 
رئیس دیوان محاسبات کشور اکثر شرکت هایی که برگشت ارز حاصل از صادرات آن ها 
دچار مشکل شده است خصوصی هستند و این مهم حتی شامل شرکت های پتروشیمی 

نیز می شود.
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 هاشم امینی مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان: افزایش سطح خدمات آبفا 
به روستاها از اولویت های سال ۹۹

مدیرعامل شرکت آبفا استان اصفهان  در نشست خبری برگزار 
شــده به مناسبت هفته مدیریت مصرف آب و برق در کشور، در 
جمع خبرنگاران، اظهار کرد: یکی از رویکردها در بودجه ســال 
99، روستا محور بودن آن است و به دنبال این هستیم که با یک 
برنامه جهادی و منسجم ســطح خدمات روستاها را به شهرها 

نزدیک کنیم.
وی با بیان اینکه نگاه حمایتی دولت به روســتاها مانند 
گذشته وجود دارد، تاکید کرد: براین اساس تعرفه های روستاها 
از شهرها متفاوت خواهد بود و روستاها همانند قبل از تعرفه های 

تخفیفی بهره مند می شوند.
مدیرعامل شرکت آبفا استان اصفهان همچنین به یکی از 
اقدامات مهم وزارت نیرو که از ســال 98 آغاز شده اشاره کرد و 
گفت: مطابق پویش »الف- ب ایران« هر هفته در کشــور پروژه 
هایی در حوزه آبفا افتتاح می شــود که این طرح در ســال 99 

همچنان ادامه دارد.
امینی افزود: در اواخر سال 98 هفت پروژه با ۷۵8 میلیارد 
تومان اعتبار در قالب این پویش به بهره برداری رسید که به دلیل 
مشــکلات ناشی از شیوع کرونا از طریق ویدئو کنفرانس افتتاح 

گردید.
رئیس هیات مدیره شرکت آبفا استان اصفهان اعلام کرد: 
طی یک دهه اخیر استان اصفهان با وجود خشکسالی های شدید 
و فشار بر شرکت آبفا برای تامین آب شرب و بهداشت، با فرهنگ 
ســازی، اطلاع رسانی و شفاف سازی صحیح و به موقع، موجب 
شد تنش اجتماعی سنگینی نداشته باشیم که این امر به فرهنگ 
مردم و فرهنگ ســازی از طریق مدیران استان و رسانه ها برمی 

گردد.
امینی با اعتقاد بر اینکه به دلیل نبود اعتبارات و امکانات  در 
بخش روستایی شاهد یک عقب ماندگی هستیم، تصریح کرد:  
یکپارچه سازی شرکت های آبفا شهری و روستایی، در کاهش 
هزینه های دولت تاثیر می گذارد و موجب بهبود و افزایش کیفیت 

خدمات  می گردد.
باغبهادران به تصفیه خانه باباشیخ علی متصل می شود

امینــی اضافه کــرد: از دیگر پروژه هــای این پویش که 
اســفندماه به بهره برداری رســید، آبرسانی به شهر باغشاد و 8 
روستای لنجان بود و به مردم باغبهادران قول می دهیم طی ماه 
های آینده مردم این شــهر به تصفیه خانه باباشیخ علی متصل 

شوند.
وی همچنین عنوان کرد: بازسازی شبکه فاضلاب شهری 
طی چند سال گذشته با اعتبارات فاینانس خارجی در محلات 
همچون نظر، میر، مشــتاق، کمال اسماعیل و .... اتفاق افتاد که 
این پروژه با اعتباری حدود ۷۰۰ میلیارد تومان در قالب فاینانس 

چین اجرا شد.
مدیرعامل شرکت آبفا استان اصفهان با تاکید بر ضرورت 
احداث شــبکه فاضلاب محلات پیرامونی شهر اصفهان گفت: 
شبکه فاضلاب برخی از این محلات اجرا شده و امیدواریم با برنامه 
ریزی فاضلاب محلات جی شیر، روشن دشت، پینارت و شهید 

کشوری و .... اجرا شود.
وی ابراز امیدواری کرد که تصفیه خانه شهر اژیه آبرسانی 

به مجتمع های روســتایی فلاورجان و  ... در قالب این پویش به 
بهره برداری برسد و آبرسانی به شهر دهاقان، گلشهر و 1۳روستا 

داشته باشیم.
افت فشار آب قائمیه، گلزار و بلوار شفق برطرف می شود

امینی با بیان اینکه افت فشار آب مناطق قائمیه، بلوار شفق 
و گلزار در اصفهان از جمله مطالبات و گلایه های مردم این مناطق 
بود، یادآور شد: در این راستا به زودی مخرن 1۰ هزار مترمکعبی 
با اعتبار 1۲ میلیارد تومان احداث خواهد شد و به زودی مشکل 

افت فشار این مناطق برطرف می شود.
مدیرعامل شرکت آبفا استان اصفهان در ادامه به برخی 
پروژه های شــرکت آبفا در سال 99 اشاره کرد و افزود: اصلاح 
و بازسازی ۲4۰ کیلومتر شبکه آب استان در شهر و روستاها 
و همچنین مطالعات آبرســانی به شهرســتان فریدونشهر، 
مطالعات تامین آب بخشی از مجتمع های روستایی اردستان 
و مطالعات آبرسانی به بخش مرکزی و تامین آب بافت مرکزی 
اصفهان از جمله این طرح ها است. که در سال جاری اجرایی 

می شود.
مدیر عامل شرکت آبفا اســتان اصفهان افزود: در بخش 
فاضلاب در ســال 99، برنامه ریزی شــده است ۲۵۰ کیلومتر 
شــبکه های شهر ها و روستاهای استان را اصلاح کرده و  توسعه 
دهیم، همچنین در راستای استفاده از فناوری های روز دنیا در 
حوزه فاضلاب، ۳۶۷ کیلومتر شبکه های فاضلاب را ویدیو متری 
می کنیم و تصفیه خانه های فاضلابی که دچار مشــکل شده از 
جمله تصفیه خانه شهرستان های سمیرم، ورزنه، قهدریجان و 

شمال و جنوب اصفهان را بازسازی خواهیم کرد.
وی با تاکید بر اینکه اصفهان در زمینه هوشمندســازی 
شبکه های آب و فاضلاب پیشرو است، تاکید کرد: در سال 98،  

1۷ حلقه چاه حفاری و تجهیز شد و در نظر داریم در سال 99 نیز 
1۳ حلقه چاه دیگر در روستاهای استان حفاری کنیم.  همچنین 
در سال جاری در نظر داریم ۳1۰ کیلومتر لوله کشی آب در شهر 
و روســتاهای اســتان اجرا کنیم که این عدد در سال 98، 1۶۰ 

کیلومتر بود.
امینی همچنین بیان کرد: طبق برنامه ریزی های انجام 
شده، در سال جاری به منظور ارائه خدمات بهتر به مشترکین، 
۳۶۷ کیلومتر ویدیومتری و ۵ هزار کیلومتر شستشوی شبکه 
فاضلاب و ۵1۰ هزار ســم پاشی در شبکه های فاضلاب صورت 

می گیرد.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان ادامه داد: 
در بحث آب بدون درآمد و پرت شبکه  در شهرستان ها برنامه هایی 
داریم، و هم اکنون در حوزه شهری )با شانزده و یک دهم درصد( 
شاهد کمترین میزان  آب بدون درآمد و پرت شبکه هستیم و با 
توجه به فرسودگی شبکه های روستایی، روستاهایی که بالای 
۳۵ درصد پرت شبکه دارند در برنامه اصلاح شبکه قرار می دهیم.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان:
آب در اســتان اصفهان دچار بحران اســت / مصرف آب 

خانگی در هر ماه 11متر مکعب
آب در اســتان اصفهان دچار بحران اســت / مصرف آب 

خانگی در هر ماه 11متر مکعب    
مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب استان اصفهان استان 
اصفهان در حوزه آب شــرب دچار تنش آبی نیست، بلکه دچار 
بحران اســت و اســتان اصفهان در حوزه آب شرب دچار تنش 
نیست، بلکه دچار بحران است که در این راستا اجرای طرح های 
آبرسانی و انتقال آب به اصفهان یکی از مطالبات مردم و مدیران 

استان اصفهان می باشد.

وی گفت: در استان اصفهان مصرف آب خانگی در هر ماه 
11 مترمکعب اســت، که این میزان در کشور 1۵ مترمکعب و 
متوسط مصرف استاندارد آن نیز ۲۰ مترمکعب در ماه می باشد.

این مقام مســئول ادامه داد: این موضوع نشــان دهنده 
وضعیت بحرانی استان اصفهان در تأمین و پایداری آب شرب و 
بهداشت است در صورتیکه برخی می گویند که اصفهان مشکلی 

برای آب ندارد.
یکپارچه سازی شرکت آب و فاضلاب شهری و روستایی

امینی با اشــاره به یکپارچه سازی شرکت آب و فاضلاب 
شــهری و  روستایی در استان اصفهان گفت: یکی از برنامه های 
وزارت نیرو یکپارچه ســازی بخش تامین و توزیع آب شــرب و 
بهداشــت و تامین آب روستا بود که با یکپارچه سازی آن  شاهد 
ایجاد جهش در خدمات رســانی به مــردم در مناطق مختلف 

روستایی هستیم.
مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب استان اصفهان استان 
اصفهان افزود: یکی از رویکردهای شرکت آب و فاضلاب استان 
اصفهان در بودجه 99 روستا محور شده است تا بتوانیم  با برنامه 
جهادی و منسجم سطح خدماتی روستاها را به شهرهای همجوار 

آن نزدیک کنیم.
وی اضافه کرد: همچنین با اجرای پویش الف- ب- ایران 
هر هفته در استان های مختلف کشور افتتاح پروژه داریم که در 
راستای افزایش امیدبخشی در سطح جامعه اجرای این پویش 

ادامه خواهد داشت.
امینی ادامه داد: در اسفندماه  سال گذشته با اجرای پویش 
الف- ب- ایران ۷ پروژه با اعتباری بالغ بر ۷8۵ میلیارد تومان به 

صورت ویدئو کنفرانس به بهره برداری رسید.
بازسازی شبکه فاضلاب شهری در اصفهان

مدیرآبفا اصفهان با اشاره به بازسازی شبکه فاضلاب شهری 
در اصفهان گفت:  بازســازی شبکه فاضلاب شهری با اعتبارات 
فاینانس خارجی در خیابان های میر، مشــتاق، آبشــار، کمال 

اسماعیل با اعتباری بالغ بر ۷۰۰ میلیارد تومان انجام شد.
وی افزود: همچنین احداث شــبکه فاضلاب در محلات 
خیابان های امام خمینی، کاوه، جاده فرودگاه، حصه انجام  شد و 

شبکه فاضلاب در این مناطق به اتمام رسید.
این مقام مسئول گفت:امیدواریم  با برنامه ریزی های انجام 
شده شبکه فاضلاب در محلات جی شیر، روشن دشت، پینارت 

و شهید کشوری نیز اجرا شود.
امینی بیان داشــت: آبرسانی به شهر باغشاد و 8 روستای 
لنجان در مجاورت تصفیه خانه باباشیخعلی انجام گردیده و در 
ماه های آینده نیز آبرســانی کامل به شــهر باغ بهادران انجام 

می شود.
افزایش 18 درصدی مصرف آب در اصفهان

مدیرآبفا استان اصفهان گفت: درپی شیوع ویروس کرونا 
مصرف آب در استان 18 درصد افزایش داشت و در حال حاضر 
شاهد افزایش ۳۰ تا 4۰ درصدی مصرف آب در اصفهان با توجه 
به پیک مصرف تابستان هستیم که از مردم درخواست داریم با 
توجه به محدودیت هایی که در زمینه آب وجود در زمینه مصرف 

آب مدیریت داشته باشند.

وی با اشاره به  پروژه های آبفا در سال 99 بیان کرد: اصلاح 
و بازســازی ۲4۰ کیلومتر شبکه آب استان که در سال گذشته، 

۲۳۷ کیلومتر بود تکمیل شده است.
هاشــم امینی افــزود: همچنین مطالعات آبرســانی به 
شهرستان فریدونشهر، مطالعات تامین آب بخشی از مجتمع های 
روستایی اردستان و مطالعات آبرسانی به بخش مرکزی و تامین 
آب بافت مرکزی اصفهان از جمله دیگر اقدامات آبفا در سال 99 

است.
برطرف شدن افت فشار آب در قائمیه اصفهان

این مقام مسئول اضافه کرد: همچنین با توجه به افت فشار 
آب در محلات قائمیه و بلوار شفق  اصفهان مخزن 1۰ هزار متر 
مکعبی با اعتبار بالغ بر 1۲ میلیارد تومان در این محلات احداث 

خواهد شد.
وی با اشاره به پیشرو بودن اصفهان در زمینه هوشمندسازی 
شــبکه های آب و فاضلاب اظهار داشــت: از دیگراقدامات آبفا 
اصفهان حفر و تجهیر چاه ها در بخش های روســتایی است که 
حفر و تجهیز 1۷ حلقه چاه در روســتاها و اجرای ۳1۰ کیلومتر 

لوله آب در شهر، روستاهای استان از جمله این اقدامات است.
مدیرعامل آبفا استان اصفهان ادامه داد: در حوزه شهری 
اصفهان آب بدون درآمد و پرت آب 1۶.1 درصد اســت که این 
میزان پرت در روستاها ۳۵ درصد است ودر این زمینه اصفهان 

سرآمد کشور در کاهش آب بدون درآمد است.
امینی  تصریح کرد: در سال جاری توسعه ۲۲۰ کیلومتری 
شــبکه فاضلاب در استان در دستور کار است که این میزان در 

سال گدشته ۲۰۵ کیلومتر بود.
ارائه 2۳ خدمت غیرحضوری به مشترکین آبفا در استان 

اصفهان
وی همچنین  از ارائه ۲۳ خدمت غیرحضوری به مشترکین 
آبفا در استان اصفهان خبر داد و گفت: آبفا اصفهان با داشتن چهار 
مدیریت تحت عنوان خدمات مشترکین، پیاده سازی و اجرای 
تعرفه ها، وصول و درآمد و مشــترکین خاص در تلاش است در 
ســطح اســتان خدمات شــرکت را به بهترین نحو در اختیار 

مشترکین قرار دهد.
مدیرعامل آبفا استان اصفهان افزود: سامانه 1۵۲۲ برای 
ارائــه خدمات ۲۳ گانه در ۲4 ســاعت شــبانه روز در خدمت 
شهروندان است و مشترکین برای انجام امور خود نیازی به حضور 

در شرکت آبفا ندارند.
حذف قبوض کاغذی آب بهاء در اصفهان

هاشم امینی همچنین بیان داشت:یکی دیگر از اقدامات 
شرکت آبفا اصفهان حذف قبوض کاغذی بود که در سال گذشته 
با حذف قبوض کاغذی و ایجاد سامانه پیامکی اعلام قبوض در 
جهت حفظ محیط زیست و توسعه دولت الکترونیک کوشیدیم.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان با اشاره به 
پیشرفت ۳۰ درصدی سامانه دوم آبرسانی اصفهان بزرگ گفت: 
لوله گذاری و تامین تجهیزات این طرح در حال پیگیری است و 
مدیریت استان در نظر دارد بخشی از سامانه دوم آبرسانی اصفهان 

بزرگ را از سال آینده وارد مدار کند.

روز عفاف و حجاب بر تمام مسلمانان جهان مبارک باد عکس نوشت


